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در هیأت مدیره و بازرس اتحادیه صنفی کشاورزی
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مدیر کل نوسازی مدارس استان کرمان:

باید از ظرفیت شرکت های بزرگ 
 برای مدرسه سازی استفاده کنیم
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تورم مرداد 
به ۴۱،۵ درصد رسید

 ریزش معدن در شمال کرمان با یک کشته
مدیـرکل تعـاون، کار و رفـاه اجتماعـی اسـتان کرمـان 
ضمـن تاییـد کشـته شـدن یـک کارگـر بـه علـت ریـزش 
آوار در معـدن زغـال سـنگ موسـوم بـه »هَشـونی« در 

شهرسـتان کوهبنـان گفـت کـه ایـن معـدن پارسـال ناایمـن 
 ارزیابـی شـده و اخطـار کتبـی نیـز دریافـت کـرده بـود.

محمدرضـا مصبـاح افـزود: حادثـه ریـزش معـدن هشـونی 

صبـح روز دوشـنبه یکـم شـهریور 
اتفاق افتـاد که دلیـل اولیـه آن ریزش 

 معـدن در مرحلـه پیشـروی کارگـران اعـام شـده اسـت.

نرخ تورم یک درصد بیشتر شد

اکثر خانه های خالی 
 لوکس هستند

معاون وزیر راه و شهرسازی: ۲۰ درصد خانه های خالی متعلق 
به اشخاص حقوقی است

سرپرسـت فرمانـداری رفسـنجان از برگزاری جشـنواره ملـی پسـته در ۸ مهرماه امسـال در 
شـهر جوادیه فاح رفسـنجان خبر داد. حسـین رضایـی، اظهار کرد: رفسـنجان مهـد تولید 
پسـته در جهـان اسـت و بـا توجـه بـه ایـن کـه ایـن شهرسـتان در دو سـال اخیـر بـه علـت 
سـرمازدگی و گرمازدگی با کمبود تولید پسـته مواجه شده است، اما رفسـنجان میراث دار 
پسـته ایـران اسـت و وجـود درختـان پسـته کهنسـال و چنـد صـد سـاله در این شهرسـتان 
قدمـت تولید پسـته را نشـان می دهـد و درختـان پسـته در ایـن منطقـه بالاترین رکـورد را 

در تولیـد پسـته رقـم زده اند.

 فرماندار رفسنجان خبر داد:

 جشنواره ملی پسته در مهرماه

سـازمان مالیاتـی ۵۱۵ هـزار واحـد خالـی شناسـایی کـرده اسـت. 
واحدهایـی که روز گذشـته معـاون وزیر راه و شهرسـازی اعـام کرده 

که یک پنجـم از آن هـا متعلق بـه اشـخاص حقوقی اسـت و رئیس فعلـی کمیسـیون عمران 
مجلـس هـم از لوکـس بـودن اکثریـت خانه هـای خالـی خبـر داده اسـت. 
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زباله گردها کارخانه بازیافت  کرمان 
 را تعطیل کردند

سـعید شـعرباف شـهردار کرمان : علت کاهش زبالـه کرمان 
شـرایط تفکیـک از مبـدا و افزایـش تعـداد زباله گردهـا 

بـوده اسـت کـه از هشـت مـاه قبـل باعـث تعطیلـی کارخانـه زبالـه کرمـان شـد. کارخانـه 
بازیافـت زبالـه در کانشـهر کرمـان کـه خیلـی وقـت نبـود فعـال شـده بـود و نصفـه نیمـه و 
 زیـر ظرفیـت نیـز کار می کـرد هـم تعطیـل شـد تـا تمامـی زباله هـای ایـن شـهر دفن شـوند.
موضوع پسماند در شـهر کرمان یک معضل بزرگ و مهم به شـمار می رود که طی سال های 
گذشـته حل نشـده و هـرروز هم ایـن مشـکل از جایـی بیـرون می زنـد؛ از نحوه جمـع آوری 
زباله گرفتـه تـا مدیریـت بازیافت کـه می توانـد ثـروت آفرین باشـد؛ موضوعـی که نیـاز دارد 
مدیریـت شـهری کرمـان بـرای آن چـاره ای اساسـی بیندیشـد؛ موضـوع را بـزرگ ببینـد و بـه 

سـمت راه حل هـای بـزرگ نیـز برود.

ادامه مطلب را در 
صفحه 2 بخوانید 

صفحه 3 را 
بخوانید

صفحه 2 را 
بخوانید

8 شهردار ماهان: شهردار ماهان: 
ورودی ماهان تعریض می شودورودی ماهان تعریض می شود
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ضرب الاجل قضایی برای تعیین تکلیف اراضی زیر سد جیرفت

تعیین  از  کرمان  استان  دادگستری  رییس کل 
ضرب الاجل برای تعیین تکلیف اراضی زیر سد جیرفت 

خبر داد.
 حجت الاسلام و المسلمین ابراهیم حمیدی در شورای 
حفظ حقوق بیت المال استان کرمان ضمن اشاره به 
بررسی ها و پیگیری های دادستانی کرمان به منظور 
تعیین تکلیف اراضی زیر سد جیرفت و اراضی مورد 
نیاز فرودگاه این شهرستان، افزود: سازمان های ثبت 
اسناد و املاک و آب منطقه ای استان کرمان به مدت دو 
هفته پس از دریافت نقشه های موجود این اراضی باید 
نسبت به تعیین مساحت اراضی و اعلام نظر تخصص 

اقدام کنند.
او تاکید کرد: اعلام نظر تخصصی ادارات مذکور مبنای 
پیگیری های بعدی برای حل مشکلات این اراضی 

خواهد بود.
زمین های شرکت احیای اراضی )اراضی زیر سد جیرفت( 
در سال ۱۳۷۰ با عنوان قرارداد صلح در سطح سه هزار و 
۲۰۰ هکتار توسط منابع طبیعی وقت، تحت عنوان باغچه 

و قطعات زراعی واگذار شده و در طول سالیان گذشته 
مجدد قطعه بندی و در قالب قطعات ۱۰ تا ۱۲ قصبی 
به فروش رسیده که طبق گزارش های وقت دستگاه های 
نظارتی ۲ هزار و ۱۰۰ هکتار از زمین های شرکت احیای 
اراضی سند مالکیت دریافت کرده و طبق آخرین پایش 

۹۸۰ هکتار از این اراضی فاقد سند است.
این اراضی طبق قرارداد طوبی طی مدت ۶ ماه در قالب 
کاشت گیاهان دارویی واگذار شد که عملا هیچ اقدامی در 
این راستا انجام نشده لذا شورای حفظ حقوق بیت المال 
و سازمان بازرسی استان کرمان با حساسیت خاصی 
به این پروند ورود کرده و وضعیت پرونده رسیدگی 

می شود.
ابطال اسناد این زمین ها از طریق اداره کل منابع طبیعی 
و اداره کل راه و شهرسازی جنوب کرمان در حال پیگیری 
است که دلیل پیگیری ابطال اسناد این زمین ها توسط 
این دو ادارات کل اجرایی نشدن قرارداد واگذاری و قرار 
داشتن بخشی از این اراضی در حریم شهری با توجه به 

واگذاری کشاورزی این اراضی است.
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  5۰۰ قیمــت  صفحــه            ۸            ۱4۰۱ مــاه   شــهریور   ۰۲ چهارشــنبه          ۱۳۰۳ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

 میراث فرهنگی نگران بافت تاریخی ماهان است

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان کرمان: در حاشیه  
سی و ششمین اجاس مدیران و رؤسـای آموزش و پرورش کشور 
بـا اشـاره بـه اهمیـت مشـارکت های مردمـی در آمـوزش و پـرورش 
گفـت: یکـی از مـواردی کـه در دولـت سـیزدهم بـه جـد پیگیـری 
می شـود وتـا کنـون نتایـج خوبی هـم داشـته، بحـث مردمی سـازی 

آمـوزش و پـرورش اسـت. مردمی سـازی بـه این معنـا که مـردم در 
تمـام فرآیندهـای آمـوزش و پـرورش از صفر تـا صد حضور داشـته 
باشـند چراکه آموزش و پـرورش متعلق بـه مردم اسـت و خروجی 
آن بـه طـور مسـتقیم بـر کیفیـت زندگـی تمـام اقشـار جامعـه تاثیر 

می گـذارد.

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب 

کشور 
)مادر تخصصی( 

فراخوان مناقصه عمومی 
شماره 172/د/5-1401 م

شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه مشروحه ذیل : موضوع حفاری چاههای کلاسه 2 و 3481 
شهر جیرفت را با برآورد : 11.817.722.622 ریال و مبلغ تضمین فرایند ارجاع کار 590.900.000 ریال به شماره فراخوان: 
2001005963000229 سامانه ستاد. از محل اعتبارات عمرانی و با حداقل تعداد شرکت کنندگان 1 نفر را از طریق سامانه 

تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.

لذا از کلیه شرکت هایی که دارای گواهی صلاحیت حفاری از وزارت نیرو یا مجوز پروانه حفاری از آب منطقه ای همچنین صلاحیت ایمنی )معتبر( صادره از اداره کار و تامین 
رفاه اجتماعی می باشند، دعوت می شود. 

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس
 www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت 

شرکت در مناقصه محقق سازند . مشخصات این مناقصات در سایت شرکت مهندسی آب و فاضلاب به آدرس www.abfakerman.ir موجود می باشد.
تاریخ انتشار مناقصه : روز  شنبه تاریخ 1401.06.01 

مهلت دریافت اسناد از سامانه ستاد تا ساعت 19:00 روز  یک شنبه تاریخ 1401.06.06 
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد در سامانه تا ساعت 19 روز چهارشنبه تاریخ 1401.06.16 

تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت تا ساعت 13:00 چهارشنبه تاریخ 1401.06.16
زمان برگزاری مناقصه : ساعت 8:15 صبح روز شنبه تاریخ 1401.6.19

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف:
 آدرس: کرمان بلوار 22 بهمن شرکت آب و فاضلاب استان کرمان- دفتر قراردادها - تلفن: 034-333222282 

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 41934 - 021 
دفتر ثبت نام: 88969738 و 85193768

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

آب ارمغان آبادانی است ، آبادانی را بیشتر کنیم
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آگهی مزایده اجاره املاک
اداره آموزش و پرورش شهرستان زرند در نظر دارد در اجرای ماده ۵ قانون الحاق موادی به قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت )قانون 

الحاق 2( و آئین نامه اجرایی آن تعدادی از املاک خود را از طریق مزایده شماره ۵۰۰۱۰۰۴۹87۰۰۰۰۰۶ به صورت قرارداد اجاره به مدت یک سال به متقاضیان 
واجد شرایط واگذار نماید.

مدت اجاره یک ساله می باشد و تا سه سال بر اساس قیمت جدید کارشناس قابل تمدید می باشد.
متقاضیان می توانند به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس )setadiran.ir( مراجعه و ثبت نام نمایند.

شرکت در مزایده فقط از طریق سامانه مذکور امکان پذیر خواهد بود.
مهلت شرکت در مزایده از تاریخ ۱۴۰۱/۶/2 لغایت ۱۴۰۱/۶/۱۶ می باشد.

مهلت دریافت اسناد مزایده تا تاریخ ۱۴۰۱/۶/۵ می باشد.
قبل از شرکت در مزایده جهت آگاهی از شرایط مزایده با شماره تلفن ۰3۴33۴2282۵ واحد تدارکات آموزش و پرورش تماس حاصل فرمایید.

هزینه نشر آگهی و کارشناسی املاک بر عهده برندگان مزایده می باشد.

مدیریت آموزش و پرورش شهرستان زرند

لذا كليه متقاضيان مي توانند جهت دريافت اسناد مزايده و كسب اطلاعات بيشتر از تاريخ انتشار آگهي به مدت10روز در ساعات اداري به اداره كل حمل و نقل 
و پايانه هاي جنوب کرمان به آدرس کیلومتر 3 محور جیرفت - کرمان، اداره بازرگانی  و یا سامانه الکترونیکی دولت به آدرس www.setadiran.ir مراجعه و 
نسبت به مشاهده و دریافت اسناد اقدام و حداكثر تا ساعت 14 مورخ 1401/06/12 پيشنهادات خود را در سامانه مذکور بارگذاری و پاکت های اسناد را در ساعات 

اداري به دبيرخانه اداره كل حمل و نقل و پایانه های جنوب استان کرمان تحويل و رسيد دريافت نمايند .

اداره کل حمل و نقل و پایانه هاي جنوب استان کرمان شناسه آگهی:  -----

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان کرمان در نظر دارد واگذاري نگهداري و بهره برداري از نمازخانه بین 
راهی تل شیراز واقع در محور جیرفت-کهنوج را از طريق برگزاري مزايده عمو مي به شماره مزايده 5001000282000001 را به اشخاص 

حقیقی و یا حقوقي واجد الشرايط واگذار نمايد .

مزایده عمومی
آب را 

هَدرندهیم

نماینده مردم جیرفت وعنبرآباد مطرح کرد
انتقاد ازتزریق اعتبارات قطره چکانی به استان های جنوبی  

نشست هم اندیشی نمایندگان عضو فراکسیون جنوب 
با حضور محمدباقر قالیباف رئیس مجلس، سید مسعود 
میرکاظمی رئیس سازمان برنامه و بودجه، استانداران 
و روسای سازمان های مدیریت و برنامه ریزی ۷ 
استان جنوبی با موضوع لایحه برنامه هفتم توسعه 
و لایحه بودجه ۱4۰۲ کل کشور برگزار شد. اعضای 
فراکسیون پیشرفت، و توسعه جنوب با برشمردن 
خواستار  کشور،  جنوبی  استان های  ظرفیت های 
توجه بیشتر مسئولان در مرکز به این ظرفیت  ها 
و تفویض اختیارات به مدیران استانی شدند.  در 
این نشست نمایندگان نمایندگان مردم  شهرهای 
کرمان، بم و جیرفت و عنبرآباد د رمجلس شورای 
 اسلامی و استاندار کرمان نیزمطالبی را ایراد کردند.

محمدمهدی زاهدی نماینده مردم کرمان و راور 
در مجلس با اشاره به اینکه تمامی مباحث مطرح 
شده در این نشست در کمیته ای متشکل از مرکز 
بودجه  برنامه و  پژوهش های مجلس و سازمان 
مطرح خواهد شد، افزود: جلسات فراکسیون جنوب 
به صورت دوره ای در استان ها نیز برگزار می شود 
تا به نتایج مدنظر در این فراکسیون دست یابیم. 
ذبیح الله اعظمی ساردویی نماینده مردم جیرفت 
نسبت به تزریق اعتبارات قطره چکانی به استان های 
جنوبی انتقاد و خواستار توجه بیشتر سازمان برنامه 
به استان های جنوبی کشور شد. موسی غضنفرآبادی 
نماینده مردم بم در مجلس یازدهم با یادآوری اینکه 
دولت و مجلس باید برای حل مشکلات استان های 

جنوبی درک مشترکی داشته باشند، گفت: برخی 
چالش های استان های جنوبی مانند تورم، باید در سطح 
ملی حل شود و نمی توانیم تمام مسائل استان های 
جنوبی را در قالب یک برنامه هفتم حل و فصل کنیم. 
محمدمهدی فداکار استاندار کرمان هم  یکی از اساسی 
ترین مشکلات استان های جنوبی را معضل کمبود 
آب برشمرد و یادآور شد: بسیاری از اراضی استان 
کرمان به دلیل اینکه کاربری خود را از دست ندهند 
با صرف آب فراوان تحت کشت قرار می گیرد و این 
 مسئله ۱5 درصد آب استان را صرف خود می کند.

او توجه به انرژی خورشیدی را یکی از اولویت های 
استان برشمرد و خواستار تخصیص بودجه توازن به 

اختیار استان ها در هزینه کرد شد.

لزوم تحقیق و تفحص 
از سایر شرکت های خصولتی

چنـد سـالی اسـت  کـه بزرگتریـن شـرکت های معدنـی و 
صنعتـی و پتروشـیمی کشـور کـه اصلـی تریـن بخـش از 
اقتصاد کشـور را در دسـت دارند با توجه به قانـون در ظاهر 
خصوصی شـده اند و البتـه در اصل مدیران این شـرکت ها 
توسـط وزرات خانه هـا و یا شـرکت های وابسـته بـه دولت 
عزل و نصب می شـوند و عما فقط به عنوان اموال دولت 
شناخته نمی شـوند و در سـیطره نظارت  دیوان محاسبات 
قرار نمی گیرند اما در واقع مطیع منویات دولت وقت از هر 
گروه و جناحی هستند و تامین منافع سهامداران عما در 
الویت شـان قرار نـدارد ،این شـرکت ها در واقـع هزینه های 
ریخـت و پـاش بسـیاری از دسـتگاه هـای دولتی و وابسـته 
بـه دولـت را فراهـم می کننـد کـه بـه واسـطه قانـون انجـام 
 این هزینه هـا توسـط  دسـتگاه های دولتی  ممنوع اسـت 
از سـوی دیگـر بـه بهانـه خصوصـی بـودن بـه هیـچ نهـادی 
پاسـخگو نیسـتند و عما از جیـب سـهامداران کـه عموما 
جزو مظلوم ترین و آسیب پذیرترین قشر جامعه هستند 
 )ماننـد دارنـدگان سـهام عدالـت( بریـز و بپـاش می کننـد.
 بررسی اجمالی تخلفات صورت گرفته در گزارش مجلس از 
فولاد مبارکه نشان می دهد تخلفات یاد شده  متاسفانه به 
روالی در همه شرکت های معدنی و صنعتی و نفتی تبدیل 
شـده اسـت و تازه این تخلفات فهرسـت شـده در گـزارش 
هیات تحقیق و تفحص مجلس فارغ از اتفاقاتی است که 
در کمیسیون های معامات این شرکت ها در انواع خریدها 
قراردادها  رخ می دهد که به بررسـی تخصصی و اطاعاتی 
ویژه نیاز دارد و ضرورتا از جنس اختاس هم نیستند بلکه 
با  بی توجهـی  و عدم دانش و تخصص  هر سـاله ضررهای 
چند هزار میلیـارد تومانـی  برای شـرکت ها رقـم می خورد، 
ضررهایـی که در سـال های گذشـته بـا وجـود یارانـه پنهان 
انـرژی، خـود را نشـان نـداده  امـا انـدک انـدک بـا توجـه بـه 
 کمبودهای صنعـت گاز و برق در حال سـر باز کردن اسـت.

علـی ایحـال اینکـه ایـن روزهـا نـام »فـولاد مبارکـه« نقـل 
محافـل گشـته و ایـن برنـد ملـی در حـال آسـیب دیـدن 
اسـت. ایـن موضـوع می توانـد بـه یـک فرصـت جـدی 
بـرای مبـارزه بـا فسـاد و بررسـی جـدی تخلفـات در دولـت 
جناب رییسـی باشـد دولتی که بـا توجـه به سـابقه قضایی 
 مدیـران آن می توانـد در ایـن زمینـه انقابـی تـر عمـل کنـد 
امـا در ایـن شـرایط حسـاس وظیفـه اصلـی بـر دوش 
نمایندگان مجلس شـورای اسـامی اسـت تا در یک اقدام 
گروهـی تحقیـق و تفحـص از ده شـرکت برتـر معدنـی و 
صنعتـی و نفتـی کشـور در بـورس و فرابـورس را در دسـتور 
کار قـرار دهنـد تـا اکنـون کـه اذهـان عمومـی درگیـر شـده 
اسـت یک بار برای همیشـه در این باره یـک تصمیم جدی 
و اساسـی صورت پذیرد و این اتفاق زمینه ساز تصمیمات 
جدی تر در سـطوح حاکمیتی برای تغییر قانون خصوصی 
سازی و نظارت بیشتر بر این شـرکت ها باشد هر چند نباید 
از یاد ببریم که بسـیاری از تخلفـات در گزارش فـولاد مبارکه 
بیشتر با درخواسـت یا دستور سـایر نهادها اتفاق افتاده که 
به یک تصمیـم جـدی و قانونی برای بسـتن ایـن روزنه ها و 
بهره کشی از شـرکت هایی که سهام شـان متعلق به مردم و 
بیت المال اسـت نیـاز دارد  باید این کمبودهـای قانونی در 
اجرای اصل ۴۴  توسـط مجلس و سایر دستگاه ها اصاح 
شـود. اکنـون وقـت آن رسـیده کـه از ایـن مثـل معـروف 

اسـتفاده کنیم: 
گر حکم شود که مست گیرند 
در شهر هر آنچه هست گیرند

 بردیا امیرتیموری 
روزنامهنگار
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ریزش معدن در شمال کرمان با یک کشته

مدیرکل کار: بهره بردار پارسال 
اخطار گرفته بود

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اســتان کرمان ضمن 
تایید کشته شــدن یک کارگر به علت ریزش آوار در معدن 
زغال سنگ موسوم به »هَشــونی« در شهرستان کوهبنان 
گفت که این معدن پارســال ناایمن ارزیابی شده و اخطار 

کتبی نیز دریافت کرده بود.
محمدرضا مصباح افزود: حادثه ریزش معدن هشونی صبح 
روز دوشــنبه یکم شــهریور اتفاق افتاد که دلیل اولیه آن 
ریزش معدن در مرحله پیشروی کارگران اعلام شده است.

او با بیان اینکه پیکر فرد فوت شده از زیر آوار  معدن بیرون 
آورده شده اســت تصریح کرد: هنگام ریزش معدن تعداد 
شــش نفر از کارگران حضور داشــتند که پنج نفر از آنان 
با اســتفاده از راه فرار اضطراری موفق به نجات جان خود 

شدند و در سلامت هستند.
مهلت 3 ماهه دستگاه قضا به معدن

مصباح تصریح کرد: با توجه به بازرسی های سال قبل این 
اداره کل از معدن هشــونی، این معــدن ناایمن ارزیابی و 
ضمن اینکه به بهره بردار برای ایمن ســازی،اخطار کتبی 
ارائه شده، مراتب نیز به مقامات قضایی انعکاس یافته بود.

او ادامه داد: در اردیبهشــت ماه امســال نیز دستگاه قضا 
مهلت ســه ماهه برای رفع ایرادها و انجام اقدامات ایمنی 

به معدن داده بود که متاسفانه این اتفاق رخ داده است.
مصباح اظهار داشت: فردا شخصا برای بررسی بیشتر علت 
حادثه و شرایط معدن به شهرستان کوهبنان سفر می کنم 
و اگر تخلف بهره بــردار در این حادثه احراز شــود، حتما 

برابر با قانون برخورد قانونی انجام خواهد شد.

کارخانه بازیافت زباله در کلانشـهر کرمان که خیلی 
وقت نبود فعال شـده بود و نصفه نیمه و زیر ظرفیت 
نیز کار می کرد هم تعطیل شـد تا تمامـی زباله های 

این شـهر دفن شوند.
موضوع پسـماند در شـهر کرمان یک معضل بزرگ 
و مهم به شـمار می رود که طی سـال های گذشـته 
حل نشـده و هرروز هم این مشـکل از جایـی بیرون 
می زند؛ از نحـوه جمع آوری زبالـه گرفته تا مدیریت 
بازیافت که می تواند ثـروت آفرین باشـد؛ موضوعی 
کـه نیـاز دارد مدیریـت شـهری کرمـان بـرای آن 
چاره ای اساسـی بیندیشـد؛ موضوع را بـزرگ ببیند 

و بـه سـمت راه حل های بـزرگ نیـز برود.
اینک سـر کوچه هـا و خیابان های شـهر کرمـان در 
بیشـتر نقاط سـطل زباله وجود ندارد تا شـهروندان 
زباله هایشـان را در آن بگذارند؛ زباله هـا جلو منازل، 
روی زمین در چهارراه ها گذاشـته می شود و شیرابه 
آنها به همراه پلاستیک های پاره شـده زباله تصاویر 
نازیبایـی را ایجـاد می کنـد و ایـن درحالـی اسـت 
که مشـکلات ایـن شـیوه دفع زبالـه برای سـلامت 

شـهروندان در جای خود نیـاز به بررسـی دارد.
طبق گفتـه کارشناسـان روزانه بیـن ۳۰۰ تـا ۳5۰ 
تن زباله در شـهر کرمان تولید می شـود؛ زباله هایی 
که بیشـتر آنها تـَر هسـتند و شـرایط خوبـی برای 
بازیافتشـان وجود ندارد اما این زباله ها  چـه ترَ و چه 
خشـک سال هاسـت که درگیر نبود فرایند تفکیک 
مناسـب، دفـع غیراصولـی و نهایتـا آتش سـوزی 
غیراسـتاندارد شـده اند و مجموع این اتفاقات باعث 
شـده معضل زبالـه و تاثیـرات جورواجـور محیطی 
و زیسـتی آن سـال های طولانـی گریبانگیـر مردم 

کرمان باشـد.
معضلـی کـه بـرای رفـع بخشـی از آن اواخر سـال 
۱۳۹۹ کارخانـه بازیافـت راه اندازی شـد و اگرچه تا 
حدود پنج ماه باوجود بهره برداری و افتتاح رسـمی 
تعطیل بـود اما شـهریورماه سـال گذشـته فعالیت 
خـود را از سـر گرفـت کـه همـان هـم ایـن روزهـا 
تعطیل شـده اسـت. کارخانه بازیافت زباله هر چند 
از قدم های مهم در مدیریت پسـماند بود اما از همان 
آغاز فعالیت گاهی تعطیل و گاهی مجـدد راه اندازی 
 شد و این کار کردن و کار نکردن عملا از تاثیرگذاری 

این کارخانه در مدیریت پسـماند کاسـت.
کار نکردن و غیرفعال بـودن کارخانـه بازیافت زباله 
از یک طرف و کامل نبودن مجموعـه آن در تجزیه و 
بازیافت همه نوع مـواد دریافتـی و ظرفیت پذیرش 
زباله کمتر نسـبت به زبالـه تولیدی در طـرف دیگر 
چرخـه ناکارآمدی ایـن کارخانـه را تکمیـل کرد تا 
آنکه وقتـی کارخانـه راه می افتد باز نمی توانـد ادامه 

فعالیـت دهد.
علت های تعطیلی 

کارخانه بازیافت زباله چه بود؟
معـاون پـردازش و دفع پسـماند سـازمان مدیریت 

پسـماند شـهرداری کرمـان به زیـان سـرمایه گذار 
کارخانـه بازیافـت زبالـه و تعطیلـی هشـت ماهـه 
ایـن کارخانه اشـاره کـرد و افـزود: طبـق قـرارداد با 
سـرمایه گذار بـه ازای ۲5۰ تـن زبالـه ای کـه روزانه 
در اختیـار ایـن کارخانـه قـرار می گرفـت ماهـی 
۷۰ میلیـون تومـان نیـز بـه شـهرداری از سـوی 
سـرمایه گذار پرداخـت می شـد امـا متاسـفانه بـا 
افزایش زباله گردهای سـطح شهر و موضوع تفکیک 
زباله از مبدا، پسماندهای خشـک برای آنالیز در این 
کارخانـه کاهش و سـیر نزولی بـه خود گرفـت و  در 

نهایـت سـرمایه گذار دچـار ضرر شـد.
محمدباقر سـلطانی ادامه داد: برای جبران ضررهای 
سـرمایه گذار کارخانـه بازیافـت زبالـه یکسـری 
نشسـت ها میـان پیمانـکار، مدیرعامـل سـازمان 
مدیریت پسـماند و معـاون خدمات شـهری برگزار 
شـد تـا بتوانـد خـلاء کاهـش زباله هـای خشـک 
جبران شـود ولی متاسـفانه بعد از چندین نشسـت 
کار به نتیجه نرسـید و پیمانکار کار را تعطیل کرد و 

قرارداد فسـخ شـد.
او به قـرارداد جدید بـرای راه اندازی مجـدد کارخانه 
بازیافت زباله اشـاره کرد و ادامـه داد: در قرارد جدید 
برای جـذب سـرمایه گذار به منظـور فعالیت مجدد 
این کارخانه تمام موارد گذشـته رفع عیـب و اصلاح 

شـده است.
دست سرمایه گذار مانده در حنا

آنطور که معاون پردازش و دفع پسـماند شـهرداری 
کرمان به آن اشـاره کـرد مهمتریـن دلیل تعطیلی 
کارخانـه بازیافـت زبالـه متضـرر شـدن سـرمایه 
گـذار ایـن کارخانه اسـت ضرری کـه بخشـی از آن 
بـه موضـوع جمـع کـردن زباله خشـک ها توسـط 

زباله گردهـا بـر می گـردد.
زباله گردها از مبدا تفکیک می کنند

سعید شـعرباف شـهردارکرمان افزود: علت کاهش 
زباله کرمان شـرایط تفکیک از مبدا و افزایش تعداد 
زباله گردها بوده اسـت که از هشـت مـاه قبل باعث 

تعطیلـی کارخانه زباله کرمان شـد.
نکته قابل تامل اینکه تفکیـک زباله از مبـدا در دوره 
همین مدیریت شـهری کلیـد خورده اسـت؛ یعنی 
مشـخص نیسـت چرا طرحی را کلید زده انـد که به 
جای ایجاد زنجیره تکمیلی و بهبود فرآیند مدیریت 
پسـماند خـود بـه عاملـی در تشـدید مشـکلات و 
تعطیلی کارخانه بازیافت تبدیل شده است. موضوع 
دیگری کـه در تعطیلی کارخانه بازیافت زباله شـهر 
کرمـان تاثیـر گذاشـته به نـوع تعامـل شـهرداری 
بـا گرداننـدگان و سـرمایه گذاران ایـن کارخانـه بر 
می گردد؛ تعاملاتـی که در ماه های گذشـته با وجود 
کاهش زباله های خشـک ورودی به ایـن کارخانه با 
دریافت هزینه های ماهانه از سـرمایه گذار شرایط را 

برای آن سـخت کرده اسـت.
حق الپرداختی به شهرداری

رییس کمیسـیون خدمات شـهری شـورای شـهر 
کرمـان در گفت وگو با ایرنـا به مشـکلاتی که باعث 
تعطیلی کارخانـه  بازیافت زباله شـهر کرمان شـده 

اشـاره کرد و افزود: سـرمایه گذار قبلی ایـن کارخانه 
مقدار قابـل توجهی هزینه به شـهرداری مـی داده و 

متاسـفانه ضرر کرده اسـت.
فتـح الله مویـدی ادامـه داد: ما  بـه شـهرداری اعلام 
کردیم بـه منظـور میسـر شـدن راه انـدازی مجدد 
کارخانه بازیافت زباله برای سرمایه گذاران جدید در 
این کارخانه یکسـری معافیت های مالی قائل شود.

به گفته وی در توافقنامه شـهرداری با سـرمایه گذار 
قبلـی کارخانـه بازیافـت زباله تاکید شـده بـود که 
تمامی زباله های خشـک روزانه بـه کارخانه بازیافت 
ارسـال شـود  اما زبالـه دزدهـا و زباله جمـع کن ها، 
زباله های قابل بازیافت را از سـطح شـهر جمع و این 
اتفـاق حجـم زباله های خشـک ورودی بـه کارخانه 
بازیافـت زبالـه را کاهـش داد کـه در تعطیلـی ایـن 

کارخانه موثـر بود.
جای خالی تولید کمپوست 

 از دیگر مشـکلاتی کـه کارخانه بازیافت زباله شـهر 
کرمـان از آن رنج می بـرد نبود تکنولـوژی لازم برای 
تولیـد کـود کمپوسـت از زباله هـای تـَر اسـت. این 
کود یکـی از راه حل های بسـیار موثر برای مبـارزه و 
خنثی سـازی اثرات نامطلوب زباله های تـَر و رهایی 
جوامع بشری از معضلاتی اسـت که منابع و محیط 
زیسـت را به خطـر می اندازد. بـرای اینکـه عملکرد 
مجموعـه بازیافـت زباله شـهر کرمـان کامل باشـد 
علاوه بر راه اندازی مجـدد این کارخانه در این شـهر 
باید نسـبت به راه انـدازی کارخانه تولید کمپوسـت 

هـم فکـری کرد.
فکرهایی برای کمپوست شده

طبـق گفته هـای معـاون پـردازش و دفع پسـماند 
سـازمان مدیریت پسـماند شـهرداری کرمان برای 
این موضـوع فکرهایی شـده که اگـر به موقـع و هم 
راسـتای راه اندازی مجـدد کارخانـه بازیافـت زباله 
اتفـاق بیافتـد در مدیریـت پسـماند شـهر کرمـان 

موثر اسـت.
سـلطانی افزود: ۲ هدف کاهـش دفن زبالـه و تولید 
کمپوسـت از زباله هـای تـَر از جمله اهداف ماسـت 
و در این راسـتا زبالـه ترَی کـه در کارخانـه بازیافت 
تفکیـک می شـود در آینـده بـه کارخانـه مجـزای 
دیگری کـه متعلـق بـه شـهرداری اسـت منتقل و 

تبدیـل به کـود کمپوسـت خواهد شـد.

ضرورت افزایش حجم کارخانه بازیافت
طبـق گفته هـای معـاون پـردازش و دفع پسـماند 
سازمان مدیریت پسماند شهرداری کرمان کارخانه 
بازیافـت زبالـه این شـهر عـلاوه بر مشـکلاتی مثل 
نداشـتن امـکان تولید کـود کمپوسـت از زباله های 
ترَ و  موانعی کـه برای سـرمایه گذاران ایـن کارخانه 
وجـود دارد نیازمنـد افزایش ظرفیـت بازیافت زباله 

نیز هسـت. 
به دنبال رفع موانع کارخانه بازیافت زباله

حال دوباره بعد از هشـت ماه تعطیلی ایـن کارخانه 
و سرنوشـت تلخ برای بسـیاری از زباله ها  و دفن آنها 
در سـایت های دفـن زبالـه دوبـاره صحبت هایـی از 
راه اندازی کارخانه دفن زباله می شـود صحبت هایی 
کـه قـرار اسـت پیمانـکار و سـرمایه گذار جدیـدی 
برای ایـن کارخانه پیدا کنـد و یکبار برای همیشـه 

مشـکلاتش را حل و دیگر تعطیل نشـود.
معـاون پـردازش و دفع پسـماند سـازمان مدیریت 
پسـماند شـهرداری کرمـان بـا اشـاره بـه اینکـه به 
محض قطعـی شـدن قـرارداد کار مزایـده کارخانه 
بازیافـت زبالـه بـه منظـور راه انـدازی مجـدد انجام 
خواهـد شـد می گویـد: تحلیل هـای لازم و بازبینی 
قرارداد بـرای راه انـدازی مجـدد این کارخانـه انجام 

شـده و مراحـل نهایـی خـود را طـی می کند.
سـلطانی ایـن را هـم یـادآور می شـود کـه کارخانه 
بازیافـت زبالـه بعـد از یـک دوره تعطیلی شـهریور 
پارسـال فعالیت مجـدد خـود را آغـازه کرده بـود و 
با ظرفیـت اسـمی روزانـه حـدود ۲5۰ تـن زباله در 
ماه های گذشـته طی هشـت سـاعت فعالیت کاری 
اقدام بـه بازیافت زبالـه می کرد. رییس کمیسـیون 
خدمات شـهری نیز در همیـن ارتباط گفـت: برای 
فعالیت مجـدد کارخانـه بازیافت زباله شـهر کرمان 
جلسـه ای با محوریـت مدیریت پسـماند برگـزار و 
صورت جلسـه آن به شهرداری ارسـال شد تا سریعا 
نسـبت بـه فعالسـازی مجـدد ایـن کارخانـه اقدام 
کنند. پسـماندهای شـهری بویژه زباله های خشک 
و ترَ اگـر بخوبـی مدیریـت و بازیافت نشـوند خیلی 
زود کمـر بـه نابودی محیط زیسـت خواهند بسـت 
زیرا  شـیرآبه های زباله هـای ترَ و زباله های خشـک 
غیرقابـل تجزیـه  مشـکلات فراوانـی را گریبانگیـر 

محیط زیسـت مـا خواهنـد کرد.

مدیرعامل شـرکت توزیـع برق جنـوب کرمـان در 
خصوص پروژه هـاي قابل افتتاح به مناسـبت هفته 
دولـت گفـت، : برق رسـاني بـه ۲۹ روسـتا بـا 4۱۲ 
خانـوار در شهرسـتان هاي تحت پوشـش شـرکت 
با سـرمایه گذاري بالغ بـر ۲۸۲ میلیارد ریـال آماده 

بهره بـرداري اسـت.
عبدالوحیـد مهـدوي نیـا،  گفـت: توسـعه و احداث 
شـبکه هاي توزیـع جهت بـرق رسـاني به بیـش از 
۸۶۰۰ متقاضـي فاقـد برق بـا حجم ۱5۹ دسـتگاه 
پسـت توزیـع بـا ظرفیـت ۲۲۰۰۰ کیلوولـت آمپر 
و ۲۶4 کیلومتـر خـط فشـار متوسـط و ضعیـف و 
همچنین برق دار نمودن ۶۰ حلقه چاه کشـاورزي با 

سرمایه گذاري ۱۹۳ میلیارد ریال در ۱۶ شهرستان 
زیـر مجموعـه ایـن شـرکت از جملـه پروژه هایـي 

مي باشـد کـه در ایـن هفته افتتـاح مي شـوند.
مهدوي نیـا همچنیـن اظهار کـرد: اصـلاح و بهینه 
سـازي شـبکه هاي توزیع جهت رفع افت ولتـاژ ۶5 
نقطه و قابلیت اطمینان شـبکه هاي توزیع با تبدیل 
۱۲4 کیلومتر شـبکه فشـار ضعیف مسـي به کابل 
خودنگهدار نیز با سـرمایه گذاري ۳۱۰ میلیارد ریال 

به بهره بـرداري خواهد رسـید.
توسـعه  خصـوص  در  مسـئول  مقـام  ایـن 
هوشمندسـازي شـبکه از تعویض و نصب ۲45۸۰ 
دسـتگاه کنتور هوشـمند و رویت پذیر و همچنین 

کنترل پذیـر نمـودن ۱۷۰۹۹ اشـتراک خبـر داد و 
افزود: این اقدام در راسـتاي توسـعه هوشمندسازي 
شـبکه با سـرمایه گذاري بیش از ۳۲۰ میلیارد ریال 

انجام شـده اسـت.
مدیرعامل شـرکت توزیع نیروي برق جنوب استان 
کرمـان، همچنیـن از پروژه هـاي آمـاده کلنگ زني 
یاد کـرد و گفت: برق رسـاني بـه ۲۱ روسـتاي فاقد 
برق با ۲۱۶ خانوار در شهرسـتان هاي تحت پوشش 
شـرکت با اعتباري بالغ بر ۲۱5 میلیارد ریـال آماده 

کلنگ زني مي باشـد.
او تصریـح نمـود: پروژه هـاي توسـعه و احـداث 
شـبکه هاي توزیع جهـت برق رسـاني بـه ۱۱4۰۰ 

متقاضـي فاقـد برق بـا حجم 4۰۰ دسـتگاه پسـت 
توزیع بـا ظرفیـت 5۲۰۰۰ کیلوولـت آمپـر و ۲۰۰ 
کیلومتر شـبکه فشـار ضعیـف و فشـار متوسـط و 
همچنین اصلاح و بهینه سـازي شـبکه هاي توزیع 
جهت رفع افت ولتاژ و قابلیت اطمینان شـبکه هاي 
توزیع با تبدیل ۲۰۰ کیلومتر شـبکه فشـار ضعیف 
مسـي به کابل خودنگهدار، با بیـش از ۶۹۰ میلیارد 
ریـال در این ایـام آمـاده کلنـگ زني خواهند شـد.

مهدوي نیا همچنیـن درخصوص هوشمندسـازي 
شـبکه و کنترل پذیر نمودن آن، از آغاز نصب تعداد 
۸۷۶۱۰ کنتـور هوشـمند با اعتبـاري بالغ بـر ۳۰۰ 

میلیارد ریال خبـر داد.

زباله گردها کارخانه بازیافت  کرمان را تعطیل کردند
سعید شعرباف شهردارکرمان : علت کاهش زباله کرمان شرایط تفکیک از مبدا و افزایش تعداد زباله گردها بوده 

است که از هشت ماه قبل باعث تعطیلی کارخانه زباله کرمان شد.

افتتاح و بهره برداري از پروژه هاي برقي در جنوب کرمان

گزارش
ایرنا

مدیر کل نوسازی مدارس استان کرمان:
باید از ظرفیت شرکت های بزرگ 
برای مدرسه سازی استفاده کنیم

مدیرکل نوسازی، توســعه و تجهیز مدارس استان کرمان: در 
حاشیه  ســی و ششــمین اجلاس مدیران و رؤسای آموزش و 
پرورش کشور با اشــاره به اهمیت مشــارکت های مردمی در 
آموزش و پرورش گفت: یکی از مواردی که در دولت سیزدهم 
به جد پیگیری می شود وتا کنون نتایج خوبی هم داشته، بحث 
مردمی سازی آموزش و پرورش است. مردمی سازی به این معنا 
که مردم در تمام فرآیندهــای آموزش و پرورش از صفر تا صد 
حضور داشته باشــند چراکه آموزش و پرورش متعلق به مردم 
اســت و خروجی آن به طور مســتقیم بر کیفیت زندگی تمام 

اقشار جامعه تاثیر می گذارد.
رضا هدایتی افزود: انقلاب ما یــک انقلاب مردمی بود و امروز 
بعد از حدود چهار دهه دولتی در جمهوری اســلامی بر ســر 
کار است که مهم ترین شــعارش مردمی بودن است؛ تجربه ی 
حدودا 44 ساله ی انقلاب اسلامی به ما ثابت کرده است که رمز 

پیروزی در تمامی عرصه ها مردمی بودن است.
هزینه در آموزش و پرورش، سرمایه گذاری

 مادی و معنوی  
هدایتی افزود: ما به عنوان متولی ســاخت و نوسازی و توسعه 
و تجهیز مدارس کشــور برای مشــارکت های مردمی اهمیت 
ویژه ای قائل هســتیم. نخســتین کاری که ما انجام می دهیم 
بحث ارتباط با جامعــه و تاثیر بر افکار عمومی اســت چراکه 
مردم و خیّرین مــا باید بدانند که هر هزینــه ای در آموزش و 

پرورش یک سرمایه گذاری مادی و معنوی است.
او ادامــه داد: ما بایــد بتوانیــم فرهنگ مدرسه ســازی را در 
جامعه گســترش دهیم و این پیام را به افکار عمومی برسانیم 
که آمــوزش و پرورش مرکــز و محور تحول و توســعه ی یک 
جامعه اســت. مدرسه ســازی فقط یک کار مهندسی نیست، 
بلکه نقطــه ی آغاز یک حرکــت عظیم برای تمدن ســازی و 

انسان سازی است.
کمک پویش های اجتماعی به جلب مشارکت مردم

او افزود: بحمدلله امروز با توســعه ی ارتباطات و شــبکه های 
اجتماعی این بســتر به خوبی مهیّاســت تا ما بتوانیم از طریق 
شــبکه های اجتماعی و رســانه های جمعی بر افــکار عمومی 
تاثیر بگذاریم و فرهنگ ســازی کنیم. یکی از مواردی که اداره 
کل نوسازی، توســعه و تجهیز مدارس اســتان کرمان به آن 
توجه ویژه دارد، همین موضوع اســت. راه اندازی پویش های 
اجتماعی و فرهنگی می تواند با ایجاد هم بستگی و جلب توجه 

و مشارکت مردم، نتایج بسیار خوبی داشته باشد.
رضا هدایتــی ادامه داد: در بحــث پویش ها، اســتان کرمان 
وضعیــت بســیار مطلوبی دارد و بــه عنوان مثــال در پویش 
»صحن حرم، مدرســه ام«، کرمان از نظر جلب مشارکت مردم 

و فرهنگیان در بین سه استان برتر کشور قرار گرفته است.
استفاده از ظرفیت شرک ت های معدنی

هدایتی اذعان داشــت: موضوع دیگری که ما به جد پیگیر آن 
هستیم بحث جلب مشارکت شــرکت های بزرگ استان است؛ 
این شرکت ها بنا به مســئولیت اجتماعی که دارند باید بخشی 
از درآمد خــود را صــرف فعالیت هــای عام المنفعه هم چون 

مدرسه سازی کنند.
او افزود: استان کرمان از این حیث دارای ظرفیت بسیار خوبی 
است چراکه شرکت های بزرگی از جمله شرکت های معدنی در 
این استان فعالیت دارند و ما باید از ظرفیت شرکت های بزرگ 

استان برای مدرسه سازی استفاده کنیم.
مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان کرمان بیان 
کرد: علاوه بر مسئولیت اجتماعی شرکت ها، فعالین اقتصادی 
نیز ظرفیت مناســبی برای جلب مشــارکت دارند. در همین 
راستا ما جلسات متعددی با اتاق بازرگانی استان داشته ایم تا 

بتوانیم از مشارکت این عزیزان نیز بهره ببریم.
او با اشــاره به اهمیت جلب مشــارکت خیّرین گفت: موضوع 
بعدی که حائز اهمیت اســت، تکمیل پروژه هاســت. بهترین 
هدیه ای که مــا می توانیم به خیّــر بدهیم، تحویــل به موقع 
پروژه هاست چراکه در مرحله ی نخســت باید اعتماد خیّرین 
جلب شــود و خیّرین به این اطمینان برســند که چنان چه پا 
پیش بگذارند، دولت نیز به سهم خود در پروژه ها عمل می کند. 
در این مورد نیز الحمدلله ما در استان کرمان وضعیت مناسبی 

داریم و توانسته ایم اعتماد و مشارکت خیّرین را جلب کنیم.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
کرمان از اختصاص ۱5۰ میلیارد ریال برای 
ساماندهی محوطه های تاریخی کنارصندل جیرفت 
و تپه یحیی ارزوئیه از محل اعتبارات سفر ریاست جمهور به این 
استان خبر داد. فریدون فعالی افزود: محوطه فرهنگی تاریخی 
کنارصندل جیرفت و محوطه باستانی تپه یحیی ارزوئیه از مهمترین 
آثار تاریخی این استان هستند که در دوره های مختلف مورد کاوش 
باستان شناسی قرار گرفته و اشیا و اطلاعات تاریخی قابل ملاحظه ای 
از آنها بدست آمده است. او بیان کرد: برای ساماندهی این دو محوطه 
تاریخی نیاز به اعتبارات لازم بود که خوشبختانه در سفر ریاست 

جمهور به کرمان این اعتبار اختصاص یافت.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان کرمان 
اظهار داشت: همچنین در سفر رییس جمهوری 5۰ میلیارد ریال 
اعتبار برای ساماندهی محوطه تاریخی قلعه دختر و اردشیر کرمان 

اختصاص پیدا کرد.
او ادامه داد: با ساماندهی این دو قلعه که از بزرگترین بناهای تاریخی 
شهر کرمان و دارای بیش از ۳5۰ هکتار حریم هستند می توانیم 
گردشگران را به سوی این دو بنای تاریخی به عنوان مقاصد جدید 

گردشگری سوق دهیم. 
فعالی با اشاره به اختصاص 5۰ میلیارد ریال برای تملک بناها و حرایم 
آثار تاریخی - فرهنگی شهرستان های کرمان به ترتیب اولویت گفت: 
تعداد زیادی از املاک و خانه های تاریخی این استان در اختیار بخش 
غیردولتی بوده که بنا به دلایل مختلفی از جمله عدم توانایی مالی 

مالکین امکان مرمت و رسیدگی به آنها فراهم نیست.
او خاطرنشان کرد: خوشبختانه با تخصیص اعتباری که در سفر 
ریاست جمهور به استان کرمان انجام گرفت فعالیت های موثری 
در راستای حفاظت و مرمت این آثار تاریخی ارزشمند انجام خواهد 
گرفت. محوطه باستانی کنارصندل در جنوب کرمان قرار دارد که از 
جمله کاوش های باستانی مهم کشور در حوزه جنوب این استان واقع 
در شهرستان جیرفت در آن در حال انجام است که پس از ۱۳ سال 

وقفه اواخر سال ۹۹ در آنجا از سر گرفته شده بود.
محوطه کلیدی و عظیم کنارصندل از مهمترین شهرهای عصر مفرغ 
در جنوب غرب آسیا به شمار می رود که دارای ارزش جهانی است. 

شهرستان های عنبرآباد، جیرفت و کهنوج در جنوب استان کرمان به 
یازدهمین دوره طرح ملی تلاوت قرآن کریم موسوم به شباب الرضا 
)ع( پیوستند. دبیر طرح ملی تلاوت قرآن کریم معاونت قرآن و عترت 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در این زمینه گفت: شهرستان های 
جیرفت و کهنوج برای نخستین بار به این طرح پیوستند و عنبرآباد 

نیز دومین سال خود را در این وادی تجربه می کند.
حسین مقدم کیا در آیین پیوستن این شهرستان ها به طرح ملی 
تلاوت قرآن کریم افزود: بر این اساس کار ثبت نام نوجوانان و جوانان 
علاقه مند برای حضور در یازدهمین دوره طرح ملی تلاوت قرآن کریم 
وارد مرحله جدیدی از کار خود شده است. دبیر طرح ملی تلاوت 
قرآن کریم معاونت قرآن و عترت وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
اظهار داشت: بررسی ها نشان می دهد جنوب کرمان از ظرفیت های 
بالایی در نشر فرهنگ قرآنی برخوردار است. او افزود: همچنین 
استعدادهای نهفته ای بین نوجوانان و جوانان این خطه از کشورمان 
وجود دارد که طرح ملی تلاوت به دنبال کشف، شناسایی و هدایت 
این استعدادهاست. مقدم کیا تصریح کرد: انتظار ما از مسئولان این 
است که دست به دست هم دهند و منویات مقام معظم رهبری در 

خصوص نشر فرهنگ قرآنی را در این شهرستان ها عملیاتی کنند.
او در خصوص رویکرد قرآنی طرح ملی تلاوت قرآن کریم در شهرهای 
مرزی نیز گفت: توجه به ارتقای شاخص های قرآنی در مناطق مرزی 
سیاست راهبردی این طرح قرآنی است. مقدم کیا افزود: استعدادهای 
نهفته و دست نخورده ای در شهرستان های مرزی وجود دارد که در 
قالب این طرح به دنبال شکوفایی و هدایت آنها در مسیر درست 
هستیم. او تاکید کرد: کار ثبت نام از نوجوانان و جوانان در طرح ملی 
تلاوت قرآن کریم تا ۱۰ شهریور ماه جاری تمدید شده و فرصت خوبی 

فراروی علاقه مندان در سراسر کشور قرار داده است.
 یازدهمین دوره طرح ملی تلاوت قران کریم شباب الرضا )ع( امسال 
نیز به دو صورت حضوری و مجازی برگزار می شود و علاقه مندان 
 melitelavat.ir  می توانند به منظور ثبت نام  از طریق تارنمای
اقدام کنند. طرح آموزش به صورت تقلیدی از قاریان برجسته انجام 
می گیرد؛ پس از ثبت نام تا پایان شهریور ماه ۱۲ جلسه آموزشی 
شامل جلسات وبیناری، جلسه برای خانواده ها، جلسات توجیهی و 
جلسات با حضور استاد، برگزار می شود و قرآن آموز پس از شرکت 
در این کلاس.ها و اتمام دوره، در آزمون های پایان دوره به منظور 

سنجش برای حضور در دوره مقدماتی، شرکت می کند

محمدعلی توکلی از کشــف و جمع 
آوری انواع لوازم خانگــی قاچاق از 
دو واحد صنفی بــه ارزش حدود ۲ 
میلیارد ریال در جنوب کرمان خبر 

داد.
معــاون بازرســی اداره کل صنعت، 
معدن و تجــارت جنــوب کرمان با 
بیان این خبر افــزود: جنوب کرمان 
در اجرای تبصــره 4 ماده ۱۸ قانون 

مبارزه با قاچاق کالا و برخورد در ســطح عرضه همگام با سراســر کشور از 
طریق قرارگاه مبارزه بــا قاچاق کالای جنوب کرمــان اقدامات لازم را در 

دستور کار دارد.
او گفت قرارگاه مبارزه با قاچاق کالا در اولین گام در بازرســی از دو واحد 
صنفی لوازم خانگی، انواع کالا های قاچاق نظیر ماشــین لباسشویی، کولر، 

جاروبرقی، تلویزیون، اتو و... را کشف کرد.
توکلی افزود: قرارگاه مبارزه با کالای قاچاق جنوب کرمان همواره در حال 
رصد بازار و انبار ها می باشــد و با هرگونه تخلف برخورد قانونی خواهد کرد.

معاون بازرســی اداره کل صنعت، معدن و تجارت جنوب کرمان تاکیدکرد: 
کلیه واحد های صنفی جنوب کرمان باید بــرای حمایت از تولیدات داخلی 
از عرضه و فروش هرگونــه کالای قاچاق و کالای خارجی یــا ایرانی بدون 

شناسه کالا خودداری نمایند.

اســتاندار کرمان با اشاره به ظرفیت های 
معدن بســیار خوب و بزرگ این استان 
گفت: از خام فروشــی مواد معدنی باید 
جلوگیری شده و صنایع پایین دستی در 

استان ایجاد شود.
در جلسه شــورای معادن استان کرمان 
محمدمهدی فداکار اســتاندار کرمان با 
بیان اینکه حمایت از شرکت های دانش 
بنیان جزو اولویت های استان است، اظهار 

داشت: حتماً پیگیری خواهیم کرد که از ظرفیت های قانونی در این حوزه استفاده شود.
استاندار کرمان با بیان اینکه در کنار بهره برداری و توسعه معادن باید صنایعی ایجاد 
شود که زنجیره تولید در استان تکمیل شود، افزود:  از خام فروشی مواد معدنی باید 
جلوگیری شده و صنایع پایین دستی در استان ایجاد شود ودر حوزه حمل و نقل یا 
تامین قطعات حتماً باید شرکت هایی در استان تاسیس و از ظرفیت های داخل استان 

استفاده شود.
مهدی حسینی نژاد رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کرمان نیز در این 
جلسه با اشاره به اینکه معادن سهم بسیار بالایی در تولید ناخالص داخلی کشورهای 
مختلف دارد اما در کشور ما سهم معدن در تولید ناخالص داخلی کمتر از یک درصد 

است، اظهار داشت: ایران جزو ۱5 کشور معدنی دنیاست.
او بیان کرد: بیشترین میزان وصول حقوق دولتی معادن مربوط به استان کرمان است 
و 4 هزار و ۹۲۷ میلیارد تومان وصولی حقوق دولتی معادن استان تا مردادماه امسال 

است که باید سهم استان از این اعداد برگشت داده شود.

رئیس اداره سیما و منظر شهری شهرداری 
رفسنجان از هنرمندان برای طراحی المان 
سقاخانه شهر دعوت کرد.  مجتبی میرزمانی 
اظهار کرد: اداره ســیما و منظر شهری در 
راستای وظایف و اهداف خود و ارتقای سطح 
هنری در نظر دارد المانی با مفهوم سقاخانه 
را در تقاطع خیابان امام خمینی )ره( و ۱۷ 
شهریور )چهارراه سقاخانه شتری( تهیه و 
نصب کند. او افزود: از افراد حقیقی و حقوقی و 

هنرمندان و متخصصین در زمینه المان های شهری دعوت می شود با توجه به رویداد تاریخی 
این فضای شهری در این فراخوان طراحی شرکت کنند.

رئیس اداره سیما و منظر شهری شهرداری رفسنجان با اشاره به اهداف طرح، خاطرنشان کرد: 
افزایش کیفیت فضای شهری و دید بصری و زنده کردن یاد و خاطره مکان های تاریخی در 
این فضای شهری از اهداف طراحی این المان است. میرزمانی با بیان اینکه موضوع طراحی 
المانی درخصوص پیشینه تاریخی در راستای هویت شهرستان رفسنجان است، تاکید کرد: 
شرکت در فراخوان برای عموم علاقه مندان از سراسر کشور آزاد است. او ادامه داد: علاقمندان 
حداکثر تا تاریخ سی ام شهریورماه نسبت به تکمیل و ارسال فرم های مشخصات فردی و 
 ) Snp.rafsanjan.ir ( فنی طرح، مندرج در سامانه پیشنهادات شهرداری رفسنجان
بخش فراخوان اقدام و تصویر ایده خود را به صورت یک پوستر با ابعاد 5۰ در ۷۰ سانتی متر از 
طریق سامانه فوق ارسال کنند. او با بیان اینکه اعضای هیئت داوران مسابقه،کمیته زیباسازی 
شهرداری رفسنجان هستند،گفت:زمان داوری و انتخاب آثار دوم مهرماه و زمان اعلام نتایج 

نهایی برگزیدگان ششم مهرماه است

جمع آوری 2 میلیارد ریال کالای قاچاق از 
دو واحد صنفی در جنوب کرمان

استاندار کرمان مطرح کرد:

ایجاد صنایع پایین دستی 
برای جلوگیری از خام فروشی

فراخوان شهرداری رفسنجان
 برای طراحی المان سقاخانه

۱۵۰ میلیارد ریال برای 
ساماندهی 2 محوطه تاریخی 

کرمان اختصاص یافت

3 شهرستان جنوب کرمان به طرح 
ملی تلاوت قرآن کریم پیوستند

خبر

خبر
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کاغذ استان
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خبرخبر

معــاون وزیــر راه و شهرســازی اظهار 
داشت: بخشــی از دوربین های نظارتی 
در جاده ها سرقت و تخریب می شوند و 
ما از پلیس بابت گزارش غیرفعال شدن 

دوربین ها تشکر داریم.
به گزارش خبرنــگار اقتصــادی ایلنا، 
داریوش امانی در جمــع خبرنگاران با 
بیان اینکه به زودی قیمت بلیت اتوبوس 
اربعین اعلام می شــود، اظهارداشــت: 
در ســتاد اربعین در حال مذاکره برای 
تعیین قیمت بلیت اتوبوس هســتیم اما 

هنوز قیمت ها نهایی نشده است.
وی ادامــه داد : بــه طور قطــع قیمت 
بلیت مصوب خواهد بــود و اجازه کرایه 

دربستی اتوبوس را نخواهیم داد.
رییس ســازمان راهداری و حمل و نقل 
جاده ای در پاسخ به سوال ایلنا مبنی بر 
اینکه در حــال حاضر چه تعداد دوربین 
جاده ای غیرفعال هستند ، گفت: بخشی 
از دوربین هــای نظارتــی در جــاده ها 
سرقت و تخریب می شوند و ما از پلیس 
بابت گزارش غیرفعال شــدن دوربین ها 

تشکر داریم.
معاون وزیر راه و شهرســازی ادامه داد: 
به دنبال این هستیم که ۲ هزار دوربین 
نظارتی جدیــد به شــبکه راهی اضافه 
کنیــم و از طریق همیــن دوربین های 
نظارتی به این داده ها رسیدیم که بیش 
از یک میلیارد ترافیک داشــتیم و ۱۹ 
میلیــون جریمه از طریــق این دوربین 
ها ثبت شــد و به این نتیجه رســیدیم 
که حجــم ترافیک به شــکل معناداری 
افزایش یافته و ترافیک به مســیرهای 

برون شهری هدایت شده است.
امانی درباره هزینــه ورود دوربین های 
جدید به شــبکه راهی گفــت: نصب و 
تجهیز هــر دوربین ۲ میلیــارد تومان 
هزینــه دربردارد و هر بر این اســت که 
با نصب ۲ هزار دوربیــن جدید راههای 
فرعی هم مجهز به دوربین های نظارتی 

شوند

وزیر اقتصاد:

3۵ اختیار را به 
استان ها واگذار کردم

وزیر اقتصاد با اشــاره به اینکه روزی 
که وارد وزارتخانه شــدم، خزانه 54 
میلیارد تومان بدهی داشــت، گفت: 
یکی از ویژگی هایی کــه می توان به 
عنوان ویژگی این دولت نســبت به 
دولت گذشته مطرح کرد، مشارکت 
دادن مردم در ساختن اقتصاد است.

خاندوزی در پاســخ به این ســؤال 
که به عنوان وزیــر اقتصاد تا چه حد 
اختیار واگذاری امور حوزه اقتصادی 
را به سایر بخش ها دارید، اظهار کرد: 
اساســا اقتصاد براســاس مدل های 
مختلفــی ارائه می شــود و در دولت 
آقای رئیســی بر این بــاور داریم که 
اقتصاد را باید از پائین به بالا ساخت 
و از بالا بــه پائین زمینــه را فراهم و 
نظارت و حمایت کــرد و برای اینکه 
این مسیر چند ده ساله که یک دولت 
نفتی پولدار و متمرکزی می نشســته 
از تهران برای روســتاها هــم تعیین 
تکلیف می کرده اصلاح شود اجماعی 
که انجام شــده این اســت که سهم 
کف اقتصــاد بالا برود و اســتان ها و 
مناطق خودشــان درگیر ســاختن 

اقتصاد شوند.
ز  ا یــن یکــی  ا  : د ا مــه د دا ا وی 
ویژگی هایی اســت کــه می توان به 
عنوان ویژگی این دولت نســبت به 
دولت گذشته مطرح کرد، مثلا بنده 
۳5 تا از اختیاراتی که اســتان ها باید 
برای آن از تهران اجازه می گرفتند را 
گفتم که این ضوابط اســت، خودتان 
در اســتان تصمیم بگیرید، فقط بعدا 
به بنده اطلاع دهید کــه در جریان 
باشــم که تخلف و بده بســتانی در 
ســطوح پائین تر اتفاق نیفتاده باشد، 
به نظرم این مســیر خوبی است که 
مردم به معنای واقعــی کلمه درگیر 
شــوند، ما پول و اختیار به استان ها 
و مردم بدهیم تا دســت به زانو بزنند 
و برای طــرح و پروژه های اســتانی 

خودشان تصمیم گیری کنند.
وزیــر امــور اقتصــادی و دارایــی 
در پاســخ به این ســؤال کــه دولت 
ســیزدهم اقتصاد را با چه وضعیتی 
از دولت قبلــی تحویل گرفت، عنوان 
کرد: ما در تمام ســال های ۱۳۹۷ تا 
۱4۰۰ کــه دولت جدید بر ســر کار 
آمد، بالاترین نرخ تورم مســتمر در 
دهه های گذشــته را شــاهد بودیم 
که بی ســابقه بود و تمام امکانات نیز 

مصرف شده بود.

سخنگوی وزارت صمت ضمن اشاره به اینکه 
احتمالا سومین دور ثبت نام و قرعه کشی 
خودرو در شهریور ماه انجام می شود، گفت: 
بر اساس آیین نامه واردات خودرو، سقف 

واردات خودرو ۲۰ هزار دلار خواهد بود.
به گزارش خبرگزاری مهر، امید قالیباف روز 
گذشته در نشست خبری در مورد گزارش 
تحقیق و تفحص مجلس از فولاد مبارکه، 
اظهار کرد: صرف نظر از اینکه تخلف در 
فولاد مبارکه چقدر بوده است، سیاست ما 
در وزارت صمت این است که حتی یک 
ریال تخلف صورت نگیرد. از قوه قضائیه نیز 
خواسته ایم تا به این موضوع رسیدگی کنند 
تا آنچه که تخلف واقعی و مشخص بوده، 
محرز شود. سخنگوی وزارت صمت افزود: 
نکته قابل توجه آنکه 5۷ هزار میلیارد تومان 
از تخلف یاد شده، مربوط به فروش فولاد 
زیر قیمت بوده و ممکن است این مسئله 
بر اساس سیاستی که دولت قبل در مورد 
آن تصمیم گرفته انجام شده باشد؛ بنابراین 
ممکن است این مرد تخلف باشد و یا اینکه 
تخلف نبوده باشد. بنابراین تشخیص همه 

این موارد بر عهده قوه قضائیه است.
وی ادامه داد: آنچه در مورد فولاد مبارکه در 
دوره جدید رخ داده رشد ۱۰ درصدی تولید 
و تغییر افراد و اصلاح فرایندها بوده است و 
شاید در بدنه مدیریتی فولاد مبارکه بیش 
از 5۰ درصد تغییر رخ داده است. همچنین 

یکی از دستاوردهای ما اصلاح فرایندها و 
لغو قیمت گذاری دستوری در فولاد مبارکه 
بوده است؛ یعنی هیچ دستوری در رابطه با 
قیمت گذاری نداده ایم.  قالیباف افزود: باید 
یک جو آرامی برای رسیدگی به تحقیق 
و تفحص مجلس درباره فولاد مبارکه به 
وجود آید تا قوه قضائیه بتواند در یک فضای 
منطقی به این گزارش رسیدگی کند. فولاد 
ذینفعان بسیار دارد و ممکن است برخی 
خبرهای نادرست و یا درست اعلام شود و 
لذا نباید بزرگنمایی و کوچک سازی در مورد 

این مسئله صورت گیرد.
احتمال لغو ممنوعیت واردات 

لوازم خانگی
 سخنگوی وزارت صمت در رابطه با واردات 
لوازم خانگی، گفت: ممنوعیت لغو واردات 
لوازم خانگی در پروسه تصمیم گیری قرار 
داشته و توسط وزارت صمت در حال بررسی 

است.
جزئیات واردات خودرو

 وی در مورد آئین نامه واردات خودرو نیز با 
بیان اینکه آئین نامه احتمالاً در هفته دولت 
ابلاغ می شود و در ادامه هم به مرحله اجرا 
خواهد رسید، اظهار کرد: بر اساس این 
آئین نامه سقف واردات خودرو ۲۰ هزار دلار 
خواهد بود، ضمن اینکه خودروهای وارداتی 
باید استانداردهای ۸5 گانه را گذرانده 

باشند.  قالیباف با بیان اینکه خودروهای 
اقتصادی در سطح جهانی 5۰ درصد تقاضا را 
تشکیل می دهند، به نحوه تأمین ارز واردات 
خودرو اشاره کرد و گفت: بانک مرکزی 
معمولاً مخالفت هایی دارد، اما نکته ما 
تصویب آئین نامه واردات است که این مهم 

انجام شده است.
سومین دور قرعه کشی خودرو 
احتمالاً شهریور انجام می شود

 وی درباره زمان برگزاری سومین مرحله 
قرعه کشی اظهار کرد: در این رابطه اقداماتی 
در دست انجام است و توان خودروسازان 
برای عرضه در حال بررسی است. احتمالاً 
سومین دوره ثبت نام و قرعه کشی خودرو در 

نیمه اول شهریور ماه انجام شود. 
با لغو تحریم، خودرو

 ارزان نمی شود
 قالیباف در مورد لغو تحریم ها نیز گفت: 
تحریم ها ۲۰ تا ۲5 درصد هزینه های تولید 
را افزایش می دهد زیرا بر روی هزینه های 
حمل و نقل و هزینه های مالی تأثیر دارد. 
بنابراین در مورد تمام تولیدات از جمله 
خودرو اگر تحریم ها لغو شود تا ۲5 درصد 
می تواند هزینه های تولید را کاهش دهد؛ 
البته باید تورم 4۰ درصدی را نیز در نظر 
داشت و لذا با لغو تحریم خودرو ارزان 

نمی شود.

ایسنا | نرخ تورم سالانه مرداد ماه ۱4۰۱ برای 
خانوارهای کشور به 4۱,5 درصد رسیده که 
نسبت به همین اطلاع در ماه قبل، ۱.۰ واحد 

درصد افزایش نشان می دهد.
به گزارش ایسنا، منظور از نرخ تورم نقطه ای، 
درصد تغییر عدد شاخص قیمت، نسبت به ماه 
مشابه سال قبل است. نرخ تورم نقطه ای در 
مرداد ماه ۱4۰۱ به عدد 5۲,۲ درصد رسیده 
است؛ یعنی خانوارهای کشور به طور میانگین 
5۲.۲ درصد بیشتر از مرداد ۱4۰۰ برای خرید 
یکسان«  و خدمات  کالاها  »مجموعه  یک 

هزینه کرده  اند.
نرخ تورم نقطه ای مرداد ماه ۱4۰۱ در مقایسه 
با ماه قبل ۱,۸ واحد درصد کاهش یافته است. 
 ، نرخ تورم نقطه ای گروه عمده »خوراکی ها
آشامیدنی ها و دخانیات« با کاهش 5.۶ واحد 
گروه  و  رسیده  درصد   ۸۰.4 به  درصدی 
»کالاهای غیر خوراکی و خدمات« بدون 

تغییر ۳۶.۹ درصد بوده است.
این در حالی است که نرخ تورم نقطه ای برای 
5۱,۱ درصد است که  رهای شهری  نوا خا
۱ واحد درصد کاهش  ه قبل ۷. نسبت به ما
برای  نرخ  ین  ا هم چنین  است.  داشته 
رهای روستایی 5۸.4 درصد بوده که  نوا خا
۲ واحد درصد کاهش  ه قبل ۳. نسبت به ما

داشته است.

کاهش نرخ تورم ماهانه خانوارهای 
کشور

منظور از نرخ تورم ماهانه، درصد تغییر عدد 
ه قبل می باشد.  شاخص قیمت، نسبت به ما
نرخ تورم ماهانه مرداد ۱4۰۱ به ۲,۰ درصد 
رسیده که در مقایسه با همین اطلاع در ماه 
قبل، ۲.۶ واحد درصد کاهش داشته است. 
تورم ماهانه برای گروه های عمده »خوراکی ها، 
»کالاهای  و  نیات«  دخا و  آشامیدنی ها 
غیرخوراکی و خدمات« به ترتیب ۱.4 درصد و 

۲.4 درصد بوده است.
این در حالی است که نرخ تورم ماهانه برای 
خانوارهای شهری ۲,۰ درصد است که نسبت 
ه قبل ۲.5 واحد درصد کاهش داشته  به ما
رهای  نوا ین نرخ برای خا است. هم چنین ا
روستایی ۱.۷ درصد بوده که نسبت به ماه قبل 

۳.۱ واحد درصد کاهش داشته است.
افزایش نرخ تورم سالانه

 خانوارهای کشور
تغییر  درصد  سالانه،  تورم  نرخ  ز  ا منظور 
د شاخص قیمت در یک سال  عدا نگین ا میا
به  منتهی به ماه جاری، نسبت به دوره مشا
قبل از آن می باشد. نرخ تورم سالانه مرداد ماه 
۱4۰۱ برای خانوارهای کشور به 4۱,5 درصد 
رسیده که نسبت به همین اطلاع در ماه قبل، 

۱,۰ واحد درصد افزایش نشان می دهد.
هم چنین نرخ تورم سالانه برای خانوارهای 
شهری و روستایی به ترتیب 4۰,۹ درصد و 
44.4 درصد است که برای خانوارهای شهری 
۰.۹ واحد درصد افزایش و برای خانوارهای 
فزایش داشته  روستایی ۱.۲  واحد درصد ا
است. در گروه عمده »خوراکی ها، آشامیدنی ها 
فزایش قیمت نسبت  نیات« بیشترین ا و دخا
به ماه قبل مربوط به گروه »ادویه و چاشنی « 
یونز و سس گوجه فرنگی( و گروه  )سس ما
»نان و غلات« )کیک و بیسکویت( است. در 
گروه عمده »کالاهای غیر خوراکی و خدمات«، 
گروه »بهداشت و درمان« )انواع دارو(، گروه 
»هتل و رستوران« )غذاهای سرو شده در 
رستوران( و اجاره بها بیشترین افزایش قیمت 

را نسبت به ماه قبل داشته اند.
همچنین در ماه جاری گروه »گوشت قرمز و 
گوشت ماکیان« )مرغ ماشینی( و گروه »روغن-
ها و چربی ها« )روغن نباتی جامد( نسبت به ماه 

قبل کاهش قیمت داشته  ا ند.
درصد تغییرات شاخص قیمت در دهک های 
منه  دا جاری  ماه  در  کشور  کل  هزینه ای 
تغییرات نرخ تورم سالانه در مرداد ماه ۱4۰۱ 
ز ۳۹,5  برای دهک های مختلف هزینه ای ا
درصد برای دهک دهم تا 4۶.4 درصد برای 

دهک اول است.

نرخ تورم یک درصد بیشتر شد

تورم مرداد به 41،5 درصد رسید
  نرخ تورم نقطه ای در مرداد ماه ۱۴۰۱ به عدد ۵2,2 درصد رسیده است؛ یعنی خانوارهای کشور 

به طور میانگین ۵2.2 درصد بیشتر از مرداد ۱۴۰۰ برای خرید یک »مجموعه کالاها و خدمات 
یکسان« هزینه کرده  اند.

جزئیات واردات خودرو اعلام شد

سخنگوی وزیر صمت:  با لغو تحریم، 
خودرو ارزان نمی شود

رئیس اتحادیه ملی محصولات کشاورزی گفت: برای محصولات میوه 
و تره بار و سبزیجات که از گمرک به کشورهای دیگر صادر می شود، 

عوارض آب مجازی دریافت می شود.
سید رضا نورانی در گفت و گو با خبرنگار اقتصادی خبرگزاری فارس، از 
اعمال عوارض صادراتی برای محصولات آب بر در گمرکات کشور خبر 
داد و گفت: این ابلاغ از ابتدای سال انجام شده و برای صادرات محصولاتی 
که در تولید آنها آب بیشتری مصرف می شود، عوارض می گیرند.  رئیس 
اتحادیه ملی محصولات کشاورزی با بیان اینکه میزان عوارض دریافتی 
در گمرکات نیم درصد ارزش محصول است، گفت: بر اساس پایه قیمتی 
که هر محصول در گمرک طبق نظر کارشناسان برآورد می شود نیم 

درصد آن عوارض اخذ می شود.
نورانی افزود: برخی محصولات هم عوارض گمرکی ثابتی دارند مثلا 
برای صادرات هر کیلو گوجه فرنگی در گمرک ۶ هزار تومان عوارض 
دریافت می شود. وی این را هم گفت که عوارض برای محصولات گلخانه 
ای گرفته نمی شود و همین عاملی شده که عده ای بخواهند محصولات 
فضای باز را در قالب محصولات گلخانه ای اظهار کنند که مشکلاتی را 

در گمرک ایجاد کرده است.
وی این را هم گفت که دولت به بهانه هندوانه که گفته می شود آب بر 
است، برای صادرات کلیه محصولات میوه و تره بار و صیفی عوارض 

دریافت می کند.
رئیس اتحادیه ملی محصولات کشاورزی همچنین از دریافت مابه 
التفاوت تعرفه گمرکی برای موز که قبلا وارد شده خبر داد و گفت:  تعرفه 
گمرکی برای واردات موز 5 برابر شده است اما گمرک این مصوبه را عطف 
به ماسبق می کند و برای تمام موزهایی که از ابتدای سال وارد کشور 

شده نیز مابه التفاوت دریافت می کند.
نورانی تاکید کرد: چنین رویکردی در برابر صادر کنندگان آنها را از  کار 
خود دلسرد می کند و قطعا در میزان صادراتی که به کشورها انجام می 

شو نیز تاثیر خواهد گذاشت.

دریافت عوارض آب مجازی از 
صادرکنندگان میوه و تره بار در گمرک

سرقت دوربین های 
نظارتی جاده ای

بر اساس آمار مرکز آمار ایران قیمت مسکن در مردادماه امسال نسبت 
به تیر ۱4۰۱ و ماه مشابه سال گذشته به ترتیب ۲.۸ و ۳۲.۶ درصد 

افزایش یافته است.
قیمت مسکن نسبت به مردادماه سال ۱4۰۰ بالغ بر۳۲.۶درصد 

افزایش یافته است.
همچنین در دوازده ماه منتهی به مردادماه امسال قیمت مسکن 
نسبت به دوره مشابه پیش از آن ۲۸.۸ درصد افزایش را نشان می دهد.
در بخش اجاره مسکن نیز میزان تورم ماهانه در مرداد نسبت به ماه 
قبل از آن ۲.۸ درصد، در مقایسه با مرداد سال گذشته ۳۲.۳ و در ۱۲ 

ماه منتهی به مرداد امسال ۲۸.۶ درصد افزایش یافته است.
به گزارش تسنیم، متوسط قیمت مسکن طی تیر امسال حدود ۶درصد 

نسبت به خرداد ۱4۰۱افزایش یافته بود.

تورم ماهانه مسکن نصف شد

سـازمان مالیاتـی 5۱5 هـزار واحد خالی شناسـایی 
کرده اسـت. واحدهایی که روز گذشـته معاون وزیر 
راه و شهرسـازی اعلام کـرده که یک پنجـم از آن ها 
متعلـق بـه اشـخاص حقوقـی اسـت و رئیـس فعلی 
کمیسـیون عمـران مجلـس هـم از لوکـس بـودن 

اکثریـت خانه هـای خالـی خبر داده اسـت. 
بـه گزارش»کاغـذ وطن« در دی ماه سـال گذشـته 
5۷۰هـزار خانـه خالـی از سـکنه شناسـایی و بـه 
سـازمان امور مالیاتـی معرفی شـد. ۹۰ هـزار مالک 
پـس از دریافـت پیامـک مالیاتـی، اعتـراض کردند 
و در نهایـت تعـداد ایـن خانـه اّ بـه 4۰۰هـزار واحد 
تقلیل یافـت. معـاون وزیـر راه و شهرسـازی اما روز 
گذشـته در گفت و گو بـا ایلنا اعـلام کرد کـه دو ماه 
گذشـته بـا ادامـه شناسـایی خانه های خالـی ۱۲۰ 
هزار واحـد دیگر به مجمـوع خانه های خالـی اضافه 
شـده و دوباره آمـار خانه هـای خالی که به سـازمان 
امـور مالیاتـی معرفـی شـد بـه بیـش از 5۶۰هـزار 
واحـد رسـید کـه بـرای تمـام مالـکان ایـن واحدها 
اظهارنامـه مالیاتـی ارسـال شـده  و از شـهریور مـاه 

اجرایـه صـادر خواهد شـد.
محمـودزاده تاکیـد کرده کـه  اخیـرا سـازمان امور 
مالیاتـی بـرای 5۱5 هـزار واحـد خالـی اطلاعیه ای  
مربوط بـه آخریـن مهلت بـرای اعتراض صـادر کرد 
که تـا دهـم شـهریور مـاه فرصـت اعتـراض دارند و 
پس از آن اخذ مالیـات از مالک ایـن واحدها اجرایی 
می شـود. به گفته او تقریبـا حدود یـک پنجم یعنی 
۲۰ درصـد از واحدهـای شناسـایی شـده متعلق به 

اشـخاص حقوقی اسـت.
وی دربـاره سـازوکار اعتـراض مالـکان بـه اطلاعات 
ثبـت شـده، اظهـار داشـت: اگـر اعتـراض ناشـی از 
اطلاعـات ثبـت شـده در سـامانه امـلاک و اسـکان 
اسـت باید به این سـامانه، تحت نظـارت وزارت راه و 
شهرسـازی مراجعه کنند امـا اگر به درصـد مالیات 
و محاسـبات مالیات اعتراض داشـته باشـند باید به 

سـازمان امور مالیاتـی مراجعـه کنند.
محمـودزاده ادامـه داد: از سـال گذشـته بـرای 
کسـانی کـه بـه عنـوان مالـک خانه هـای خالـی 
شناسـایی شـدند چندیـن بار پیامک ارسـال شـد و 
در ایـن پیامک ها بـه مالک اطـلاع داده شـد که اگر 
اطلاعات ثبت شـده از ایـن واحد نیاز بـه  اصلاحات 
دارد، بـه سـامانه امـلاک و اسـکان مراجعـه کنند و 
همانطـور که گفتـم ۹۰ هـزار نفـر به ایـن اطلاعات 

ثبـت شـده اعتـراض کردنـد. ممکن اسـت افـرادی 
به هـر دلیلـی ایـن پیامـک را دریافت نکرده  باشـند 
و پـس از صـدور اجراییـه متوجـه شـوند که شـامل 
مالیات بـر خانه هـای خالـی شـده اند از ایـن رو این 
افـراد می توانند همچنـان موضوع را مـورد پیگیری 

قـرار دهند.
اکثر خانه های خالی در زمره خانه های 

لوکس طبقه بندی می شود
محمدرضا رضایـی کوچی، رئیس فعلی کمیسـیون 
عمـران مجلـس امـا روز گذشـته از لوکـس بـودن 
اکثریت این خانـه اّ خبـر داده اسـت. رضایی کوچی 
در گفت وگـو بـا تسـنیم گفتـه اسـت:»ما هـم در 
تهـران و هـم در شهرسـتان ها خانه هـای خالـی 
زیـادی داشـتیم، منتهـا مسـئله اصلـی ایـن بـود 
کـه بخـش قابل توجهـی از ایـن خانه هـای خالـی 
در زمـره خانه هـای لوکـس طبقه بنـدی می شـد 
کـه نمی توانسـت نیـاز جامعـه هـدف را کـه عمدتاً 
دهک هـای متوسـط بـه پاییـن هسـتند مرتفـع 

کنـد.«
بـه گفتـه رضایـی کوچکـی همیـن مسـئله موجب 
شـده  تا بـالای 5 میلیون واحد مسـکن نیاز داشـته 
باشـیم و باید سـالی یک میلیون مسـکن در کشـور 
سـاخته شـود تا عرضه و تقاضـا را تا حـد قابل قبولی 
متعـادل کنـد. او در همین رابطـه گفته اسـت:» در 
خوشـبینانه ترین حالت در ۸ سـال گذشـته سـالی 
۳۰۰ هزار مسـکن ساخته شـده اسـت و این مسئله 
بیانگـر ایـن اسـت کـه سـالی ۷۰۰ هـزار مسـکن 
کمبود سـاخت داشـته ایم و تجمیع تقاضای مسکن 
موجـب شـده اسـت امـروز بـا کمبـود قابل توجـه 
مسـکن مواجـه شـویم.با همیـن پیش فـرض بـود 
که مـا در همـان ماه هـای ابتدایـی مجلـس یازدهم 
به سـمت ارائه طـرح جهش تولیـد مسـکن رفتیم و 
یک سـال روی این موضوع وقـت گذاشـتیم؛ از نظر 
ما »جهش تولید مسـکن« یک قانون کامـلًا مترقی 
اسـت که تمامی مؤلفه هـای مسـکن از جمله زمین، 
مصالح، تسـهیلات بانکـی، جرائم بانکـی،  مالیات بر 
واحدهای سـاختمانی و بیمه را در نظر گرفته است، 
عـلاوه بر این نقـاط ضعـف و قوت طرح مسـکن مهر 
نیـز در ایـن قانـون دیـده شـده اسـت تـا در نهایت 
طرحـی قابل اجـرا و مترقـی در اختیـار دولـت قرار 
گیرد.« او معتقد اسـت در بخشـی از بدنه دولت عزم 

جـدی بـرای اجـرای قانون »جهـش ملی مسـکن« 
دیـده نمی شـود: »هنـوز ایـن بـاور در بدنـه دولـت 
ایجـاد نشـده اسـت کـه سـاخت 4 میلیون مسـکن 
در عرض 4 سـال یـک مگاپروژه اسـت که بسـیاری 
از دسـتگاه های اجرایـی را درگیر خـود خواهد کرد. 
بزرگـی ایـن پـروژه زمانـی مشـخص می شـود کـه 
آن را بـا پـروژه مسـکن مهـر مقایسـه کنیـد. در آن 
پـروژه سـاخت ۲ میلیـون مسـکن هدف گـذاری 
شـده بود که آن زمـان بـرای سـاخت و بهره برداری 
5۰هـزار میلیـارد تومـان پول نقـد از بانـک مرکزی 
بـه بانـک مسـکن منتقـل شـد، بنابرایـن طبیعـی 
اسـت کـه منابـع اختصاص یافته بـه پروژه سـاخت 

یـک میلیـون مسـکن در هـر سـال بایـد متناسـب 
با نیازهـای ایـن پـروژه عظیـم و ملـی باشـد.علاوه 
بر ایـن بـر اسـاس قانـون جهـش تولیـد بایـد تمام 
زمین هـای دولتـی به سـمت مسـکن بیایـد و هـر 
جایی کـه وزیر راه، زمین شناسـایی کـرد که متعلق 
بـه دسـتگا ه های اجرایـی اسـت بایـد درخواسـت 
انتقـال ایـن زمین هـا بـه وزارت راه و شهرسـازی 
برای سـاخت مسـکن اجابـت شـود. اگر هـر یک از 
دسـتگاه های اجرایی به هردلیلی از درخواسـت وزیر 
راه اسـتنکاف کننـد، اداره ثبت طبـق قانون مجلس 
موظف اسـت ظـرف دو مـاه زمین مذکـور را بـه نام 

وزارت راه و شهرسـازی سـند بزنـد.«

اکثر خانه های خالی لوکس هستند
معاون وزیر راه و شهرسازی: 2۰ درصد خانه های خالی متعلق به اشخاص حقوقی است

رئیس هیأت عامل صندوق توســعه ملی با اعلام اینکه نزدیک ۳ میلیارد دلار از 
معوقات صندوق به تدریج وصول می شود، از لغو مسدودیت حساب ارزی چند بانک 
خبر داد.  مهدی غضنفری در گفت وگو با ایسنا، درباره آخرین وضعیت مسدود شدن 
حساب ارزی چند بانک به دلیل بدهی به صندوق توسعه ملی اظهار کرد: بعد از آنکه 
صندوق توسعه ملی با کمک بانک مرکزی، حساب ارزی چند بانک و بنگاه های 

بدهکار را مسدود کرد، مذاکرات شروع و جلسات زیادی با هیأت عامل بانک ها و بدهکاران صندوق برگزار شد 
که سرانجام به توافق رسیدیم و دستور توقف حساب های ارزی لغو شد.  

وی افزود: پس از لغو مسدودی حساب ها، مهلت سه تا شش ماهه به بدهکاران صندوق توسعه ملی داده شد تا 
به پرداخت اقساط اقدام کنند. البته، اگر پس از اتمام این مهلت باز هم از پرداخت اقساط امتناع شود، مجددا 

دستور مسدودسازی حساب ها داده می شود. 
رئیس هیأت عامل صندوق توسعه ملی با بیان اینکه وصول مطالبات صندوق نسبت به سال گذشته ۳ تا 4 
برابر بیشتر شده است، گفت: صندوق توسعه ملی یک صندوق ارزی است و وقتی وامی از این صندوق گرفته 

می شود حتما باید به صورت ارزی بازپرداخت شود. 

لغو مسدودی حساب ارزی چند بانک

به دلیل مشکلات صنعت کریپتو درآمد ماینرهای بیت کوین به کمترین 
میزان در ۱۲ ماه گذشته رسید.

 )BTC( به گزارش ایسنا و به نقل از کوین، ســقوط ارزش بیت کوین
موجب شده است که درآمد استخراج شده توسط ماینرها نیز ضربه بزرگی 

را متحمل شود زیرا بازار کلی ارز دیجیتال تلاش می کند از روند نزولی خارج شود.
داده های  سایت بلاک چین نشان می دهد که تا ۲۱ آگوست، کل درآمد ماینرهای بیت کوین به 
۱۹.۶5 میلیون دلار رسیده که پایین ترین میزان در ۱۲ ماه گذشته یا افت ۶۱ درصدی از 5۰.۷۳ 
میلیون دلار ثبت  شده در ۲۲ آگوست ۲۰۲۱ است.در طول ۱۲ ماه، اوج درآمد استخراج در ۲5 

اکتبر به ۷4.4۱ میلیون دلار در دوران اوج بازار صعودی بیت کوین رسید.
ماینرهای بیت کوین عموما از سقوط بازار آسیب هایی متحمل شده اند و اکثریت آنها مجبور به 
تنظیم مجدد عملیات خود شده اند.جالب توجه است که به نظر می رسد وضعیت پس از افزایش 
اخیر بازار کریپتو در کوتاه مدت تغییر کرده اما بیت کوین از آن زمان تاکنون با مشکل و نبردی 

برای ماندن بالای ۲۰هزار دلار مواجه شده است.

ماینرهای بیت کوین یخ زدند

وزیر راه و شهرسازی از وضعیت نامطلوب تامین زمین در برخی 
استان ها برای اجرای نهضت ملی مسکن انتقاد کرد و به مدیران 
اداره های کل راه و شهرسازی در استان ها ماموریت داد اقدامات 

لازم را در این زمینه انجام دهند.
به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، رســتم قاسمی، وزیر راه و شهرسازی به 
مدیران کل راه و شهرسازی استان های کشور دســتور داد تا پایان شهریورماه وضعیت 

زمین  های مورد نیاز برای ساخت واحدهای مسکونی این طرح را تعیین تکلیف کنند.
وزیر راه و شهرسازی در نشست شورای عالی مســکن که با حضور معاونان و مدیران کل 
راه و شهرسازی استان های سراسر کشور برگزار شــد با تاکید بر لزوم تلاش شبانه  روزی 
مدیران کل راه و شهرسازی در استان ها در راستای پیشبرد طرح نهضت ملی مسکن در 
سراسر کشور، با یادآوری دستور رئیس جمهوری در نشست قبلی شورای عالی مسکن، 
موکدا از تمامی مدیران کل خواست که تا پایان شهریورماه وضعیت زمین  های مورد نیاز 

برای ساخت واحدهای مسکونی این طرح را تعیین تکلیف کنند.

دستور وزیر درباره زمین نهضت ملی

ارز
ارز 

دیجیتال
شهرسازی

کاغذ اقتصادی
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آخرین آمارهای کرونا در ایران؛ 3228 
بیمار جدید و فوت ۵۶ تن دیگر

طبق اعلام مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت، در 
طول شبانه روز گذشته، 5۶ بیمار مبتلا به کووید۱۹در کشور جان 
خود را از دست دادند و مجموع جانباختگان این بیماری، به ۱4۳ 

هزار و 5۰5 نفر رسید.
به گزارش ایسنا، بر اســاس اعلام وزارت بهداشت، از روز گذشته 
تا امروز اول شــهریور ماه و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، 
۳۲۲۸ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی و ۷۲۶ 

نفر از آنها بستری شدند.
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به هفت میلیون و 5۱۳ هزار 

و ۹۲۹ نفر رسید.
متاســفانه در طول ۲4 ساعت گذشــته، 5۶ بیمار مبتلا به کرونا 
در کشور جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این 

بیماری، به ۱4۳ هزار و 5۰5 نفر رسید.
خوشــبختانه تا کنون هفت میلیون و ۲4۹ هــزار و 45۸ نفر از 

بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند.
۱۳۱۱ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های 

ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند.
تا کنون 5۳ میلیون و ۶۸۱ هزار و 5۲۱ آزمایش تشخیص کووید۱۹ 

در کشور انجام شده است.
در حال حاضر ۱۰۶ شهرستان در وضعیت قرمز، ۱5۶ شهرستان در 
وضعیت نارنجی، ۱۷۳ شهرستان در وضعیت زرد و ۱۳ شهرستان 

در وضعیت آبی قرار دارند.  
همچنین تا کنون ۶4 میلیون و ۹۳۷ هزار و ۷۸۰ نفر دُز اول، 5۸ 
میلیون و ۳۱۶ هزار و ۷۷۷ نفر دُز دوم و ۳۰ میلیون و 4۹۱ هزار و 
۱۲۳ نفر، دُز سوم و بالاتر واکسن کرونا را تزریق کرده اند و مجموع 
واکسن های تزریق شده در کشــور به ۱5۳ میلیون و ۷45 هزار و 

۶۸۰ دُز رسید.
در شبانه روز گذشــته ۶۸ هزار و 4۳۳ دُز واکسن کرونا در کشور 

تزریق شده است.

به مناسبت هفته دولت انجام می شود

افتتاح و کلنگ زنی ۵۴ پروژه در 
شهرهای جدید

شرکت عمران شــهرهای جدید همزمان با هفته دولت، برنامه 
افتتاح یا آغاز عملیات اجرایی 54 پروژه را در دســتور کار دارد 
و ۲۹ طرح دیگر را نیز به تدریج در طی ســال بــه بهره برداری 
یا کلنگ زنی می رســاند که از آن جمله می توان به چهار طرح 

مرتبط با تصفیه و انتقال فاضلاب در پردیس اشاره کرد.
به گزارش ایســنا، وزارت راه و شهرســازی دولت سیزدهم به 
مناســبت هفته دولت )هفته اول شــهریورماه( در شش حوزه 
پروژه هایی را افتتاح می کند که از آن جمله می توان به 54 پروژه 
در شهرهای جدید، 4۹5 طرح بازآفرینی شهری، خط آهن دوم 
شــوش ـ آهودشــت، ۲۳۷ کیلومتر آزادراه و ۱۹ طرح  بنادر و 

دریانوردی  اشاره کرد.
شــرکت مادرتخصصــی عمــران شــهرهای جدیــد از جمله 
بخش هایی اســت که تعداد قابل توجهی پروژه در هفته دولت 
افتتاح خواهد کرد. این شرکت در سال ۱4۰۱ تعداد ۸4 پروژه 
در بخش های مختلف را به مرحله آغاز عملیات اجرایی یا افتتاح 

می رساند که 54 طرح آن در هفته دولت انجام می شود.
شرکت عمران در ســال جاری در ۱۳ شــهر جدید طرح های 
مختلف مسکونی، درمانی، آموزشی، فرهنگی، آماده سازی محله 
و خدمات رســانی در بخش های مختلف را کلنگ زنی یا افتتاح 
می کند که از جمله آن می توان به افتتاح ۹ پروژه مســکونی در 
شهر جدید هشتگرد، افتتاح ۹۶54 واحد مسکن مهر در پردیس، 
بهره برداری از تصفیه خانه شهر جدید امیرکبیر، کلنگ زنی 5۰۰ 
واحد نهضت ملی مسکن در شــهر جدید سهند در هفته دولت 

اشاره کرد.
آن طور که شرکت عمران شــهرهای جدید اعلام کرده در شهر 
جدید هشتگرد پروژه های مســکونی انرژی سازه آبان، مهر۹ و 
5۳، سپندآســا کوپال پردیس، الموت توان، هسا، ایران سابله، 
هودر ۲ و بــدر مخابرات در  تیــر، مرداد و شــهریور ۱4۰۱ به 

بهرداری می رسد.

رئیـس کانـون بازنشسـتگان تامیـن اجتماعی 
اسـتان تهـران در خصـوص زمـان پرداخـت 
مابه التفـاوت افزایـش ۳۸ درصـدی حقـوق 
بازنشسـتگان سـایر سـطوح تامیـن اجتماعی، 
اظهار کـرد: در همین زمینـه قرار اسـت احکام 
جدیـد بازنشسـتگان در شـهریورماه صـادر و 
حقوق آنها بر اسـاس اصلاحیه جدیـد پرداخت 
شـود. همچنین عقب افتادگی پنج ماه گذشـته 
)از فروردیـن تا مـرداد( نیز قرار اسـت از  مهرماه 

بـه مـرور پرداخت شـود.
به گزارش ایسـنا، علـی دهقان کیا در نشسـتی 
خبـری بـا اشـاره بـه رونـد افزایـش حقـوق 
بازنشسـتگان سـازمان تامین اجتماعی در سال 
جـاری اظهـار کـرد: اسـفندماه سـال گذشـته 
شـورای عالـی کار، حداقـل حقـوق و دسـتمزد 
کارگـران را مشـخص کـرد کـه بـر اسـاس آن 
حقوق حداقل بگیران 5۷ درصد و سـایر سطوح 
۳۸ درصـد بـه عـلاوه 5۱5 هـزار تومـان بـرای 

سـال ۱4۰۱ تعییـن شـد.
وی افـزود: از آنجـا کـه معمـولا افزایـش حقوق 
بازنشسـتگان باتوجـه بـه مصوبـات شـورای 
عالـی کار مشـخص می شـود، دولـت حقـوق 
حداقلـی بگیـران بازنشسـته را در خردادمـاه 
جـاری 5۷.4 درصـد اعـلام کـرد امـا افزایـش 
حقـوق بازنشسـتگان سـایر سـطوح درآمـدی 
افزایش ۳۸ درصـدی پیدا نکـرد و بـه این علت 
که ایـن میـزان افزایـش حقـوق بازنشسـتگان 
تامین اجتماعی با افزایش حقوق بازنشسـتگان 
کشـوری و لشـکری در تضاد اسـت، حقوق آنها 

تـا ۱۰ درصـد افزایـش یافت. 
رئیـس کانـون بازنشسـتگان تامیـن اجتماعی 
اسـتان تهـران بـا بیـان اینکـه ایـن در حالـی 
اسـت کـه چهاردهـم فروردیـن مـاه امسـال، 
کانون عالـی بازنشسـتگان جلسـه ای را با مدیر 
عامل سـازمان تامین اجتماعی دربـاره افزایش 
حقوق سـایر سـطوح درآمدی برگزار کـرده بود 
گفت: بـا توجه بـه اهمیت حقوق بازنشسـتگان 
سـایر سـطوح، جلسـاتی با نماینـدگان مجلس 
و کمیسـیون های اجتماعی، اقتصـادی، هیئت 
رئیسـه مجلـس، در دسـتور کار کانـون عالـی 
بازنشسـتگان قرار گرفت. پیرو جلسات متعدد، 
در نهایت کانـون عالی بازنشسـتگان بـر اجرای 
افزایش ۳۸ درصدی حقوق بازنشسـتگان سایر 
سـطوح مُصر بوده و در نهایت مصوبـه به هیئت 

دولت ارجـاع داده شـد.
دهقان کیـا افـزود: در هیئـت دولـت تیـم 
اقتصـادی بـا پیشـنهاد افزایـش ۳۸ درصـدی 
حقوق ایـن قشـر مخالفـت و عنـوان کردند که 

این بازنشسـتگان مانند بازنشسـتگان کشوری 
و لشـکری بایسـتی افزایش ۱۰ درصدی حقوق 

داشـته باشـند.
وی بـا بیـان اینکه کانـون عالـی بازنشسـتگان 
علیرغـم موانـع و مشـکلاتی کـه وجود داشـت 
جلسات خود را با روسای کمیسـیون اجتماعی 
و اقتصـادی مجلـس و همچنیـن وزیـر اقتصاد 
و معـاون اجرایـی ریاسـت مجلـس ادامـه داد و 
ایـن در حالـی بود کـه شـخص رئیـس جمهور 
نیز بـه صـورت ویژه بـه ایـن موضـوع ورود پیدا 
کـرده بـود گفـت: در ایـن بخش نیـز برخـی از 
بازنشسـتگان در راسـتای مطالبه گـری خـود 
تجمعاتـی را در اسـتان های مختلـف برگـزار 
کردنـد. رئیـس کانـون بازنشسـتگان تامیـن 
اجتماعـی اسـتان تهران افـزود: بازنشسـتگانی 
کـه در ایـن مسـیر قـرار داشـتند و مطالبه گـر 
بودنـد مـورد حمایـت کانون های بازنشسـتگی 
بودند اما افـرادی که جدا از این مسـیر به سـایر 
موضوعـات حاشـیه ای دامـن می زدنـد مـورد 
تاییـد کانـون بازنشسـتگان نبـوده و نیسـتند 
و در همیـن زمینـه شـاهد برگـزاری برخـی از 
تجمعات و سـر دادن شـعارهای انحرافی بودیم.
وی بـا اشـاره بـه ینکـه در همیـن اثنـا، آیت الله 
رئیسـی، صـدای بازنشسـتگان را شـنید و بـه 
معاون اول خود دسـتور داد که هرچه سـریع تر 
جلسـه ای را بـا کمیسـیون مربوطـه در مجلس 
برگـزار و موضوع افزایـش حقوق بازنشسـتگان 
را به صـورت ویژه پیگیـری کند اظهار کـرد: در 
همین خصوص کمیسـیون تنقیح قوانین برای 
نخسـتین بـار بـه ریاسـت محمدباقـر قالیباف 
رئیس مجلس شـورای اسلامی تشـکیل جلسه 
داد و در نهایـت رئیـس مجلـس نامـه ای را بـه 
دولـت ارسـال و بـر اجـرای مـاده ۹۶ و افزایش 
۳۸ درصدی حقوق بازنشسـتگان سـایر سطوح 

تاکیـد کرد.
دهقان کیـا ادامـه داد: سـرانجام هفته گذشـته 
و در خـلال برگـزاری جلسـه مجمـع کانـون 
عالـی بازنشسـتگان در گیـلان، سرپرسـت 
وزارت تعـاون، کار و رفاه اجتماعـی از موافقت و 
افزایش ۳۸ درصـدی +5۱5 هزار تومانی حقوق 

بازنشسـتگان سـایر سـطوح خبـر داد.
رئیـس کانـون بازنشسـتگان تامیـن اجتماعی 
اسـتان تهران بـا بیان اینکـه پیگیـری واگذاری 
بـه  سـرمایه گذاری  شـرکت های  سـهام 
بازنشسـتگان و برنامه ریـزی جهـت خانـه دار 
شدن بازنشسـتگان تامین اجتماعی نیز از دیگر 
مـواردی بود که از سـوی سرپرسـت وزارت رفاه 
اعلام شـد اظهار کرد: امید اسـت شـرکت هایی 

در اختیـار بازنشسـتگان قـرار بگیـرد کـه از 
شـرکت های سـودآور و نـه از شـرکت های 

زیـان آور باشـند.
دهقان کیـا ضمـن تشـکر از شـخص رئیـس 
جمهـور، رئیـس مجلـس، روسـای کمیسـیون 
های اقتصـادی و اجتماعی مجلـس و همچنین 
اهالی رسـانه جهت تحقق افزایش ۳۸ درصدی 
حقـوق بازنشسـتگان سـایر سـطوح درآمـدی 
عنـوان کـرد: در ایـن زمینـه شـاهد یـک اتفاق 
و همدلـی و در نهایـت نتیجه مثبـت آن بودیم.
وی در خصـوص زمـان پرداخـت مابه التفـاوت 
افزایش ۳۸ درصدی حقوق بازنشسـتگان سایر 
سـطوح تامین اجتماعی، اظهار کـرد: در همین 
زمینـه قرار اسـت احـکام جدیـد بازنشسـتگان 
در شـهریور مـاه صـادر و حقـوق آنها بر اسـاس 
اصلاحیـه جدیـد پرداخـت شـود. همچنیـن 
عقب افتادگـی پنـج مـاه گذشـته )از فروردیـن 
تـا مـرداد( نیـز قـرار اسـت از  مهرمـاه بـه مرور 
پرداخـت شـود. رئیـس کانـون بازنشسـتگان 
تامیـن اجتماعـی اسـتان تهـران بـا اشـاره بـه 
ضرورت تامیـن منابع پایـدار گفت: بایـد منابع 
طـوری دیده شـود که تامیـن اجتماعـی بتواند 
حقوق، درمان و ۱۸ تعهد دیگر بازنشسـتگان را 
به موقع بپـردازد. تادیه بدهی های دولت سـهم 
بسـزایی در ایـن زمینـه ایفـا مـی کنـد. درمان 
یکی از معضلات تامیـن اجتماعی اسـت و کمر 
بازنشسـتگان را خـم کـرده اسـت. مشـکلاتی 
پیرامـون افزایـش قیمت هـای دارویـی وجـود 
دارد و در نسـخه ها بـرای دریافت داروها سـقف 
تعییـن کرده انـد و اضافه هـای  دارو را بایـد بـه 
صـورت آزاد خریـداری کرد. این مشـکل جدی 

اسـت و بایـد بیشـتر بـه آن توجه شـود.

وی بـا بیـان اینکه کانـون عالـی بازنشسـتگان 
علیرغـم موانـع و مشـکلاتی کـه وجود داشـت 
جلسات خود را با روسای کمیسـیون اجتماعی 
و اقتصـادی مجلـس و همچنیـن وزیـر اقتصاد 
و معـاون اجرایـی ریاسـت مجلـس ادامـه داد و 
ایـن در حالـی بود کـه شـخص رئیـس جمهور 
نیز بـه صـورت ویژه بـه ایـن موضـوع ورود پیدا 
کـرده بـود گفـت: در ایـن بخش نیـز برخـی از 
بازنشسـتگان در راسـتای مطالبه گـری خـود 
تجمعاتـی را در اسـتان های مختلـف برگـزار 
کردنـد. رئیـس کانـون بازنشسـتگان تامیـن 
اجتماعـی اسـتان تهران افـزود: بازنشسـتگانی 
کـه در ایـن مسـیر قـرار داشـتند و مطالبه گـر 
بودنـد مـورد حمایـت کانون های بازنشسـتگی 
بودند اما افـرادی که جدا از این مسـیر به سـایر 
موضوعـات حاشـیه ای دامـن می زدنـد مـورد 
تاییـد کانـون بازنشسـتگان نبـوده و نیسـتند 
و در همیـن زمینـه شـاهد برگـزاری برخـی از 
تجمعات و سـر دادن شـعارهای انحرافی بودیم.
وی بـا اشـاره بـه ینکـه در همیـن اثنـا، آیت الله 
رئیسـی، صـدای بازنشسـتگان را شـنید و بـه 
معاون اول خود دسـتور داد که هرچه سـریع تر 
جلسـه ای را بـا کمیسـیون مربوطـه در مجلس 
برگـزار و موضوع افزایـش حقوق بازنشسـتگان 
را به صـورت ویژه پیگیـری کند اظهار کـرد: در 
همین خصوص کمیسـیون تنقیح قوانین برای 
نخسـتین بـار بـه ریاسـت محمدباقـر قالیباف 
رئیس مجلس شـورای اسلامی تشـکیل جلسه 
داد و در نهایـت رئیـس مجلـس نامـه ای را بـه 
دولـت ارسـال و بـر اجـرای مـاده ۹۶ و افزایش 
۳۸ درصدی حقوق بازنشسـتگان سـایر سطوح 

تاکیـد کرد.

رئیس پلیس فتــا فراجا از انســداد بیش از ۲۶۰ 
صفحه مجازی در خصوص فروش سلاح و مهمات 
و ۲4۱ صفحه مجازی در حــوزه اراذل و اوباش 

خبر داد.
به گزارش ایسنا، ســردار وحید مجید در حاشیه 
دوازدهمین گردهمایی روسای پلیس فتای سراسر 
کشور با حضور در جمع خبرنگاران اظهار کرد: طی 
این همایشی که برگزار شد راه های ارتباطی پلیس 
فتا و مردم و همچنین اقدامات انجام شده در طول 
یک سال گذشته بررسی شده و درباره مهم ترین 
اهداف و اولویت هــای پیش روی پلیس فتا بحث 

و تبادل نظر شد.
وی با بیان اینکه مردم می توانند از دو راه ارتباط با 
مرکز ارتباطات پلیس فتا و چت آنلاین با این پلیس 
ارتباط برقرار کنند، اظهار کرد: با توجه به بررسی 
ها در خصوص ارتباط تلفنی مشکلی وجود نداشت 
اما درباره شیوه برقراری ارتباط از راه چت آنلاین، 
مشکلاتی وجود داشت که راهکار هایی برای ارتباط 

گیری و آسان سازی آن مطرح شد.

رییس پلیس فتا فراجا ادامه داد: مورد دیگری را 
نیز در نظر داشتیم که در خصوص مسدود کردن 
حساب هایی است که از آن ها شکایت وجود دارد. 
در مواقعی که پرونده ای در خصوص کلاهبرداری 
در پلیس فتا تشکیل می شود، پلیس حساب مورد 
نظر را مسدود کرده و پس از آن اگر ادله لازم ارائه 
شد این حساب از مســدود بودن خارج می شود. 
زمان انجام فرایند رفع مسدودیت کمی زمان بر 
و طولانی بود و برخی در این خصوص با مشکلات 
مواجه می شدند. بر همین اســاس یکی دیگر از 
موضوعات بررسی شــده در این همایش کاهش 

این زمان بود.
اولتیماتوم پلیس فتا به سایت های 

خرید و فروش اقلام دست دوم
وی در ادامه نیز در خصوص تخلفاتی که در سایت 
های خرید و فــروش لوازم و کالای دســت دوم 
اتفاق می افتد، گفت: به مدیران این ســایت ها 
اعلام کردیم که با کسی تعارف نداریم و جلسات 

متعددی نیز با آن ها برگزار شده است. تراکنش 
های بانکی این سایت ها بالا است و این سایت ها 
باید بر احراز هویت کاربران آ نظارت داشته باشند، 
در غیر اینصورت اگر جرمی در این فضاها رخ دهد 
و قصور این شرکت ها نیز محرز شود، حتما با آنها 

نیز برخورد خواهد شد.
سردار مجید اظهار کرد: پلیس فتا با موضوعاتی 
سروکار دارد که از جمله آن ها کلاهبرداری های 
اینترنتی، هتک حیثیت و مزاحمت های اینترنتی 
است. جرائمی که در ارتباط با امنیت عمومی نیز 
هست از سوی افســران پلیس رصد می شود که 
از جمله آن ها فروش ســلاح و مهمات در فضای 

سایبری است. 
بسته شدن ۵۰۰ صفحه مرتبط با فروش 
سلاح و اراذل و اوباش از سوی پلیس فتا

رئیس پلیس فتا فراجا در خصوص اقدامات صورت 
گرفته بــرای تامین امنیت فضای ســایبری در 
خصوص سلاح و مهمات و اراذل و اوباش اظهار کرد: 

در باره اقدامات صورت گرفته برای تامین امنیت 
این فضا بیش از ۲۶۰ صفحه در خصوص ســلاح 
و مهمات و در حــوزه اراذل و اوباش بیش از ۲4۱ 
صفحه شناسایی، مسدود و پاکسازی شده است.  
وی درباره مهم ترین جرائمی که افســران پلیس 
فتا با آن درگیر هستند، تصریح کرد: برداشت های 
اینترنتی و کلاهبرداری های غیر مجاز از مهم ترین 
جرائمی است که در این فضا رخ داده و البته افسران 

پلیس فتا به آن رسیدگی می کنند. 
سردار مجید با بیان اینکه بعد از پیاده سازی رمز 
دوم پویا دست مجرمان در این خصوص بسته شده 
است، گفت: در یکسال گذشته شاهد برخی جرایم 
در داخل کشــور در حوزه اپراتورها هستیم. این 
جرائم به این صورت اتفاق می افتد که لینک های 
آلوده برای افراد پیامک می شود و اگر افراد آن را باز 
کنند تلفن همراهشان آلوده می شود. در حقیقت 
مدیریت تلفن افراد به دســت هکرها افتاده و از 
همین راه به مخاطبان تلفن همراه قربانی نیز پیام 

ارسال می کنند و اقدامات مجرمانه انجام دهند. 

رئیس کانون بازنشستگان تامین اجتماعی استان تهران اعلام کرد

زمان پرداخت معوقات افزایش حقوق بازنشستگان "غیرحداقلی بگیر"تامین اجتماعی

500 صفحه مرتبط با سلاح و اوباشگران بسته شد

افزایش اقبال مردم به سفر
رئیس پلیس راهور فراجا گفت: رشد سفرها، وسایل نقلیه و اقبال 

مردم به تردد سبب شده تا شرایط مدیریت ترافیک تغییر کند.
به گزارش ایسنا، ســردار ســید کمال هادیانفر در اولین نشست 
تخصصی روســای پلیس راه راهور فراجا و مدیران کل راهداری 
سراسر کشور، گفت: این نشست می تواند سبب همدلی و هماهنگی 
بیشتری بین دســتگاه هایی شــود که در ایمنی یا امدادرسانی و 
پیشــگیری حوادث مشارکت دارند. باید نشســتی سراسری تر و 

وسیع تر با اورژانس، هلال احمر و ... نیز برگزار شود. 
وی ادامه داد: یکی از مسائلی مهم است، مدیریت صحیح ترافیک 
است. شرایط متفاوت شده است. ما سالانه نیم تا یک و نیم درصد 
افزایش جمعیت داریم. همچنین 54 میلیون گواهینامه در کشور 
وجود دارد و ۳۸ میلیون وسیله نقلیه داریم. البته پلیس راهور در 

حدود ۷۰۰ شهر کشور حضور ندارد. 
وی افزود: تردد و اقبال مردم به سفرها بیش از گذشته شده است . 
تاثیر کرونا بحثی جداســت و عوامل دیگری نیز وجود دارد.رشد 
جمعیت، رشد وسائط و رشد ترددها شــرایطی ایجاد می کند که 
باید ساختار و روش مناسبی در کشور اخذ شود تا بتوانیم ترافیک 
را به طور صحیح مدیریت و ترددها را تسهیل کنیم. ما باید ایمنی 
را در راه ها ایجاد کنیم و در کنار خدمات مطلوب سوانح ترافیکی و 
تصادفات فوتی را کاهش دهیم. چیزی که در چند سال اخیر اتفاق 
افتاده این است که سالی یک و نیم میلیون وسیله نقلیه به ناوگان 
۳۸ میلیونی اضافه می شود اما  چهار سال تنها کمتر از هفت هزار 

نقلیه فرسوده از ناوگان خارج شده است. 
رییس پلیس راهور فراجا ادامه داد: انسداد مسیر و تراکمی که ایجاد 
شده سبب شد تا برخی از خیابان های ما تبدیل به پارکینگ شود. 
این اتفاق در استان های دیگر و در مناسبت ها نیز رخ می دهد. وقتی 
جمعیت، وسائط نقلیه و دارندگان گواهینامه اضافه می شوند، باید 

زیرساخت ها نیز متناسب با آن مورد توجه قرار گیرند.
هادیان فر تاکید کرد: امروز تمام مردم کشور ما کاربر حوزه ترافیک 
هستند و یا راننده اند ، یا سرنشــین اند یا عابر پیاده هستند. این 
نکته قابل تامل است که کرونا در دوره ای باعث مرگ مردم شد؛ اما 
تصادفات همواره وجود دارند و این تهدیدی است که به طور جد در 
کل دنیا وجود دارد. در دنیا هر ساله یک میلیون و سیصد هزار نفر 

در تصادفات می میرند.

وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه تا سال قبل 
برای چاپ کتاب های درسی، 5۰۰۰ تن کاغذ 
تولید داخل و 4۰ تا 4۲ هزار تن کاغذ خارجی 
داشتیم گفت: اما در سال جدید و تا کنون ۳۰ هزار تن یعنی 
۷۰ درصد کاغذ مورد نیاز را از داخل خریداری کرده ایم و 

امروز هم برای قرارداد 5۰۰۰ تن دیگر رفته اند. 
به گزارش ایسنا، یوسف نوری در مراسم افتتاحیه هشتمین 
جشنواره و نمایشگاه "ایران نوشت"  که در محل کانون 
پرورش فکری کودکان و نوجوانان برگزار شد ضمن 
گرامیداشت هفته دولت گفت: شهیدان رجایی و باهنر دو 
معلم آموزش و پرورشی بودند که به قله های رفیع رسیدند. 

اینها پایه گذار امور تربیتی بودند. 
وی افزود: امروز نیز امور کشور با مدیریتی کارآمد در حال 
انجام و به سامان شده است و در عرصه های مختلف نقش 

آفرینی می کنیم. 
وزیر آموزش و پرورش با اشاره به اینکه با تلاش جوانان گام 
دوم انقلابی و کوشا، امروز نمادهای ملی و مذهبی، سهم 5۰ 
درصدی در تولید نوشت افزار ایرانی و سهم ۱5 درصدی در 

محتوای ایرانی، در بازار نوشت افزار ایرانی داریم. 
نوری ادامه داد: تا سال قبل برای چاپ کتاب های درسی، 
5۰۰۰ تن کاغذ تولید داخل و 4۰ تا 4۲ هزار تن کاغذ خارجی 

داشتیم اما در سال جدید و 
تا کنون ۳۰ هزار تن یعنی ۷۰ درصد کاغذ مورد نیاز را از 
داخل خریداری کرده ایم و امروز هم برای قرارداد 5۰۰۰ تن 

دیگر رفته اند.
وی با اشاره به اینکه کاغذ تولید داخل، هویت ملی است و 
توسط بچه های خودمان ساخته شده است و دانش آموزان 
نیز از آن احساس غرور می کنند گفت: ظرفیت ها وجود دارد 
و امید است سال آینده تکمیل شود و کتب درسی را ۱۰۰ 

درصد با کاغذ ایرانی چاپ کنیم. 
وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه درهای آموزش و 
پرورش به روی ایران نوشت باز است، اظهار کرد: شیوه نامه و 
بخشنامه ای را ابلاغ می کنیم تا زمینه رونق این بازار فرهنگی 

ناب در مدارس فراهم شود. 

معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده 
از حمایت بیمه ای از مادران باردار و افرادی با 
زایمان طبیعی خبر داد و گفت: این امر تصویب 
و اجرایی خواهد شد؛ این در حالیست که بیمه ناباروری نیز 
مطالبه مردمی است و یکی از اعتبارات در سفرهای استانی 
همین مسئله بوده که به تکمیل و تجهیز مراکز درمان 
ناباروری منتج می شود. این در حالیست که اگر مراکز 
خصوصی افراد را تحت پوشش قرار ندهند، مجوز آن ها لغو 

خواهد شد چون هزینه درمان ناباروری بالاست.
به گزارش ایسنا، انسیه خزعلی در مورد هشدارها نسبت به 
قرار گرفتن ایران در سیاه چاله جمعیتی گفت: قانون »جوانی 
جمعیت« از جمله برنامه هایی است که ریاست جمهوری 

تاکید دارند به سرعت پیگیری شود.
وی معتقد است بیش از اینکه متکی به این قانون باشیم خود 
مردم نیز باید ضرورت کار و مشکل را درک کنند و تعبیری 
هم که اخیراً از مشکل جمعیت در ایران تحت عنوان »سیاه 
چاله جمعیتی« مطرح شده یک واقعیت است و اگر وارد پیری 
جمعیت شویم تا ۳5۰ سال امکان بیرون آمدن از آن را نداریم.

معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده با تأکید بر لزوم 
فرهنگ سازی درخصوص افزایش جمعیت و فرزندآوری در 
جامعه اظهار کرد: درست است که دولت حمایت های اداری 
و مالی در این خصوص را انجام می دهد اما اینها به اندازه ای 
که فرهنگ باید در جامعه و نگاه به جمعیت و خانواده تغییر 

کند، چاره ساز نیست.
این مقام مسئول متذکر شد: با توجه به احتمال پیری جمعیت 
و اینکه همه کشورهای همسایه ما جوان تر هستند و ممکن 
است خطرات امنیتی برای ما داشته باشد، باید سرمایه گذاری 

ویژه ای در این حوزه انجام شود.
خزعلی که در برنامه ای رادیویی صحبت می کرد، کاهش 
قدرت علمی، به خطر افتادن سلامت جامعه، کاهش نیروی 
کار، کاهش نیروی دفاعی و افزایش هزینه برای سالمندان 
به عنوان نیروی مصرف کننده را از جمله پیامدهای پیری 
جمعیت برشمرد و هشدار داد: اگر پیش بینی ها و تدابیر لازم 
را انجام ندهیم خیلی از این مسائل و مشکلات قابل جبران 

نخواهند بود.

تولید 7۰ درصد کتب درسی 
با کاغذ ایرانی

حمایت بیمه ای از »مادران باردار« 
و هزینه های »زایمان طبیعی«
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خبر

خبر
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کاغذ جامعه

آگهی تحدید حدود اختصاصی
آگهی تحدید حدود شماره فوق در اجرای بند ۲ ماده یک قانون 
الحاق موادی به قانون ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه 
مسکن مصوب ۱۳۸۸ ماده ۱۰ آئین  نامه اجرایی که به استاد 
اجرای قانون مذکور تحدید حدود آن قسمت از املاک واقع در 
محدوده بافت مسکونی کوهبنان که ملک آنها در اراضی اپوروار سفلی کوهبنان 
پلاک ۱۹ اصلی واقع در بخش ۱۶ کرمان قرار دارد و نیاز به تحدید حدود دارد 
پلاک فرعی منظور شده که با ذکر نام متصرف در تاریخ تعیین  شده از ساعت 

۸ صبح روز ذیل  الذکر شروع و بعمل خواهد آمد.
بنام موقوفه اکبر محمد حسنی به تصدی  از ۱۹ اصلی  ۱-پلاک ۷۹۲ فرعی 
اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان کوهبنان در ششدانگ ساختمان مهدیه به 

مساحت ۲۰۹.۷۶ مترمربع
 در روز چهارشنبه مورخه ۱4۰۱/۰۶/۲۳ شروع و بعمل خواهد آمد.

 لذا به موجب مواد فوق به صاحبان و املاک و مجاورین شماره های فوق الذکر 
به وسیله این آگهی اعلام می شود که در روز و ساعت مقرر در محل حضور به 
هم رسانند و چنانچه هر یک از صاحبان املاک یا نماینده قانونی آنها در موقع 
تحدید حدود حاضر نباشد مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت ملک آنها با حدود اظهار 
شده از طرف مجاورین تحدید حدود خواهد شد و چنانچه کسی یا کسانی بر 
حدود یا حقوق ارتفاقی املاک مورد تحدید حدود اعتراض داشته باشند باید 
اعتراض خود را ظرف مدت ۲۰ روز از تاریخ تحدید حدود کتباً به اداره ثبت زرند 
تسلیم و رسید دریافت نماید و باید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
به اداره ثبت دادخواست خود را کتبا به اداره ثبت زرند تسلیم در غیر اینصورت 
را  تقدیم دادخواست  دادگاه و گواهی عدم  به  با مراجعه  تواند  متقاضی می 
دریافت و به اداره ثبت ارائه  و این اداره بدون توجه به اعتراض عملیات ثبتی را 

با رعایت مقررات ادامه خواهد داد.
تاریخ انتشار : چهارشنبه 1401/06/02
شناسه آگهی: 1367856

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت 

ملک شهر عنبرآباد
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
نامه قانون تعیین تکلیف  آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین 
وضعیت ثبتی و اراضی  و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات   ۱4۰۱/۳/۲۱-  ۱4۰۱۶۰۳۱۹۰۹۱۰۰۰۶۰۹
مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض 
به شماره شناسنامه  اله   فرج  فرزند  ابراهیم سالاربارده   آقای  متقاضی 
۳۰۲۰۱4۵۷۹۱ صادره از عنبرآباد در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 
۱۳۲۱/۶۰ مترمربع پلاک - فرعی از4۱۸- اصلی مفروز و مجزی شده از 
پلاک 4۲ فرعی از 4۱۸  اصلی قطعه یک  واقع در عنبرآباد روستای بارده 
از مالک رسمی آقای مولا خسروی محرز  بخش ۳4 کرمان  خریداری 
گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  باشند می  داشته  اعتراضی  متقاضی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . 

 مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/02
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/16 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت 

ملک شهر عنبرآباد
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی  و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات   ۱4۰۱/۵/۱۸-  ۱4۰۱۶۰۳۱۹۰۹۱۰۰۱۱۳۳
مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض 
شناسنامه ۲۸۳  به شماره  درشت   فرزند  نخعی  محمد  آقای  متقاضی 
صادره از جیرفت در ششدانگ یک باب خانه و باغ به مساحت ۹4۶۲ 
مترمربع پلاک - فرعی از۳۰۸- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۳۸۰ 
- اصلی قطعه یک  واقع در عنبرآباد –گمرکان روستای رود مدان بخش 
۳4 کرمان  خریداری از مالک رسمی آقای محمود شیرانی محرز گردیده 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
به مراجع قضایی  را  اعتراض،دادخواست خود  تاریخ تسلیم  از  یک ماه 
تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . 

 مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/02
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/16 

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششدانگ ساختمان مغازه درآن 
دارای پلاک ۱۰۵۷۰- فرعی از ۲- اصلی 
به مساحت ۲۸.4۱ متر مربع واقع در 
بلوار شهید بهشتی شهر کهنوج قطعه یک  بخش 
4۶ کرمان مورد تقاضای آقای حسن ناروئی فرزند 
حسین به شماره ملی ۳۱۵۰۰۷۵۲۲۱ نیاز به تحدید 
حدود دارد .لذا حسب درخواست کتبی مالک مورخ 
۱4۰۱/۰۵/۲۹ آگهی تحدید حدود اختصاصی پلاک 
فوق  منتشر و عملیات تحدید آن از ساعت ۸ صبح 
روز یکشنبه مورخه ۱4۰۱/۰۶/۲۷ در محل شروع و 
به عمل خواهد آمد، لذا به مالک و مالکین مجاور 
رقبه مذبور اخطار میشود که در موعد مقرر در این 
آگهی در محل وقوع ملک حاضر و چنانچه کسی 
بر حدود وحقوق ارتفاقی آن واخواهی داشته باشد 
تحدیدی  تنظیم صورت مجلس  تاریخ  از  میتواند 
لغایت ۳۰ روز واخواهی خود را به اداره ثبت اسناد 
ارسال  دادگاه صالحه  به  تا  واملاک کهنوج تسلیم 
مهلت  انقضای  از  پس  صورت  این  غیر  ،در  شود 

مذکور هرگونه ادعایی مسموع نیست 

تاریخ انتشار :چهارشنبه 1401/06/02
 علی رحمانی خالص - رئیس اداره ثبت اسناد 
واملاک شهرستان کهنوج . م الف :615
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خبرخبر

جمشید حقیقت شناس استاد کارگاه و داور 
بخش نقاشی بیست و نهمین جشنواره هنرهای 
تجسمی جوانان ایران درباره ملاک های داوری 

آثار این بخش توضیحاتی ارائه کرد.
جمشید حقیقت شناس استاد کارگاه و داور 
بخش نقاشی بیست و نهمین جشنواره هنرهای 
تجسمی جوانان درباره آثار رسیده به این دوره 
از جشنواره به خبرنگار مهر گفت: آثار خوبی 
برای جشنواره ارسال شده بود اما متاسفانه ما 
گنجایش همه دوستان را نداشتیم و مجبور 

بودیم گزینشی عمل کنیم.
وی درباره ملاک های انتخاب افراد در این بخش 
توضیح داد: خیلی از افرادی که در جشــنواره 
شرکت کرده بودند، خودشان هنرمند بودند و 
اصلاً نیازی به این کارگاه ها نداشتند بلکه باید 
همین روند را ادامه می دادند، در نتیجه جشنواره 
چیزی بــه آن ها اضافه نمی کــرد. تعدادی از 
شــرکت کنندگان نیز هنوز اوایل راه بودند و 
ترجیحاً باید مسیر را به صورت آکادمیک ادامه 
می دادند تا به نقطه قابل قبولی برسند و اما در 
این میان عده ای بودند که کارشان خوب بود 
اما برای رفع اشکال خود احتیاج به راهنمایی 
داشتند، در واقع ما کسانی را انتخاب کردیم که 

آثارشان جای گفتگو داشت.
حقیقت شناس بیان کرد: در اینجا بحث آموزش 
مطرح نبود زیرا ما در مدت زمان کوتاه نمی توانیم 
چیزی را به شرکت کنندگان آموزش دهیم بلکه 
باید باب گفتگو درباره آثار باز باشد تا هنرمندان 

مشکلات خود را رفع کنند.
وی با اشاره به اینکه باید مرز میان رشته های 
مختلف کم رنگ شود، گفت: قطعاً در فضای 
جشنواره که رشته های مختلفی در آن حضور 
دارند، فضای هنرمندان نیز به سمت بینارشته ای 
شدن حرکت می کند اما شخص من ترجیح 
می دهم که در این جشــنواره رشته ها حذف 
شوند و ما تنها هنرمندان را انتخاب کنیم، در 
این صورت دیگر مهم نیست که چه کسی در 
چه رشته ای شرکت کرده و چه فعالیتی داشته 
است و مجموعه ای از استادان با همه هنرجویان 
کار می کنند و هنرجویان رشته های مختلف با 

هم حرف می زنند و آشنا می شوند.

بنیاد شهید برای خدمات 
دندانپزشکی جانبازان 

اعصاب و روان بودجه در 
نظر گرفت

معــاون بهداشــت و درمان بنیاد شــهید و 
امور ایثارگران گفت: این نهاد بودجه ای برای 
خدمات دندان پزشکی جانبازان اعصاب و روان 
که توانایی نگهداری دندان های خود را ندارند در 
نظر گرفته است. به گزارش ایرنا از بنیاد شهید و 
امور ایثارگران عبدالرضا عباسپور بیان کرد: اگر 
جانبازان به طور مستقیم در جبهه با ترکش 
دچار آسیب در ناحیه فک و دندان شده باشند 
هزینه درمان آنها پرداخت می شود. وی افزود: 
برای مدیریت درمان مناسب ایثارگران هرم 
سلامت در بنیاد شهید تنظیم شده تا بتوانیم 
خدمات درمانی مورد نیاز ایثارگران را تحت 

پوشش بیمه پایه و بیمه تکمیلی ارائه دهیم.
 بیش از ۹۵۰ هزار ایثارگر تحت 

بیمه پایه بنیاد قرار دارند
معــاون بهداشــت و درمان بنیاد شــهید و 
امور ایثارگران با بیان اینکــه بخش اول هرم 
سلامت بیمه پایه و تکمیلی است که ایثارگران 
به صورت مســتقیم از آن استفاده می کنند، 
خاطرنشــان کرد: بیش از ۹5۰ هزار ایثارگر 
تحت بیمه پایه بنیاد قرار دارند و سایر ایثارگران 
نیز تحت بیمه دستگاه های مرتبط هستند. 
عباســپور اضافه کرد: بیمه تکمیلی شامل 
خدمات درمانی، بیمارســتانی، ســرپایی و 
توانبخشی است و یک میلیون و ۶۲۰ هزار نفر 

تحت پوشش بیمه تکمیلی قرار دارند.
پایش سلامت ۱۴۹ هزار

 جانباز و ایثارگر
معــاون بهداشــت و درمان بنیاد شــهید و 
امور ایثارگران گفت: بخــش دوم هرم پایش 
سلامت ایثارگران شامل جانبازان 5۰ درصد به 
بالا، والدین و همسران شهدا و ایثارگران دارای 
بیماری صعب العلاج است و تاکنون ۱4۹ هزار 

ایثارگر پایش سلامت شده اند.
عباسپور افزود: در پنج ماه نخست امسال نیز ۶۸ 
هزار و ۳۲۱ ایثارگر پایش سلامت شدند. بخش 
بعدی هرم سلامت برگزاری اردوهای تفریحی 
برای درمان ایثارگران و آموزش به خانواده های 
آنها است که پایش سلامت و ویزیت تخصصی 
در اردوها برای ایثارگران در نظر گرفته می شود.
وی اذعان داشت: بخش بعدی هرم خدمات 
درمانی به ایثارگران، تشکیل کلینیک تخصصی 
در بیمارستان های بنیاد از جمله بیمارستان 
ساسان و خاتم الانبیا )ص( است که متخصصان 
مجرب به درمان ایثارگران می پردازند ضمن 
اینکه از متخصصان خارج کشــور نیز برای 
درمان جانبازان شیمیایی و ایثارگران دارای 
بیماری خاص و آموزش پزشــکان به ایران 

دعوت می شود.

منوچهر اسماعیلی دوبلور هنرمند، پیشکسوت و معروف به مرد هزار صدای 
دوبله ایران درگذشت.  به گزارش خبرنگار مهر، منوچهر اسماعیلی دوبلور 
مطرح و مرد هزار صدای ایران شب دوشنبه ۳۱ مردادماه دار فانی را وداع 
گفت. مجتبی نقیبی مدیر دوبلاژ سیما در تایید این خبر به خبرنگار مهر 
بیان کرد: متاسفانه منوچهر اسماعیلی شب دوشنبه بر اثر ایست قلبی 
در منزل خود دار فانی را وداع گفت.  وی در جزئیاتی درباره تشییع پیکر 
این هنرمند عرصه دوبله تصریح کرد: ایشان چند روزی در بیمارستان 
بستری بود با این حال به منزل آمده بود و شب ۳۱ مرداد بر اثر ایست قلبی 
درگذشت.  به گفته مدیر امور دوبلاژ سیما احتمال دارد محل خاکسپاری 
این دوبلور فقید در بهشت سکینه کرج باشد. منوچهر اسماعیلی دوبله 
فیلم های بیشماری را بر عهده داشته است و همچنین مدیر دوبلاژ آثار 
مختلفی بوده است. او به صحبت کردن به جای چند شخصیت در یک فیلم 
با صداهای متنوع و تیپ گویی )صحبت با صداهای مختلف( شهرت دارد. 
در سریال »هزاردستان اسماعیلی همزمان به جای شعبان )محمدعلی 
کشاورز(، رضا تفنگچی )جمشید مشایخی(، هزاردستان )عزت الله 
انتظامی( و جمشید لایق صحبت کرد. منوچهر اسماعیلی صداپیشگی 
در آثار سینمایی بسیاری را هم در کارنامه حرفه ای خود داشت. او به جای 
آنتونی کوئین در نقش حمزه در فیلم محمد رسول الله )ص( صحبت کرده 
بود. اسماعیلی همچنین دوبله بازیگران مطرحی چون استیو مک کوئین، 

همفری بوگارت، چارلتون هستون و کرک داگلاس را در کارنامه داشت.
از میان بازیگران مطرح سینمای ایران هم که او دوبله نقش هایشان را 
برعهده داشته می توان به گویندگی به جای بهروز وثوقی در فیلم های 
متعددی همچون »قیصر«، »داش آکل«، »سوته دلان« و »رضا موتوری«، 
جمشید مشایخی در فیلم های »قیصر« و »کمال الملک«، داریوش 
ارجمند در سریال »امام علی )ع(« و فیلم »ناخدا خورشید« اشاره کرد. 
یکی از ماندگارترین هنرنمایی های اسماعیلی هم در فیلم »مادر« زنده یاد 
علی حاتمی بود که همزمان به جای سه بازیگر یعنی محمدعلی کشاورز، 

جمشید هاشم پور و اکبر عبدی صحبت کرده بود.

منوچهر اسماعیلی مرد هزار صدای 
دوبله درگذشت

اشتباهات 
در داوری جشنواره 

تجسمی جوانان

فیلم »درخت خاموش« برنده جایزه بهترین فیلم جشنواره فیلم 
همیلتون نیویورک ۲۰۲۲ شد. به گزارش ایرنا از مشاور رسانه ای پروژه، 
فیلم درخت خاموش به کارگردانی فایسال سویسال و تهیه کنندگی 
علی نوری اسکویی برنده جایزه بهترین فیلم جشنواره بین المللی فیلم 
همیلتون نیویورک ۲۰۲۲ شد. جایزه بهترین فیلم چهاردهمین دوره 
جشنواره فیلم همیلتون نیویورک، ۱۸ امین جایزه اصلی فیلم درخت 
خاموش است. این فیلم پیش از این برنده جوایزی همچون جایزه توپ 
طلایی جشنواره بین المللی فیلم آدانا، سه جایزه اصلی جشنواره فیلم 
پانوراما بالکان، جایزه بهترین کارگردانی و بهترین فیلم داستانی از 
جشنواره فیلم هنرهای زیبا FAFF، بهترین فیلم از جشنواره فیلم 
برمن، بهترین فیلم جایزه فیلم لندن سیتی، بهترین فیلم جشنواره 

بین المللی فیلم نپال و... شده بود.

فیلم »درخت خاموش« بهترین فیلم 
جشنواره همیلتون نیویورک شد

هـر از گاهی صـدای تعطیلی یکـی از کتابفروشـی ها 
از گوشـه و کنـار شـهر و کشـور بلنـد می شـود. گاه 
افـراد بـه تماشـای تعطیلـی می نشـینند و گاه برای 

نگهـداری آن آسـتین ها را بـالا می زننـد.
بـه گـزارش ایسـنا، تعطیلـی کتابفروشـی ها حـرف 
امـروز و دیـروز نیسـت، سال هاسـت کـه گاه 
کتابفروشـی ها بـه نفـع اغذیه فروشـی ها و کافه هـا 
کنـار می رونـد یا تعطیـل می شـود کـه هزینه اضافی 
برای صاحبـش به بـار نیاورد. تأسـیس کتابفروشـی 
بـه معنـای اختصاصـی آن، دارد کمرنگ تر می شـود 
و بیشتر کتابفروشـی هایی که تقریبا سـرپا مانده اند، 
در کنار کتاب به فروش لوازم تحریر و گاه اکسسـوری 
و صنایع دسـتی رو آورده اند. این قصه پـر درد، زمانی 
دردناک تـر می شـود کـه ایـن اتفاق هـا در گـذر 
فرهنگـی تهـران یعنـی خیابـان انقـلاب و  در مقابل 
دانشـگاه تهران بیفتنـد، جایـی که محـل رفت وآمد 
قشـر تحصیلکـرده و احتمـالا کتابخوان هـا بیشـتر 
اسـت. تعـداد کتابفروشـی های عمومـی این راسـته 
به تعداد انگشـتان دسـت رسـیده و کتابفروشی های 
موجـود  بیشـتر کتاب هـای درسـی و کمک درسـی 
و  آموزشـی دارنـد. بسـیاری از مغازه هـا نیـز کافـه و 
اغذیه فروشـی شـده اند.  یکـی از مشـکلات حـوزه 
نشـر در ایـران، همـواره کمبـود ویترین بـرای کتاب 
عنوان شـده اسـت. به گفته یاسـر احمدونـد، معاون 
فرهنگی وزیر ارشـاد، در سـال گذشـته حـدود ۱۱۲ 
هزار عنـوان کتـاب مجـوز نشـر گرفته اند و بـه گفته 
علی رمضانی، مدیرعامل خانه کتـاب و ادبیات ایران، 
در کشـورمان حـدود ۲۲ هزار مجـوز نشـر داریم که 
از ایـن میـزان حـدود 5 هـزار ناشـر فعـال هسـتند، 
پس تعـداد تولیدکنندگان کتـاب )ناشـران( از تعداد 
عرضه کننـدگان آن )کتابفروشـی ( ها بیشـتر اسـت. 
یکی از گله های همیشـگی ناشـران هم این است که 
همه کتاب هایشـان امکان عرضه در کتابفروشی ها را 
ندارند. اگر به تعداد کتابفروشـی ها نگاهـی بیندازیم، 
خواهیـم دیـد طبـق آمـاری که توسـط خانـه کتاب 
منتشـر شـده اسـت، تـا سـال ۱۳۹۷ در کل کشـور 
حدود ۸۰۲۱ کتابفروشـی داشـتیم که حدود ۱5۰۳ 
کتابفروشـی در اسـتان تهران مسـتقر بودند و بر پایه 
این اطلاعات گفته اند سـرانه کتابفروشـی ها نسـبت 
جمعیـت، یک بـه ۱۰ هـزار اسـت؛ یعنی بـه ازای هر 
۱۰ هزار نفر یک کتابفروشـی در کشـور وجـود دارد؛ 
که صرفـا کتابفـروش هـم نیسـتند، بلکه بـه فروش 
لوازم تحریر، کارت پسـتال و خرت و پـرت های دیگر 
مشـغول اند، برخی نیز کتاب درسـی و کمک درسـی 

هـم می فروشـند. بـر اسـاس اطلاعـات اتحادیـه 
ناشـران و کتابفروشـان اسـتان تهـران هـم حـدود 
۶۰۰ کتابفروشـی در سـطح تهـران داریم که سـوای 
ناشـرکتابفروش ها، کافه کتاب ها و  کتابفروشی هایی 
هسـتند کـه لـوازم جانبـی نیـز می فروشـند کـه بـا 
احتسـاب آن ها بیش از ۱۲۰۰ کتابفروشـی داریم. در 
این بـاره معـاون فرهنگی وزارت ارشـاد  گفته اسـت: 
بیش از ۲۰ میلیون نفر از جمعیت کشـور در روستاها 
زندگـی می کنند که هیـچ روسـتایی  در کشـورمان 
کتابفروشـی ندارد، در بسـیاری از شـهرهای کوچک 
نیز کتابفروشـی وجـود نـدارد و در حقیقـت نیمی از 
جمعیت کشـور بـه کتابفروشـی دسترسـی ندارند.

حـال همـه این هـا را در کنـار تعطیلـی جسـته و 
گریختـه کتابفروشـی هایی بـه عنـوان ویترین هـای 
محـدود کتـاب بگذاریـد کـه بـه دلیـل مشـکلات 
اقتصـادی دیگـر تـوان ادامـه مسـیر را ندارنـد. 
البتـه یکـی از شـعارهای دولـت قبـل »حفـظ 
کتابفروشـی های محلـه« بـود و طرح هایـی بـرای 
حفظ کتابفروشـی ها درنظر گرفته بودند. مشـکلات 
اقتصـادی در سـال های اخیـر کتابفروشـی ها را 
کم رونق کـرده بود و بـا آمـدن کرونـا و تعطیلی های 
پـی در پـی آن هـا بـرای کنتـرل شـیوع کرونـا، 
کتابفروشـان را بـا مشـکلات بسـیاری دسـت بـه 
گریبان گیـر کـرد. افزایش قیمـت کاغذ و بـه تبع آن 
کتـاب، افزایش اجـاره بهـاء، تخفیف هـای نامتعارف 
بعضـا سـایت های فـروش نیـز ضربه هایـی مـداوم و 
متوالـی بـر پیکـر ضعیـف ایـن کتابفروشـی ها بـود؛ 
بـه گونـه ای کـه در طـی ماه هـای اخیـر چندیـن 
کتابفروشی به دلیل مشـکلات اقتصادی توان رقابت 
در بـازار را نداشـته و عطـای ایـن کار را بـه لقایـش 
بخشـیده اند. در ادامـه مـروری خواهیـم داشـت بـر 

تعـدادی از کتابفروشـی های تعطیـل شـده:
 اواخر سال ۱4۰۰ کتابفروشـی »مروارید« در خیابان 
انقلاب بعـد از ۶۰ سـال فعالیـت اعلام کـرد تصمیم 

گرفته اسـت کتبافروشـی  را تعطیل کند.
منوچهر حسـن زاده، مدیر انتشـارات مروارید با باین 
این کـه یک ناشـر نمی توانـد کتابفروش باشـد گفت:  
فروشـگاه به نوعی مزاحم کار انتشـارات بود، بنابراین 
تصمیـم گرفتیـم فروشـگاه را واگـذار کنیـم و آن را 
برای فـروش گذاشـته ایم و ایـن یک تصمیـم داخلی 
نشـر بـود. در واقـع بـا درگذشـت امیـر علی بیـک، 
مدیـر فروشـگاه انتشـارات، دوسـتان دیگـر تـوان 
مدیریت فروشـگاه را نداشـتند و بـه تصمیم تعطیلی 

کتاب فروشـی رسـیدیم.

کتابفروشـی »چهل کلاغ« یکی از کتابفروشـی های 
تاره نفـس در بازار کتاب بـود که اواخر اسـفند ۱۳۹۷ 
با همـکاری چند نویسـنده، یعنـی فرشـته احمدی، 
محمد حسـینی، امین حسـینیون و جواد ماه زاده در 
مرکـز خریـد ارگ تجریش آغاز بـه کار کرد و بیشـتر 
دوران حیـات خـود را در دوران کرونـا گذرانـد کـه 
امسـال اردیبهشـت ماه همزمان بـا نمایشـگاه کتاب 
تهـران بـود کـه صاحبانشـان از پایـان زندگـی ایـن 

کتابفروشـی بـا عمر سـه سـال را اعـلام کردند.
بـه گفته محمـد حسـینی دلیـل اصلـی تعطیلی آن 
افزایش غیرمنطقـی اجاره بها بود، مالـک ملک اجاره 
بهای 5۲ میلیون تومانی را بـه ۱۰۰ میلیون تومان در 
ماه افزایـش داده بود و آن هـا ناگزیر به فکـر تعطیلی 
آن افتادنـد.   کتابفروشـی »فردوسـی« در خیابـان 
سـعدآباد تجریش یکـی از کتابفروشـی های قدیمی 
شـهر تهـران بـا قدمتـی  5۰ سـاله بـود کـه توسـط 
محمدعلـی نودهـی در سـال ۱۳4۰ شـروع بـه کار 
کرد و بعـد از درگذشـت او، فرزندش کار پـدر را ادامه 
می دهـد. او هـم چندی پیـش بـا اشـتراک متنی در 
شبکه اجتماعی این کتابفروشـی اعلام کرد: »روزگار 
روی خوشـش را در قبال ایـن حرفه به ما نشـان نداد 
و محکـوم و مجبـور شـدم کـه ایـن شـغل شـریف و 
فرهنگی بـه جـا مانـده از مرحـوم پـدرم  را تعطیل و 
تغییـر دهـم.« و این گونه چـراغ یک کتابفروشـی 5۰ 

سـاله خاموش شـد.
کتابفروشـی ها  تعطیلـی  دومینـوی  ادامـه  در 
»کتابفروشـی نمایشـگاه کتـاب کـودک« در میدان 

انقلاب اعـلام کـرد  تـا خـرداد ۱4۰۱ فعال هسـتند 
و چـراغ ایـن کتابفروشـی تخصصـی کتـاب کـودک 
که در سـال ۱۳5۹ روشـن شـده بود بعد از 4۱ سـال 
فعالیت خامـوش شـد.  بر اسـاس اطلاعیـه تعطیلی 
این کتابفروشـی این اتفاق بـه دلیل بار روانـی و مالی 
شـرایط موجـود اتخاذ شـده اسـت.  در ایـن اطلاعیه 
آمده اسـت: می دانسـتیم مسـیری را برگزیده ایم که 
در آن با چالش هـای فراوانی روبه رو هسـتیم و آنها را 
به جـان خریدیم. و همـواره مأمنی برای دوسـتداران 
کتاب کودک بوده ایم… سـال گذشـته همین روزها 
بود که تصمیـم گرفتیم بـه فعالیت مان پایـان دهیم. 
اما عشـقی کـه در وجودمان بود باعث شـد بکوشـیم 
تا رسـالت فرهنگی مان را به انجام رسـانده و نگذاریم 
دنیای کـودکان ایـران خالـی از ادبیات و معنا باشـد.
اما این بار گریـزی از ایـن تصمیم نیسـت و از آنجایی 
کـه کتابفروشـی شـغلی اسـت که بـا عشـق و علاقه 
ادامه پیـدا می کند، بار روانـی و مالی شـرایط موجود 
باعث شـده فعـلًا رمقـی بـرای ادامه مسـیر نداشـته 
باشـیم. پس تصمیم گرفتیم به فعالیـت خود )فروش 
حضوری و اینترنتی( پایان دهیم و شـاید وقتی دیگر 
و در شـرایطی بهتـر دوبـاره بـا انـرژی  به این مسـیر 

برگردیـم.«
شـعبه کتابفروشـی »هوپـا« در تهران پـارس کـه از 
آذرماه ۹۶ شـروع به کار کرده بود، بهار امسـال یعنی 
۱4۰۱  بعـد از نزدیک به 5 سـال فعالیت بـه کار خود 
پایـان داد. البته ایـن در حالی اسـت که نشـر هوپا از 

ناشـران متمول این روزگار محسـوب می شـود.

تعطیلی اجباری کتابفروشی ها
ین
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رضا کیانیان بازیگر نمایش پدر در نشسـت 
خبری این اثر نمایشـی گفت: کشـورهایی 
کـه سـینما و تئاتـر در آن به حاشـیه رانده 
می شـود کم تـر در عرصه جهانی شـناخته 
می شـوند و آرونـد دشـت آرای کارگـردان 
ایـن اثـر نمایشـی نیز بـا بیـان آنکه نسـل 
بازیگرانـی چـون رضـا کیانیـان رو بـه 

کم رنـگ شـدن هسـتند
بـه گـزارش خبرنـگار تئاتـر ایرنا، نشسـت 
خبـری نمایـش پـدر بـه نویسـندگی 
فلوریان زلر و کارگردانی آروند دشـت آرای 
بـا حضـور رضـا کیانیـان؛ لیلـی رشـیدی؛ 
سـوگل خلیق؛ سـعید چنگیزیـان و مارین 
ون هولک، به عنـوان بازیگران ایـن اثر ظهر 
دوشـنبه ۳۱ مرداد مـاه- در تالار مشـاهیر 

مجموعـه تئاتـر شـهر برگزار شـد.
ایفای هنر بازیگری ارتباطی به 

بلندی و کوتاهی نقش ندارد
کیانیـان در ابتـدای ایـن نشسـت بـا بیان 
این که مهم تریـن کار و حرفه مـن بازیگری 
است یادآور شـد: با وجود آن که خوشحالم 
که بـا یـک گـروه حرفـه ای و خـوب همراه 
هسـتم اما در فاصلـه کم تر از یـک هفته به 
اجرا هنوز هم بـا وجود سـابقه بارها اجرای 
صحنـه ای و ایفـای نقـش جلـوی دوربین 
اضطراب شـدیدی دارم. وی ادامه داد به جز 
خانـم ماریـن ون هولک بـا تمامـی اعضای 
گروه اولین بار اسـت کـه تجربه بـازی روی 
صحنـه را دارم امـا به یـک اصـل معتقدم و 
آن این کـه بازیگـر در حضـور صحنـه باید 
توانایی خـود را نشـان بدهد و ایـن توانایی 

ارتباطی بـه کوتاهی یا بلندی نقـش ندارد.
ایـن بازیگـر پیش کسـوت تصریح کـرد: از 
حضـور سـعید چنگیزیـان و ایفـای نقـش 
در این اثر نمایشـی بسیار خوشـحالم؛ چرا 
کـه او نقشـی کوچـک را انتخاب کـرده اما 
خواهید دیـد که ایـن نقش چگونـه بزرگ 
و درخشـان خواهـد بـود. مـن نیـز بیشـتر 
تمایـل بـه پذیرفتـن نقش هـای کوچـک 
و نقش هـای چالش برانگیـز دارم. چراکـه 
احسـاس می کنـم برخـلاف همـه کـه 
به دنبـال تعـداد کلمـات و بلنـدی نقـش 
هسـتند ایـن چالش برانگیـز بـودن و چند 
وجـه وجهـی بـودن شـخصیت اسـت کـه 
می توانـد هنـر بازیگـری و عیـار او را بـه 

مخاطـب نشـان دهـد.
در بازیگری اهل کل کل هستم

کیانیـان در فـرازی دیگـر از صحبت هـای 
خـود دربـاره ایفـای نقـش یـک مـرد 
پابه سن گذاشـته کـه گرفتـار بیمـاری 
آلزایمـر شـده یـادآور شـد: پیـش از ایـن 
یک بـار نقـش یـک بیمـار آلزایمـری را از 
قشـری متوسـط و  ایرانی بازی کردم. حال 
در قامـت یـک کاراکتر خارجی کـه متعلق 
به قشـر متوسط رو به بالاسـت نقش فردی 
را بازی می کنـم که درگیر همیـن بیماری 
اسـت. این زیباترین چالـش بازیگری برای 
من اسـت کـه ببینـم می توانم با شـهامت؛ 
حقانیـت هـر دو نقـش و دو شـخصیت 
متفـاوت را به درسـتی بـه مخاطـب ایفـا 

کنم یـا خیـر؟!
ایـن بازیگـر بـا بیـان آنکـه بارهـا بـه مـن 
گفته انـد کـه بـا وجـود اجـرای ایـن اثـر 

نمایشـی در کشـورهای مختلـف جهـان 
و سـاخت فیلـم »پـدر« بـه کارگردانـی 
فلوریان زلر -نمایشـنامه نویس ایـن اثر- و 
درخشـش آن در اسـکار چـرا ایفـای ایـن 
نقش را پذیرفتم خاطرنشـان کرد. نخست 
انکه من کل کل در بازیگری را دوست دارم. 
دوم اینکـه وقتـی مـن ایفـای نقـش ایـن 
کاراکتـر کـه پیـش از ایـن توسـط آنتونی 
هاپکینـز بـازی شـده را می دیـدم در کنار 
لـذت پیشـنهادهایی هـم بـرای صحنه هـا 
و کُنش هـای مختلـف این کاراکتر داشـتم 
و حـال در صحنـه تئاتـر آن را ایفـا خواهم 
کـرد. بازیگر نمایـش یـک روز خاطره انگیز 
بـرای دانشـمند بـزرگ وو تصریـح کـرد: 
لیلـی رشـیدی به عنـوان دیگر بازیگـر این 
اثـر نمایشـی بـرای پذیرفتـن ایـن نقـش 
چالش هـای سـخت تری داشـت. چـرا کـه 
در ماه هـای پایانـی زندگـی جنـاب داوود 
رشـیدی او از نزدیـک تجربـه برخـورد بـا 
چنیـن بیمـاری را از نزدیـک لمـس کرده 
بـود. به همین دلیـل بارها در حیـن تمرین 
این اثر نمایشـی سـخت به گریه افتـاد. اما 
در نهایت توانسـت بیـن خـود و کاراکتری 
کـه ایفـا می کنـد فاصلـه ای را ایجـاد کند 
و ایـن نشـان دهنده قـدرت او در عرصـه 
بازیگری است. در هر کشـوری که سینما و 
تئاتر جان و حیات داشـته باشند آن کشور 
در تمام جهان راحت تر شـناخته می شـود. 
در نقطه مقابل در کشـورهایی که به تئاتر و 
سینما توجهی نمی کنند و آن را در حاشیه 
قـرار می دهند بـه همـان میـزان در جهان 

نیـز کم تـر شناخته شـده هسـتند

 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با تاکید بر تقویت 
هرچه بیشتر صندوق اعتباری هنر، گفت: نگاه 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی به این صندوق 
توسعه ای و هدف گذاری در آن حل مسئله است.

به گزارش خبرنگار فرهنگی ایرنا، مجمع عمومی 
صندوق اعتباری هنر با حضور اعضای هیات 
امنا و هیات مدیره آن در محل سالن جلسات 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی برگزار شد. در 
این مجمع که به عنوان نخستین نشست پس 
از انتخاب و انتصاب اعضای جدید محسوب 
می شود پس از قرائت گزارش صورت های مالی 
منتهی به سال ۱4۰۰ از سوی بازرس و حسابرس 
صندوق اعتباری هنر، موارد مطرح شده پس از 
تبادل و بیان نقطه نظرات و پیشنهادات اعضا به 

تصویب رسید.
تاکید بر تقویت صندوق هنر

در این نشست مشترک وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی به عنوان رییس هیات امنای صندوق 
ضمن تشکر و قدردانی از زحمات ، خدمات 
و تلاش های سید مجید پوراحمدی به عنوان 
مدیر عامل صندوق اعتباری هنر، خدمات و 
فعالیت های این صندوق را گسترده دانست و 
گفت: بدون تردید انجام امور متنوع و در عین حال 
زیاد ، مشکلاتی را نیز به همراه خواهد داشت 
از این رو همانگونه که در بازدید اخیر از محل این 

صندوق عرض کردم، باید صندوق اعتباری هنر 
تقویت شود.

وی با اشاره به روحیه توسعه گرای پوراحمدی 
مدیرعامل این صندوق ، تصریح کرد: نگاه وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز به صندوق هنر 
توسعه ای است لذا همواره تاکید شده که این 
صندوق با ارائه خدمات بهینه و مطلوب به اهالی 
فرهنگ، هنر و رسانه باید بتواند باری از روی 
دوش این اقشار فرهیخته برداشته و نسبت به 

رفع مشکلات آنها کوشا باشد.
تلاش برای تامین مسکن هنرمندان

رییس هیات امنای صندوق اعتباری هنر موضوع 
مسکن را برای اهالی فرهنگ، هنر و رسانه مهم 
و اساسی برشمرد و تأکید کرد: این صندوق باید 
با تدابیری که در نظر می گیرد به سمت تامین 
مسکن هنرمندان رفته و در این زمینه تلاش کند.

به گفته اسماعیلی کسانی که به صندوق آمده 
و عضو شده اند با امیدی آمده و انتظار دریافت 
خدمات دارند؛ آنها جایی را برای مراجعه نداشته 
اند که به صندوق آمده اند از این رو وظیفه ما 
است به عنوان متولی اصلی فرهنگ و هنر کشور 

در خدمت این قشر فرهیخته باشیم.

کشوری بدون تئاتر کم تر در جهان شناخته می شودنگاه ما به صندوق هنر توسعه ای است

نسل بازیگرانی چون کیانیان
 رو به کم رنگ شدن است
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آگهی حصر وراثت
وراثت غلامرضا محمودی  رونوشت حصر  خواهان 
نودز  فرزند غلامعلی  به شرح دادخواست تقدیمی 
دادگاه  این  از   ۱4۰۱۲۱۹۲۰۰۰۱4۹۲۰۲۸ به کلاسه   شده  ثبت 
درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که 
شادروان علیرضا محمودی نودز  فرزند غلامرضا  در اقامتگاه 
دائمی خود بدرود حیات گفته و ورثه حین الفوت ان منحصر 

است به:
م  ش  غلامعلی  فرزند  نودز  محمودی  غلامرضا   -۱

۶۰۸۹۸۵۰44۶ ت ت ۱۳4۹/۶/۹)پدر متوفی(
۲-  زهرا رهروان فرزند هدایت ش م ۶۰۸۹۸۵۳۵۶۹ ت ت 

۱۳۵۱/۶/۶)مادر متوفی(
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور یک نوبت 
آگهی می گردد تا چنانچه شخصی اعتراضی دارد و یا وصیت 
نامه ای از متوفی نزد او می باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف 
مدت یکماه به این دادگاه تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد 
شد .مسئول دفتر شعبه  شورا حل اختلاف شعبه شورای حل 
اختلاف شهرستان شهرک شهید بهشتی شهرستان منوجان – 

حمیده محمودی نودز.م الف:۲۲

آگهی فقدان سند مالکیت
نظر به اینکه آقای رضا سهرابی پور فرزند نواب به شماره 
یک  مالک ششدانگ  کهنوج  از  صادره   ۱۱4۲ شناسنامه 
واقع  -اصلی   ۹۶ از  فرعی   4۷ پلاک  دارای  خانه  باب 
در چکری کهنوج ،قطعه یک بخش 4۶ کرمان که سند مالکیت آن 
چاپی  شماره  به  محلی   ۱۲۸ دفتر   ۱۳۳ صفحه   ۲۵۲۶۰ ثبت  ذیل 
تسلیم  ،ضمن  تسلیم گردیده  و  الف سال ۸۵ صادر  ۱۰۹۳۹۸سری 
دو برگ استشهادیه محلی تصدیق امضاءشده اعلام نموده که سند 
مالکیت پلاک فوق مفقود شده و درخواست سند المثنی نموده است 
قانون ثبت  نامه  آیین   ۱۲۰ تبصره یک اصلاحی ماده  استناد  با  ،لذا 
مراتب یک نوبت آگهی می شود تا چنانچه کسی مدعی انجام معامله 
میباشد  نزد خود  مالکیت  یا وجود سند  الذکر  فوق  به ملک  نسبت 
ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار آگهی به اداره ثبت شهرستان کهنوج 
مراجعه واعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله 
تسلیم نماید والا پس از مدت مذکور نسبت به صدور سند مالکیت 

المثنی اقدام خواهد گردید .

علی رحمانی خالص .
رئیس ثبت اسناد واملاک کهنوج از طرف هوشنگ سالاری 
م الف:623
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پیشکسوت تیم فوتبال استقلال می گوید خسرو 
حیدری اگر سرپرست آبی ها می شد، می توانست 

کمک بیشتری به آبی پوشان کند.
اصغر حاجیلو، پیشکسوت تیم فوتبال استقلال 
در گفت وگو با ایسنا، درباره شرایط این روزهای 
آبی پوشــان پایتخت گفت: پیش بینی می شد 
که چنین اتفاقاتی برای اســتقلال رقم بخورد. 
تا اینجای کار، هر کسی که در پاس و شهرداری 
بود، در کادر باشــگاه اســتقلال حضور دارد و 
کنار آجورلو کار می کنــد. برخی می گویند که 
خســرو حیدری تجربه لازم را برای مربی گری 
و روی نیمکت نشســتن ندارد و صرفا به خاطر 
دوران بازیگری اش در جمع آبی ها حضور دارد. 
خسرو حیدری برای استقلال بازی کرده اما به 
خاطر رابطه ای که با آقای آجورلو داشته به کادر 
فنی تیم پیوسته است. او با حضور در استقلال، 
فقط می تواند تجربه کســب کنــد و نمی تواند 
به تیم کمک کند. به طــور مثال بیژن طاهری 
سال ها سابقه مربی گری دارد و می داند چطور 
مربی گری کند اما سرپرســت تیم شده است. 
مربی گری با سرپرســتی کاملا متفاوت است. 
به نظر من اگر خســرو حیدری سرپرست تیم 
می شــد، اتفاقات بهتری رقــم می خورد. بیژن 

طاهری بیشتر می توانســت به ساپینتو کمک 
کند. آجورلو یکی از مدیران ورزشــی است که 
در فضای ورزشی بوده است و ارزش کسانی که 

کنارش بوده اند را نگه داشته است.
او ادامه داد: آجورلــو هنر بازیکن آوردن ندارد و 
کار مدیریتی بلد است و همین الان ما می بینیم 
که استقلال پر از مهاجم است و هر کدام از این 
مهاجم ها، بازیکنان بسیار خوبی هستند. مربی 
چطور می توانــد این همه مهاجــم را مدیریت 
کند؟ اگر ۲ مهاجــم با هم هماهنگ شــوند، 
تکلیف 4 مهاجم دیگر چه می شود؟ این مساله 
به استقلال آسیب خواهد زد. زمانی که ساپینتو 
می خواست به استقلال بیاید، فوتبال دوستان 
می دانستند که آجورلو جرات این را نداشت که 
مربی ایرانی بیاورد چون آجورلو می دانست که 
فرهاد مجیدی آمار و قهرمانی قابل توجهی برای 
خود ثبت کرده است. البته فرهاد مجیدی هم 
رفت و آمدهای زیادی داشته است. با وجود اینکه 
سال هاســت که با نکونام اختلاف دارم اما جواد 
نکونام مربی به روز و خوبی بود و بهترین گزینه 
برای استقلال بود اما نکونام هم شرایط را درک 
می کرد. باشگاه استقلال در نهایت با گزینه ای به 

توافق رسید که اهل داد و بیداد و هیجان است.

حاجیلــو در پایان گفــت: اگر یادتان باشــد، 
اســتراماچونی در 5 هفته اول عملکرد خوبی 
نداشــت اما در ادامه تغییر کرد. اســتقلال از 
امروز باید امتیــازات را جمع کنــد. تیمی که 
می خواهد قهرمان شــود، باید با موفقیت پیش 
برود. امیدوارم ساپینتو عملکرد خوبی در آینده 
داشته باشد. باشگاه اســتقلال از نظر پولی در 
شــرایط خوبی قرار دارد و امیدوارم این تیم در 
فصل پیش رو مثل تیم رویایی اســتراماچونی 

بتواند شــرایط خوبی را برای خــود به ارمغان 
بیاورد. من بازی سپاهان با نســاجی را دیدم و 
متوجه شــدم ۹ کارت زرد و بدل شده است. ما 
می دانیم رای داور را نمی شود برگرداند و شاهد 
کارت های غیر فنی هستیم. امیدوارم اعتراضات 
از روی نیمکت و زمین برود و داوران هم بتوانند 
قضاوت خوبی داشته باشند و عملکرد بازیکنان 
هم در رقابت های لیگ برتــر از کیفیت بالایی 

برخوردار باشد.

به گزارش ایسنا و به نقل از تایمز، فیفا بیش از 
۲۳ میلیون درخواست بلیت برای جام جهانی 
امسال دریافت کرده اســت. برگزارکنندگان 
می گویند جــام جهانی ۲۰۲۲ یــک رویداد 
جهانی اســت و هواداران را تشــویق کرده اند 
که برای تماشای مســابقات به این کشور سفر 

کنند.
داده های فیفا نشان می دهد که تقاضای بلیت 
مدت هاست که از عرضه آن پیشی گرفته است، 
به طوری که فیفا بیش از ۳ میلیون درخواست 
بلیت برای فینال دریافت کرده است. در همین 
حــال، ۲.5 میلیــون درخواســت بلیت برای 
تماشای بازی گروه C بین آرژانتین و مکزیک 
وجود دارد و ۱.4 میلیون هوادار امیدوارند در 
ورزشگاه ۶۰ هزار نفری آل بیت، دیدار انگلیس 

با ایالات متحده را تماشا کنند.
از قرعه کشی برای تخصیص بلیت برای کسانی 

که درخواست دادند استفاده می شود.
در زیــر، نگاهی بــه وضعیت بلیت فروشــی 

با جزئیات بیشــتر و همچنیــن ارائه آخرین 
اطلاعات در مورد نحوه سفر به قطر و همچنین 
نحوه رعایــت آخریــن پروتکل هــای کرونا 

می اندازیم.
آیا برای ورود به قطر نیاز

 به ویزا دارید؟
کسانی که با پاسپورت استاندارد آمریکایی یا 
انگلیسی به قطر ســفر می کنند نیازی به ویزا 
 Hayya ندارند. با این حال، آنها بــه کارت
نیاز دارند. کارت Hayya نوعی شناســنامه 
هواداران است که برای ورود به کشور و حضور 
در مسابقات  الزامی است. همچنین این کارت، 
حمل و نقل عمومی رایگان در روزهای مسابقه 
را فراهم می کند. یکی دیگــر از جزئیات مهم: 
کســانی که بین ۱۰ آبان ۱4۰۱ تــا ۳ بهمن 
۱4۰۱ به قطر ســفر می کنند، حتــی اگر در 
مسابقات جام جهانی شرکت نکنند، به کارت 
Hayya تأیید شــده نیاز دارند. )به گزارش 

ایسنا، ایرانی ها نیز برای ســفر به قطر در ایام 
 Hayya جام جهانی علاوه بر ویــزا به کارت

نیاز خواهند داشت.(
آیا قطر امن است؟

تا حد زیــادی همینطور اســت و میزان جرم 
و جنایت در این کشــور پایین اســت. با این 
حال وزارت خارجــه بریتانیا هشــدار داد که 
بازدیدکنندگان زن باید هنگام تردد به تنهایی 
در شــب مراقب باشــند. فقط از تاکسی های 
ثبت شــده اســتفاده کنید. هنگام استفاده از 
اپلیکیشن های تاکسی، پلاک خودرو را بررسی 
کنید. به کسی اطلاع دهید که در راه هستید و 

جزئیات خودرو را اطلاع دهید.
وزارت خارجه می افزایــد: تحولات منطقه ای 
همچنان بر افــکار عمومی تاثیــر می گذارد. 
شما باید از حساسیت های محلی آگاه باشید. 
شــما باید گزارش های خبری را دنبال کنید 
و از تجمعات و تظاهــرات عمومی خودداری 
کنید. احتمال افزایش تنش در روزهای جمعه 

وجود دارد.
آیا برای حضور در جام جهانی قطر نیاز 

به واکسینه شدن دارید؟
دولت قطر تابستان گذشته اعلام کرد که تمام 
هوادارانی که به دنبال حضور در مسابقات جام 
جهانی هســتند باید به طور کامل واکســینه 
شوند. مسافران کاملًا واکسینه شده می توانند 
بدون قرنطینه وارد قطر شــوند اما باید در 4۸ 
ساعت قبل از پرواز به کشــور، آزمایش منفی 
کرونا داشته باشند. مســافران همچنین ملزم 
به ارائه مــدرک واکسیناســیون در بدو ورود 
هستند. برای اینکه طرفداران کاملًا واکسینه 
شده در نظر گرفته شوند باید هر دو دوز واکسن 
فایزر، مدرنا یا آســترازنکا یا واکسن تک دوز 
جانسون اند جانســون را دریافت کرده باشند. 
کســانی که دوز نهایی خود را بیــش از ۹ ماه 
پیش دریافت کرده اند بــه تزریق دوز یادآور 

نیاز دارند.

حاجیلو: کاش خسرو حیدری سرپرست استقلال می شد

آخرین جزئیات فروش بلیت جام جهانی
 نحوه سفر به قطر و پروتکل های کرونا

چرخش»مصلحتی« در 
انتخابات کمیته المپیک

برگزاری چند جلسه محرمانه بین افرادی که در انتخابات کمیته 
ملی المپیک ذینفع هستند، پیش بینی ها برای تعویق دوباره این 
انتخابات را به حداقل رساند و حالا تاکید بر برگزاری »سرِوقت« 

مجمع است.
به گزارش خبرنــگار مهر، وضعیــت پیچیده انتخابات ششــم 
شهریورماه کمیته ملی المپیک زمینه ســاز گمانه زنی هایی در 
مورد تعویق دوباره آن شده بود اما دیدارهایی که طی روزهای اخیر 
چند عضو تاثیرگذار مجمع و به ویژه گزینه های ریاست با برخی 
افراد داشتند بر همه این گمانه زنی ها خط بطلان کشید تا تعیین 

رئیس آینده در زمان مقرر، اولویت همگان قرار بگیرد.
این در حالی اســت که تا همیــن یکی دو روز پیش شــرایط به 
گونه ای بود که بیشتر از مهیا کردن زمینه های برگزاری انتخابات، 
جهت گیری ها به سمت و سوی لغو آن بود به ویژه اینکه جهت رفع 
کم و کاستی هایِ خود ساخته و در کل تمام آنچه که می تواند دلیل 
مستندی بر تعویق انتخابات باشد، نه تنها اقدام موثری انجام نشد 
بلکه بعضا به دنبال ماهی گرفتــن از آبی بودند که خود آن را گِل 

آلود کردند.
 معطلــی وزارت ورزش در برگزاری انتخابات فدراســیون های 
المپیکی، پافشاری نسبت به عدم پذیرش نتیجه مجمع انتخاباتی 
فدراسیون ســوارکاری، اعلام تعیین سرپرست برای فدراسیون 
بدمینتون و ... که همگی بر عدم تعادل ترکیب مجمع کمیته ملی 
المپیک - از حیث تعداد اعضــای المپیکی و غیر المپیکی- تاثیر 
داشته و خواهد داشت، در کنار کوتاهی و روند کندی که در داخل 
کمیته ملی المپیک نسبت به مجمع انتخاباتی در پیش گرفته شده 
بود، همگی کفه ترازو را به سمت لغو دوباره این مجمع سنگین تر 
کرده بود. عملکرد منفعل ســتاد تطبیق و بررسی روند برگزاری 
انتخابات که مثلا قرار اســت ناظر صفر تا صدِ انتخابات باشــد، 
استعفای یکباره رئیس این ستاد و عدم تعیین جایگزین برای آن 
هم، همه و همه به احتمالات برگزاری مجمع ششــم شهریورماه 
بدون رای گیری دامن می زد به ویژه کــه متصدیان کمیته ملی 
المپیک و وزارت با وجود تاکید همیشــگی بر برگزاری سرِ وقت 
انتخابات، نسبت به بغرنج بودن شرایط پیش آمده سکوت اختیار 
کرده بودند بدون اینکه اقدام راه گشــایی داشته باشند و همین 
مســئله رنگ و بوی لغو انتخابات را تشدید می کرد. این در حالی 
بود که تشکیل مجمع کمیته ملی المپیک و برگزاری انتخابات، 
»مطالبه عموم« از متصدیان ورزش بود تــا حداقل از این حیث 
کلاف ورزش، سردرگم تر نشود. شاید هم پیگیری متوالی همین 
مطالبات بود که مدیران کمیته ملی المپیک و وزارت ورزش را به 
صورت نامحسوس رو در روی هم قرار داد؛ آنجا که صالحی امیری 
به خاطر معطلــی در برگزاری انتخابات فدراســیون ها و به ویژه 
ژیمناستیک و دوچرخه سواری به انتقاد از وزارت ورزش پرداخت 
و خطاب به وزیر ورزش و معاون او، خواستار مهیا شدن شرایط شد 
تا خللی در انتخابات کمیته المپیک ایجاد نشود. در مقابل محمد 
پولادگر هم تاکید کرد که اگر انتخابات کمیته المپیک در موعد 

مقرر برگزار می شد هیچ کدام از این مشکلات رخ نمی داد.
مدیران ورزش هر یک توپ را به زمین دیگری انداختند تا خود از 
بار مسئولیت شــانه خالی کرده و دیگری را عامل شرایط درهم و 
تابدار موجود نشان دهند. حال آنکه بعد از این پاسکاری ها، میان 
برخی افراد که در انتخابات کمیته ملی المپیک ذینفع هســتند، 
جلساتی محرمانه برگزار شد که خروجی آن تقویت اراده مسئولان 

و تاکید بر برگزاری »سرِوقت« مجمع است.

تیم فوتبال پرسپولیس برای تکمیل فهرست 
خود هنــوز در پی جذب یــک مهاجم دیگر 

است.
به گزارش ایرنا،  باشگاه پرسپولیس از ابتدای فصل نقل و 
انتقالات جذب دو مهاجم را در دستور کار خود قرار داده 
بود. در شرایطی که سرخپوشــان نقل و انتقالات را قوی 
استارت زدند و در تمام پست ها نفرات مد نظر سرمربی را 
جذب کردند اما در خط حمله شرایط متفاوتی رقم خورد.

شیر زود نمیروف ابتدا در فهرست مازاد قرار داشت اما در 
ادامه که مسئولان در جذب مهاجم خارجی ناکام ماندند،  
ســرمربی تیم او را به تمرینات فراخواند. با این حال پس 
از منتفی شدن جذب کاســیانو و آلف مانگا،  پرسپولیس 
توانست بهترین گزینه را در پســت مهاجم هدف جذب 

کند و یورگن لوکادیا هلندی را به تهران بیاورد.
این در حالی بود کــه کادر فنی باز هم عــلاوه بر لوکادیا 
اعلام کرد که به مهاجم دیگری نیاز دارد و به همین خاطر 
مسئولان باشگاه در تلاش هستند تا در این پست بازیکن 

مد نظر را جذب کنند.
مسئولان باشــگاه در تلاش بودند تا بتوانند دیاباته را به 
تهران بیاورند اما سبک بازی و شرایط سنی او موجب شد 
تا کادر فنی روی جذب این بازیکن مردد باشد و به همین 

خطار سراغ گزینه های دیگر هم رفتند.

 رئیس کنفدراسیون بســکتبال آسیا گفت: 
بســکتبال ایران یکی از مهم ترین و بهترین 
تیم های قــاره کهــن اســت و وظیفه خود 
می دانیم که از این تیم حمایت کنیم و برای ما مهم بود که 

میزبانی مسابقات زیر ۱۸ سال به ایران داده شود.
به گزارش ایرنا، شیخ ســعود بن علی احمد آل ثانی رئیس 
کنفدراسیون بسکتبال آسیا در دیدار با سید حمید سجادی 
وزیر ورزش و جوانان کشورمان ضمن تقدیر از حمایت به 
عمل آمده از سوی این وزارتخانه برای برگزاری مسابقات 
بسکتبال قهرمانی جوانان آسیا توســط کشورمان، اظهار 
داشت: ایران میزبان بسیار شایسته ای برای این مسابقات 
است و خوشحالیم با تعاملی که بین فدراسیون آسیا و ایران 

وجود دارد توانستیم این میزبانی را به ایران بدهیم.
در این دیدار که هاکوپ خاجیریان مدیر اجرایی بسکتبال 
آســیا نیز حضور داشــت، رییس قطری کنفدراســیون 
بسکتبال آســیا همچنین با اشاره به روابط خوب دو کشور 
ایران و قطر گفت: این دو کشــور همیشــه در بسیاری از 
حوزه هــا از جمله ورزش، روابط گســترده ای بــا یکدیگر 
داشته اند و اکنون نیز در کنفدراسیون بسکتبال آسیا این 

روابط خوب را با فدراسیون ایران داریم.
وی با اشــاره به حضور داوری در فدراســیون بســکتبال 
خاطرنشــان کــرد: اطمینــان داریم که داوری شــخص 
توانمندی در این حوزه است و موجب اتفاقات خوب برای 

بسکتبال ایران خواهد شد.

چه عواملی کار پرسپولیس
 را برای جذب مهاجم سخت  کرد

ایران یکی از قدرت های قاره 
کهن است

خبر

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ ورزش

افقی
نقش   . نوشته   - جارختي   -  ۱ 
كرده شده۲ - حرف تعجب، تعجب 
زنانه، گشوده - شمشیرانگلیسی - 
آسیایی،  پول  ژاپن،  پول   - تابان۳ 
پول قدرتمند آسیا - کلمه همراهی، 
نیل فام -  آش، حرف مشایعت - 
 - بیگانه   - پنبه4  غوزه  دانه،  پنبه 
پرش،   - دراقیانوسیه۵  كشوری 
به  خواستن،  گواهی   - خیز  همراه 
انتخاب،  حرف   - طلبیدن  شهادت 

 - گزینش۶  حرف  آلمانی،  بله 
نشده  باز  كارتن  آسیب،  و  صدمه 
- گیاه  افتاده  دور  انداختن،  دور   -
مقدس زرد تشتیان - كشیده شده، 
طولاني، طولاني و دراز۷ - شیرینی 
برادران  فیلم   - مردی   - تولد 
اشکانی  پادشاهان  از   - تاویانی۸ 
- عدد هندسی، شالوده ساختمان، 
نورد  مه  سفینه   - ارشمیدس  عدد 
ناسا، الهه نور۹ - پس انداز، ذخیره 
زبان گنجشك۱۰  درخت   - تربت   -
 - دریایی  جانوران  تنفسی  اندام   -

 - ارتشی۱۱  - کامیون  آوردن  بدنیا 
کلید  سل،  از  قبل  نت  چهارم،  نت 
 - است  معروف  موسیقی  در  آن 
کارمندی،  عدد  ماه،  عدد  آخر،  نت 
مارک  آثار  از   - ایتالیایی  تایید 
تواین۱۲ - تقسیم کردن - ائتلاف، 
صاحبان چند كارخانه - كشوری در 
ندا  - حرف  تب۱۳  نوعی  مدیترانه، 
- خاموش، اقیانوس كبیر - وصف 
نوعی سرو - نژاد۱4 - از نام های 
سقف  بزرگ  تیرچوبی   - خداوند 
 - بالا۱۵  سر  جواب  منفی،  عدد   -
مهدی  از  اثری   - گرامی  بزرگوار، 

آذریزدی

عمودی
شخص  یا  نویسنده  تعبیر   -  ۱
 - نگارشی  من  خود،  از  متكلم 
نت   - عابد   - پایتخت گرجستان۲ 
درون  عرب،  نفی  موسیقی،  ششم 
الفت،   -  ۳ اندوهگین   - چیزی 
گوشت   - عادت  گرفتن،  انس 
ترك  اسب  آشغال،  مترادف  آذری، 
خانه  به  سفر  عبادات،  از   - ابله   -
دوره   - روشنی  و  فروغ   - خدا4 
نائین، شهری  توابع  از   - آمادگی۵ 
 - اطلس  و  دیبا   - نائین  نزدیك 
از افعال  جوانمرد۶ - سو وارونه - 
ذره   - معدن۷   - تفسیم   - ربطی 
آهنگ،  و  قصد   - زین  نمد  باردار، 
 - ناپخته۸   - نماز  اصلی  رکن 
 - بلبل  عدد   - لنجان  سابق  نام 
بوکسور   - خشكی۹  میوه،  آغوش، 
داشتن،  نسبت   - کوبایی  نامدار 

دادن،  نسبت  دیگری  به  را  خود 
فیلمی   - خویشی۱۰  و  پیوستگی 
 - درمنش  محمد  كارگردانی  به 
مردم  هیاهوی   - ترساندن  صدای 
در شادی۱۱ - مخفف اگر، بیماری 

جرب، کچل - دوستی - ستارگان 
ستاره،   - گونه۱۲  بیمار  سخنان   -
یارغم،   - صاحب   - نجم  کوکب، 
علامت  مفعولی،  نشانه   - دو  هر 
عدد  ریه،   - واسطه۱۳  بی  مفعول 

 - خانگی  سینمای   - کش  نفس 
موشك  نوعی   - انداز۱4  مردسنگ 
- وای درهم - از آلات موسیقی۱۵ 
- از جزایر ژاپن - فیلمی از مهرزاد 

یی مینو
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خبرخبر

رئیس پلیس راهنمایــی و رانندگی فراجا از 
دستور رئیس جمهوری برای عدم شماره گذاری 
خودروهای بی کیفیت و ناایمن داخلی و وارداتی 
خبر داد و گفت:  ســازمان استاندارد در حوزه 

کیفیت خودروها کوتاهی کرده است.
به گزارش تسنیم، سردار سیدکمال هادیانفر 
در حاشیه نشست تخصصی رؤسای پلیس 
راهور با مدیران کل راهــداری و حمل ونقل 
جاده ای در پاســخ به پرسش تسنیم مبنی 
بر این که "پلیس همــواره از کیفیت و ایمنی 
خودروهای تولید داخل انتقاد می کند چرا از 
ابزار عدم شماره گذاری خودروهای بی کیفیت 
استفاده نمی کنید؟"، اظهار کرد: همواره این 
موضوع مطرح اســت که چرا پلیس با وجود 
انتقاد از ناایمن بودن خودروهای تولید داخل 
و آتش سوزی،  همچنان این خودروها را پلاک 

می کند.
او ادامه داد:  مشــکل وجود نقــص در قانون 
است؛  در قانون به صراحت آمده است که برای 
شماره گذاری خودروهای سبک، سنگین و... 
چند مرجع باید تأییدیه صادر کنند؛ وزارت 
صمت،  ســازمان محیط زیســت و سازمان 
استاندارد، سازمان هایی هستند که تأییدیه 
ایمنی و کیفیت را برای خودروها صادر می کنند 
و بر اساس قانون پلیس مکلف است خودروهای 

تولید داخل و وارداتی را شماره گذاری کند.
رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فراجا یادآور 
شد: برای رفع این خلأ قانونی با رئیس جمهوری 
جلسه ای برگزار کردیم و وی تأکید کرد چنانچه 
پلیس احساس کرد در رابطه با ایمنی و کیفیت 
خودروها کوتاهی صورت می گیرد حتماً جلوی 

شماره گذاری گرفته شود.
هادیان فر با بیان این که ســازمان استاندارد 
در دوره های گذشــته در این زمینه کوتاهی 
کرده اســت، گفت:  اراده مجلس، کمیسیون 
اصل ۹۰، کمیســیون صنعت، کمیســیون 
عمران و کمیسیون شوراها برای جلوگیری از 
شماره گذاری خودروهای بی کیفیت وجود دارد 
و این مقوله نباید رها شود، مخصوصاً از سوی 
رسانه ها و خبرنگاران، ما باید به معنای واقعی به 
تولید خودروی ملی برسیم یعنی ۲۶۰۰ قطعه 

را در داخل و با کیفیت استاندارد تولید کنیم.

ورودی پرونده های 
غیرفرجامی در دیوان عالی 

کشور بسیار بالا است
رییس دیوان عالی کشــور گفت: ورودی 
پرونده های غیرفرجامــی در دیوان عالی 
کشور بسیار بالا است و این موضوع موجب 
شده است وقت رســیدگی به پرونده های 
فرجامی طولانی شود. به گزارش ایسنا به 
نقل از روابط عمومی دیوان عالی کشــور، 
جلسه وحدت رویه قضایی هیأت عمومی 
روز سه شنبه یکم شــهریور ماه با حضور 
حجت الاسلام والمسلمین مرتضوی مقدم 
رییس و قضات عالی رتبه دیوان عالی کشور 
و با حضور حجت الاســلام والمســلمین 
منتظری دادســتان کل کشــور و حجت 
الاسلام والمســلمین مصدق معاون اول 
قوه قضاییه برگزار شد. در این جلسه حجت 
الاسلام والمسلمین مرتضوی مقدم رئیس 
دیوان عالی کشور ضمن تسلیت به مناسبت 
شهادت امام سجاد )ع(،  اظهار امیدواری کرد 
که  با حضور این عزیزان جلسه از اثربخشی 

لازم برخوردار شود.
ورودی پرونده های غیرفرجامی در 

دیوان عالی کشور بسیار بالاست
رئیس دیوان عالی کشــور تصریح کرد: در 
جلسه مســئولان عالی قضایی بارها بیان 
کــرده ام، ورودی پرونده های غیرفرجامی 
در دیوان عالی کشور بسیار بالا است و این 
موضوع موجب شده است وقت رسیدگی به 

پرونده های فرجامی طولانی شود.
او افزود: متأســفانه بخش زیــادی از وقت 
قضات دیوان عالی کشور، صرف رسیدگی به 
پرونده هایی مثل حل اختلاف، احاله و اعاده 
دادرسی می شود در حالی که رسیدگی به 
پرونده  های فرجامی اهمیت بسزایی دارد 

و باید مورد توجه قرار گیرد.
هر چه سریعتر در مورد موضوع 

اصلاح مواد قانونی تصمیم گیری شود
مرتضوی مقدم رییس دیوان عالی کشــور 
ضمن اظهار نگرانی از آمار بالای پرونده های 
غیرفرجامی و فشــار مضاعف به همکاران 
قضایی گفت: پیشنهاد اصلاحاتی به معاونت 
حقوقی قوه قضائیه در برخی مواد قانونی را 
ارائه داده ایم، ان شاءالله تدابیر ویژه ای در این 
خصوص اندیشیده شود و هر چه سریعتر در 
این زمینه تصمیم گیری شود تا فشار کاری 
که بر دوش قضات دیوان قرار دارد کاهش 
یابد. در ادامه جلسه صدقی معاون نظارت 
و بازرســی دیوان عالی کشور با بیان اینکه 
قوه قضائیه یعنی دادگاه و در رأس آن دیوان 
عالی کشور است، گفت: مشکل دیوان عالی 
کشور برای ارتقای کارآمدی اصلاح برخی 
مواد قانونی است اما این موضوع همچنان 

بلاتکلیف مانده است.

رئیس فراکسیون فرهنگیان مجلس در نامه ای خطاب به رئیس جمهور 
خواستار تعیین تکلیف نیروهای فاقد کد شناسه در آیین نامه اجرایی 
رتبه بندی معلمان شد. به گزارش خبرنگار پارلمانی خبرگزاری تسنیم، 
حمیدرضا حاجی بابایی رئیس فراکسیون فرهنگیان مجلس شورای اسلامی 
در نامه ای خطاب به آیت الله ابراهیم رئیسی، رییس جمهور خواستار تعیین 
تکلیف نیروهای فاقد کد شناسه در آیین نامه اجرایی رتبه بندی معلمان شد.
متن نامه رئیس فراکسیون فرهنگیان مجلس  به رئیس جمهور را بخوانید:

باسمه تعالی
حضرت آیت الله جناب آقای دکتر رئیسی )دام عزه(

رئیس محترم جمهوری اسلامی ایران
با سلام و تحیات؛

به استحضار می رساند. براساس آئین نامه اجرائی قانون رتبه بندی معلمان، 
نیروهای فاقد کد شناسه استخدام از شمول مزایای این قانون خارج شده و 
علیرغم اصلاح این مصوبه در هیئت تطبیق مصوبات دولت با قوانین مجلس 
شورای اسلامی، مجددا با درج عبارت "اجرای رتبه بندی منوط به تکمیل 
فرآیند استخدام مطابق قوانین و مقررات خواهد شد" کما کان اپن قشر 
زحمتکش از این مزایا بی نصیب مانده اند در حالیکه تاخیر در اختصاص کد 
شناسه با وجود همه شرایط لازم، دلیل محرومیت این عزیزان از حق مسلم 
و قانونی خود نیست. لازم به ذکر است که نیروهای طرح مهر آفرین سالیان 
طولانی بصورت پیمانی وظیفه خطیر آموزش و تربیت بخش زیادی از دانش 
آموزان این کشور را بر عهده داشته و حقوق و مزایای آنها نیز مشابه نیروهای 
رسمی است. خواهشمند است با عنایت به مراتب مذکور و سیاست های 
عدالت محور دولت مردمی و حمایت همیشگی شما از معلمان عزیز و نیز 
تصویب منابع لازم در قانون بودجه سال ۱4۰۱ کل کشور جهت اجرای این 
قانون دستور فرمائید ضمن تسریع در فرآیند تبدیل وضعیت و استخدام آنها، 
تا زمان تعیین تکلیف و تبدیل وضعیت استخدامی قانون شامل حال این افراد 

شده با مشابه سایر معلمان از مزایای این قانون، بهره مند شوند.

نامه حاجی بابایی به رئیسی در 
خصوص اصلاح رتبه بندی معلمان 

فاقد کد شناسه استخدام

دستور رئیسی برای 
جلوگیری از شماره گذاری 

خودروهای ناایمن

نماینده مردم ساری و میاندورود در مجلس خواهان تعیین 
تکلیف معرفی وزیر تعاون و تفکیک وزارت صمت از سوی دولت و 
مجلس شد. به گزارش ایلنا، علی بابائی کارنامی در نشست علنی 
مجلس شورای اسلامی در تذکری با اشاره به مهلت معرفی وزیر 
پیشنهادی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، گفت: مهلت معرفی 
وزیر پیشنهادی وزارت تعاون ۲4 شهریور به اتمام می رسد، این 
روزها واحدهای تولیدی و کارگران شرایط خوبی ندارند و اخبار 

خوبی از واحدهای تولیدی به گوش نمی رسد.
او افزود: وزیر مقتدر لازم است تا مباحث را دنبال کند که انتظار 
می رود دولت و مجلس در این زمینه هرچه زودتر تصمیم گیری 

کنند.

مهلت معرفی وزیر تعاون 
رو به اتمام است

احمـد زیدآبـادی فعـال سیاسـی معتقد اسـت کـه نوع 
رقابـت بیـن دو جنـاح داخـل در حاکمیت طـوری بوده 
که برای جلـب افکار عمومـی و به ویژه جلب قشـر مردم 
عادی کشـور دائمـا در وعده های بزرگ توخالی مسـابقه 
گذاشـته اند و این سبب شـده مطالبات در تمام زمینه ها 
افزایش یابد به طـوری که از نـگاه مردم، اسـتانداردهای 
زندگی متفاوت تر از آن چیزی اسـت که حتی در شرایط 

خیلی عادی بتـوان آن مطالبـات را تامین کرد.
زیدآبـادی در گفت وگویی بـا خبرگزاری ایلنا، در پاسـخ 
به این سـوال کـه در رفتارشناسـی مخالفـان و موافقان 
برجـام پیـش بینـی شـما از رفتـار طیف هـای مختلف 
پـس از امضای ایـن توافق چیسـت؟ گفت: در ایـن مورد 
باید چند مسـاله را تفکیک کرد. برجام نهایتـا یک اقدام 
سیاسـی بوده و مسـائل سیاسـی هم همیشـه مناقشـه 
برانگیز اسـت. هر جناحی و هر گروهی براساس علایق و 
سـلایق خود ممکن اسـت از آن دفاع یا انتقاد کنـد و اگر 
بد باشد دوسـت دارد بگوید طرف مقابلم انجام داده و اگر 
خوب باشـد دوسـت دارد بگوید مـن انجـام داده ام و یک 

مقـداری در ذات این پدیده نهفته اسـت.
او  تصریح کـرد: کل رفتار سیاسـی در ایران آلوده اسـت. 
همه ایـن اختلافات و نزاعات بر سـر تأمیـن یک منفعت 
عمومی یـا منفعت ملـی یا مصلحـت عمومی نیسـت و 
همه در صـدد اثبات خود، حـذف و نفی رقیب هسـتند. 
از ایـن جهـت رفتارهایشـان هـم به طـور فصلـی تغییر 
می کنـد. یعنـی بـه جـای اینکـه یـک سـری سلسـله 
سیاسـت های روشـن و مشـخص باشـد و براسـاس آن 
خودشـان عمل و هم براسـاس آن معیارها طـرف رقیب 
خود را نقد کننـد، در کل به دنبال تسـویه حسـاب های 
دوره ای و فصلـی و بدون چارچوب های روشـن هسـتند. 
یعنـی اگـر در موضوعـی کـه خودشـان مخالـف بودند، 
توسـط رقیبشـان صورت بگیرد هیاهو می کنند و اگر در 
چیزی که خودشـان موافق باشـند و به دسـت رقیبشان 
صورت بگیـرد در آن صـورت هم بـه همان میزان سـر و 

صـدا و نقدهـای تنـد می کنند.
این فعال سیاسـی گفـت: بالاخـره ایـن مـوارد انحطاط 
سیاسی بوده که در بسـیاری از کشـورهای جهان وجود 
دارد و در کشـور ما هم در نقطه اوج قـرار دارد. چون هیچ 
کس براسـاس برنامه خود دیگری را نقـد نمی کند. نگاه 

می کند طرف مقابـل چه کـرده و او را نقد می کنـد و این 
شـرایط واقعا فضاحت بار اسـت!

برخی اصولگرایان در زمان روحانی می خواستند 
برجام را برهم زنند

احمـد زیدآبـادی در پاسـخ بـه ایـن سـوال، با توجـه به 
اینکه امضای توافق احیای برجام در دسـترس اسـت، در 
زمـان دولت آقـای روحانی وقتـی برجام به امضا رسـید، 
برخـی از جریانات سیاسـی بـا این قـرارداد بـه مخالفت 
برخواسـتند و بـه نوعی برجـام حالـت جناحی بـه خود 
گرفـت و از فاز ملی خـود دور شـد حالا با توجـه به اینکه 
برجام در آسـتانه احیا شـدن قرار دارد چه رفتـاری مورد 
نیاز اسـت که این بار رفتار گذشته از سـوی جناح مقابل 
تکرار نشـود؟ گفـت: به نظـر من، رفتـار سیاسـی جناح 
اصولگرا به خصوص طیـف تنـدوری آن، در دوره امضای 
برجام در زمان آقـای روحانی غیر اصولـی و غیر اخلاقی، 
هـم مغایـر منافع کشـور بـود و حتـی درصـدد برآمدند 
تـا برجـام را به نحـوی بـر هم بزننـد. حـالا خـود اجزای 
همان جنـاح می خواهنـد توافـق را احیا کننـد، بنابراین 
ایـن وسـط طبیعـی اسـت طـرف  مقابلشـان رفتارهای 
گذشته خودشـان را به یادشـان بیاورند و بگویند چرا آن 
زمان نسـبت به یک پدیـده آنطور رفتـار کرده ایـد و الان 

ملایمت نشـان مـی دهید؟
او تصریـح کـرد: منطق طبیعـی این اسـت که بایـد این 
رفتار بازشـکافته شـود. اگر این طیف از اصولگـرا صادق 
باشـند و بگوینـد کـه مـا اشـتباه می کردیـم، تصـوری 
از وضعیـت نداشـتیم یـا حتـی بـه صراحـت بگوینـد 
می خواستیم امضای برجام به دسـت طرف مقابل انجام 
شـود و می خواسـتیم آن را زمیـن بزنیـم و حالا اشـتباه 
کردیم و می خواهیـم تجدید نظر کنیم، مشـکلی ایجاد 
نمی کنـد. قاعدتـا طرف هـا بایـد بـا ایـن نـوع اذعان هـا 
کنار بیاینـد. ولی اگـر نتوانند توجیه درسـتی بـرای این 
رفتارشـان داشـته باشـند، طبیعی اسـت که رقبایشان 
شـروع به انتقاد و بحث می کنند. اما اقتضای کلی کشور 
این اسـت که این بحث ها صورت منطقـی و مدنی تری از 
جانب دو طرف باشـد ولی هیچ کـدام رعایت نمی کنند و 

مـی گویند دیگـری شـروع کننده اسـت.
زیدآبـادی افـزود: اگـر دو جریـان سیاسـی چارچـوب و 
برنامـه مشـخصی را تدویـن کننـد و براسـاس آن نقـد 
کننـد، می توانـد وضعیت آرامتـری را بـه وجـود آورد اما 
متاسـفانه این طور پیـش نمی رود امـا به هر حـال نباید 

طرف مقابـل را در موقعیتی به لحاظ روانی قـرار داد تا آن 
چیزی که به نفع کشـور اسـت به دلیل فشـار روانی به او 
بخواهد انجام نشـود. در این زمینه باید خویشـتنداری و 
گذشـت برقرار باشـد چون اصل، انجام کار درست است 

نه اینکـه به دسـت چه کسـی و چـرا انجام می شـود.
دو جناح  دائما در وعده های بزرگ

 توخالی مسابقه گذاشته اند
احمـد زیدآبـادی در پاسـخ بـه ایـن سـوال کـه برخـی 
در  معتقدنـد جریان هـای سیاسـی  کارشناسـان 
شـکل دهی، افزایـش و کاهـش سـطح توقعـات مـردم 
نسـبت به توافـق صـورت گرفته نقش بـه سـزایی دارند 
و باید مراقبت کنند نقـش این توافـق در بهبود وضعیت 
کنونی بیـش از آنچه کـه در واقعیت هسـت جلـوه داده 
نشود نظر شما در این مورد چیسـت؟ گفت: جهت دهی 
افکار عمومی به طور مشخص توسـط رسانه های سنتی 
و نو و کسـانی که برای آن ها تولید محتـوا می کنند اتفاق 
می افتـد کـه آن ها هـم عناصـر خیلـی زیـاد و متعددی 
هسـتند. در کل نـوع رقابـت بیـن دو جنـاح داخـل در 
حاکمیت طوری بوده کـه برای جلب افـکار عمومی و به 
ویژه جلب قشـر مـردم عادی کشـور دائمـا در وعده های 
بـزرگ توخالی مسـابقه گذاشـته اند و این سـبب شـده 
مطالبات در تمـام زمینه هـا افزایش یابد به طـوری که از 
نگاه مردم، استانداردهای زندگی  متفاوت تر از آن چیزی 
است که حتی در شرایط خیلی عادی بتوان آن مطالبات 
را تامین کرد. بنابراین اینکه چه کسی امکاناتی دارد و چه 

کسـی محروم اسـت، همه به شـکل یکسـان از وضعیت 
ناراضی هسـتند.

او افـزود: بنابراین وقتی مسـابقه افزایش مطالبات باشـد 
شـما هیچ وقت بـه نقطه رضایـت نمی رسـید. حتی اگر 
کشـور به سـطح بالای توسـعه هم برسـد، این مصیبت 
بزرگی اسـت که آسیب شناسـی نشـده و کم و بیش در 
رقابت سیاسـی این پدیده وجـود دارد اما نه حـوزه ای که 
اساسـا همه چیز را مختل کنـد. حـالا آن رقابتی که بین 
دو جنـاح بـود، امـروز آن رقابت بیـن مجموعـه دولت و 

نیروهای برانداز شـده اسـت.
فاصله بین انتظارات مردم 

با واقعیت در حال افزایش است
او تصریـح کـرد: چـون بین انتظـارات مـردم بـا واقعیت 
خیلی فاصله ایجاد می شـود و این فاصله در حال افزایش 
است، همه احساس نارضایتی، تحت فشـار بودن و اینکه 
در خـارج از ایـران زندگی بهتـری وجـود دارد، دارند و به 
خاطر همین موضوعـات، جوانـان گرایش زیـادی برای 
مهاجـرت بـه کشـورهای توسـعه یافتـه دارنـد و تصور 
می کنند، آنجا بهشـت و اینجا جهنمـی غیر قابل تحمل 
اسـت. بخشـی از ایـن احساسـات دلایل موجـه و عینی 
دارد اما بخشـی از آن دلیل روانی اسـت و خواه یـا ناخواه 
تبلیغات می سازد و دسـتگاه های حکومتی دستگاه های 
تبلیغاتی فشـلی دارند. از طـرف دیگر، فشـارهای روانی 
هم روی زندگی بچه هـا و جوانان وجـود دارد که حداقل 

در تبلیغات بزرگتر نشـان داده می شـود.

در گفت وگو با احمد زیدآبادی؛

رفتار سیاسی در ایران آلوده است
دو جناح سیاسی با دادن وعده های توخالی مطالبات مردم را افزایش داده اند

گزارش
ایلنا

لنا
  ای

س:
عک

آگهی فراخوان ثبت نام اعضاء و داوطلبین عضویت در هیأت مدیره 
و بازرس اتحادیه صنفی کشاورزی

به استناد مواد )4( و )27( آیین نامه اجرایی نظام صنفی کارهای کشاورزی و منابع طبیعی موضوع تصویب نامه شماره 
130740/ت49235ه مورخ 1397/10/4 هیأت وزیران و مواد )8( و )9( اساسنامه اتحادیه صنفی کشاورزی به اطلاع کلیه اعضای 
محترم دارنده پروانه کسب معتبر تحت پوشش اتحادیه مزبور میرساند انتخابات اعضای هیات مدیره و بازرس اتحادیه باغبانی  و 

زراعت شهرستان زرند در تاریخ 1401/06/31 برگزار می گردد. 

لذا تقاضا می شود داوطلبان حائز شرایط با مراجعه به سامانه جامع بانک اطلاعات نظام صنفی کشاورزی یا با 
حضور در محل هیأت اجرایی نسبت به تکمیل فرم درخواست عضویت در هیات مدیره و بازرس و بارگذاری تصویر 

مدارک زیر جهت ثبت نام تا روز سه شنبه تاریخ 1401/06/15 اقدام لازم بعمل آورید.
* تکمیل فرم درخواست 

* تصویر شناسنامه و تصویر کارت ملی 
صنفی  اتحادیه   یا  شهرستان  صنفی کشاورزی  نظام  از  معتبر  پروانه کسب کشاورزی  یا  فعالیت  پروانه  تصویر   *

کشاورزی مربوطه
* عدم ممنوعیت تصرف در اموال، مانند حجر، ورشکستگی به تقصیر و افلاس 

)استعلام از مراجع ذیصلاح قضایی(
* گواهی عدم سوء پیشینه کیفری مؤثر)استعلام از مراجع ذیصلاح قضایی(

* گواهی عدم اعتیاد به مواد مخدر)استعلام از نیروی انتظامی(
* داشتن حداقل مدرک تحصیلی دیپلم

* یک قطعه عکس 4*3 

رئیس هیأت اجرایی برگزاری انتخابات اتحادیه صنفی کشاورزی شهرستان زرند
034-33438878

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه

 ثبت ملک زرند
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی 
قانون  موضوع  دوم  هیات   ۱4۰۱۶۰۳۱۹۰۰۸۰۰۰۶۳۶ شماره  راي  برابر 
سند  فاقد  ساختمانهاي  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک زرند تصرفات مالکانه 
زاده گلوسالاری  قربانعلی  محمدحسین  آقای  متقاضی  بلامعارض 
از زرند در  فرزند مختار به شماره شناسنامه ۳۰۸۰۲۱۵۵۵۹ صادره 
ششدانگ خانه به مساحت  ۲۹۸.۰۵ مترمربع از پلاک ۲۲۸۸ اصلی 
بخش ۱۳ واقع در زرند شهرک امام سجاد خریداری از مالک رسمی 
آقای حسن ماندادی محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که 
داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  به صدور  نسبت  اشخاص 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به قضایی تقدیم نمایند 
بدیهی است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/5/18  
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/6/02
حسين توحيدي نيا- رئيس ثبت اسناد و املاك زرند
شناسه آگهی: 1359403

آگهی دعوت به افراز پلاک 517 
فرعی از 2311 اصلی بخش 36 کرمان

وارده  درخواست  حسب  زاده  فتحی  نسیمه  خانم  اینکه  به  نظر 

تقاضای افراز سهام مشاع خود از پلاک ۵۱۷ از ۲۳۱۱ اصلی بخش ۳۵ کرمان را 

نموده که به دلیل تعدد مالکیت مشاع و عدم دسترسی به آدرس مالکین تقاضای 

درج در روزنامه را دارد و بدینوسیله به مالکین رسمی پلاک مذکور که اسامی آنها 

در ذیل قید شده اعلام می گردد که جهت رسیدگی به درخواست افراز و بازدید از 

محل و تهیه نقشه، نماینده و نقشه بردار این اداره در  تاریخ ۱4۰۱/۶/۱۷ ساعت ۱۱ 

صبح در محل وقوع پلاک مذکور حاضر می گردند لذا از کلیه مالکین مشاع جهت 

حضور در محل دعوت به عمل می آید. ضمنا عدم حضور مالکین مشاع  مانع از 

انجام عملیات افراز نخواهد بود. 

بدین شرح  ثبتی  پرونده  اساس  بر  الذکر  فوق  پلاک  مالکین  اسامی  صورت 

می باشد

۱- کرامت سلطانی جانقلی اوشاغی مالک 

۲- فرهاد سلطانی جانقلی اوشاغی مالک 

۳- محسن سلطانی جانقلی اوشاغی مالک

4-پوران سلطانی جانقلی اوشاغی مالک 

۵-رخساره سلطانی جانقلی اوشاغی مالک

۶- صدیقه سلطانی جانقلی اوشاغی مالک 

۷- فریده سلطانی جانقلی اوشاغی مالک

۸-نسترن سلطانی جانقلی اوشاغی مالک

۹-یاسمن سلطانی جانقلی اوشاغی مالک 
تاریخ انتشار آگهی: 1401/6/2
محمد آرمان پور
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1365253

 آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه خانم معصومه رمضانی فرزند 
ملی  شماره  و   ۳۰ شناسنامه  شماره  به  محمدرضا 
۳۱۶۱۰۸۶۳۳۳ صادره از کهنوج مالک ششدانگ یک 
باب خانه دارای پلاک ۳۷۵ فرعی از ۸۶ -اصلی واقع 
،قطعه یک بخش 4۶  در کوتک شهرستان  کهنوج 
کرمان که سند مالکیت آن ذیل ثبت ۱۸۰۷۵ صفحه 
۳۳۲ دفتر ۹۲  به شماره چاپی ۰۶۷۵۶۷ سری الف 
سال ۸۵ صادر و تسلیم گردیده ،ضمن تسلیم دو برگ 
استشهادیه محلی تصدیق امضاءشده اعلام نموده که 
سند مالکیت پلاک فوق مفقود شده و درخواست سند 
المثنی نموده است ،لذا با استناد تبصره یک اصلاحی 
ماده ۱۲۰ آیین نامه قانون ثبت مراتب یک نوبت آگهی 
می شود تا چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت 
نزد خود  مالکیت  یا وجود سند  الذکر  به ملک فوق 
میباشد ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار آگهی به 
اداره ثبت شهرستان کهنوج مراجعه واعتراض خود را 
ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله تسلیم 
نماید والا پس از مدت مذکور نسبت به صدور سند 

مالکیت المثنی اقدام خواهد گردید .
علی رحمانی خالص .
رئیس ثبت اسناد واملاک کهنوج.
م الف:629

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه

 ثبت ملک زرند
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 

تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی 
برابر راي شماره ۱4۰۱۶۰۳۱۹۰۰۸۰۰۰۶۱۶ هیات دوم موضوع قانون 
سند  فاقد  ساختمانهاي  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک زرند تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای محمد حسن قلیزاده حسین آبادی فرزند 
علی به شماره شناسنامه ۳۰۸۰۰4۸۷۸4 صادره از زرند در یک باب 
خانه به مساحت 4۲۷.۸۰ مترمربع از پلاک ۲۲۸۶ اصلی بخش 
۱۳ واقع در زرند شهرک امام سجاد خریداری از مالک رسمی آقای 
احمد ابراهیمی محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به قضایی تقدیم نمایند 
بدیهی است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/5/18 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/6/02 
حسين توحيدي نيا- رئيس ثبت اسناد و املاك زرند
شناسه آگهی: 1359414

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه

 ثبت ملک کهنوج
تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت 

رسمی
آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه 
رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  ساختمان  و  اراضی 
موضوع  هیات    ۱4۰۱۶۰۳۱۹۰۰۲۰۰۲4۰۵ شماره 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای 

مالکانه  تصرفات  ملک کهنوج   ثبت  حوزه  ثبتی 
فرزند  زومکان  عاطفه  خانم  متقاضی  بلامعارض 
کهنوج   از  صادره   ۳۳۱ شناسنامه  شماره  شهریار 
در  احداثی  بنای  با  زمین محصور  قطعه  در یک 
آن  به مساحت ۲4۳.4۲ مترمربع پلاک ۱۰۶۰۹  
فرعی از ۲- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 
از ۲ - اصلی قطعه یک بخش 4۶  ۲۷۷ فرعی 
رجایی  شهید  خیابان  کهنوج  در  واقع  کرمان  
پارسا  اسداله  آقای  رسمی  مالک  از  خریداری 
اطلاع  منظور  به  است.لذا  گردیده  محرز  مقدم  
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 

سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
دو  مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
قضایی  مراجع  به  را  خود  ،دادخواست  اعتراض 
انقضای  صورت  در  است  .بدیهی  نمایند  تقدیم 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات  

سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:۶۰۱

 تاریخ انتشار نوبت اول :1401/05/19
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/2
 علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

بحران کم آبی را جدی بگیریم



روزنامه اجتماعی، فرهنگی، سیاسی، اقتصادی استان کرمان
صاحب امتیاز: موسسه مطبوعاتی پیام آوران

مدیر مسئول:روح الله خدیشی
زیر نظر شورای نویسندگان

نشانی کرمان: خیابان شهید بهشتی، کوچه شماره ۱۰، نبش شرقی ۲
نشانی جیرفت: خیابان مسجد جامع کوچه بن بست نرسیده بیمه مرکزی ایران

اولین ساختمان، سمت چپ طبقه اول

جیرفت: ۰۹۱۳۱4۸۸۶۸4     ۰۳4-4۳۲۱۳۶۸4-۸۵
تلفنخانه کرمان: ۰۳4-۳۲4۸۷4۷۷

ایمیل تحریریه: 
kaghazevatan@gmail.com

ایمیل سازمان آگهی ها: 
kaghazevatan.adv@gmail.com 

مدیر اجرایی: حمید باقری 
مدیر داخلی: سمیه خدیشی

گرافیک: فاطمه خواجویی
صفحه آرایی: ندا صفاریان 

خبر: محمد ساردویی

عکس: یاسر خدیشی
 روابط عمومی: شیوا کرمی

توزیع: اصغر صانعی
حسابدار: فاطمه سلیمانی 

نماینده روزنامه در عنبرآباد: ارشاد پگاه

نظرات نویسندگان دیدگاه شخصی آنان بوده و لزوما دیدگاه روزنامه نیست . 

۱۳۰۳ پیاپــی  شــماره  پنجــم     ســال  مــاه      شــهریور   ۰۲ چهارشــنبه   

چاپ و لیتوگرافی: شاخه سبز

نمابر: 034-32448511

ما را دنبال کنید

روزنامه اقتصادی استان کرمان

اجرای طرح آبرسانی پایدار به روستاهای رودبارجنوب و جازموریان در دستور کار جدی قرارگاه 
محرومیت زدایی امام حسن مجتبی)ع(سپاه قرارگرفت. اولین جلسه محرومیت زدایی آبرسانی 
با حضور فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه شهرستان رودبارجنوب و دیگر مسئولان شهرستان 
رودبارجنوب و جازموریان در محل فرمانداری رودبارجنوب برگزار شد. حاجب فرمانده ناحیه 
مقاومت بسیج سپاه رودبارجنوب در این جلسه بیان کرد: طرح آبرسانی پایدار به روستاهای 
جازموریان در دستور کار جدی قرارگاه  امام حسن مجتبی)ع(سپاه قرار گرفته و به صورت ویژه 
روند اجرای طرح ها دنبال می شود. وی ادامه داد: مشکلات حوزه آب جازموریان بزودی حل 

می شود و مردم از آب شرب آشامیدنی بهره مند خواهند شد.
گفتنی است،در اجرای طرح آبرسانی به روستاهای رودبارجنوب و جازموریان چهار هزار 
مترمکعب مخزن ایجاد می شود و ۱۸ هزار و ۳۳۱ نفر از آب آشامیدنی سالم بهره مند می شوند.
بنا بر اظهارات فرماندار رودبار جنوب ۶۶ روستا در بخش  مرکزی و شهر زهکلوت با کمبود شدید 
آب روبرو هستند.  بدون شک اقدامات این چنینی می تواند مردم مناطق محروم را به خدمات 

ارائه شده توسط دولت و گروه های جهادی بسیج و سپاه دلگرم کند.

خبر

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

سرپرست فرمانداری رفسنجان از برگزاری جشنواره ملی پسته در ۸ مهرماه امسال در 
شهر جوادیه فلاح رفسنجان خبر داد.  حسین رضایی، اظهار کرد: رفسنجان مهد تولید 
پسته در جهان است و با توجه به این که این شهرستان در دو سال اخیر به علت سرمازدگی 
و گرمازدگی با کمبود تولید پسته مواجه شده است، اما رفسنجان میراث دار پسته ایران 
است و وجود درختان پسته کهنسال و چند صد ساله در این شهرستان قدمت تولید 
پسته را نشان می دهد و درختان پسته در این منطقه بالاترین رکورد را در تولید پسته 
رقم زده اند. او از برگزاری جشن ملی پسته در هشتم مهرماه امسال خبر داد و گفت: این 
جشنواره همزمان با هفته جهانی گردشگری ست که همراه با برگزاری این جشن ملی، 
نمایشگاه های توانمندی های پسته، صنایع دستی، بازی های بومی محلی و برنامه های 
هنری اجرا می شود. رضایی همچنین محل برگزاری جشن ملی پسته را در شهر جوادیه 
فلاح اعلام کرد و گفت: جوادیه فلاح یکی از مناطقی است که بالاترین رتبه ها را در تولید 
پسته رفسنجان رقم زده و چندین کشاورز نمونه کشوری از این منطقه تا به حال انتخاب 

و معرفی شده اند.  او از دایرشدن دبیرخانه جشنواره ملی پسته در رفسنجان خبر داد.

معاون دادستان عمومی و انقلاب ریگان گفت: سه نفر از مسئولان و جایگاه داران یک 
پمپ بنزین در این شهرستان به دلیل فروش غیرقانونی و قاچاق گسترده سوخت تحت 

تعقیب قضایی قرار گرفتند. 
 سید روح الله میرتاج الدینی افزود: شامگاه گذشته پس از وصول گزارشات مردمی دایر 
بر تحویل سوخت توسط یک جایگاه در ریگان به قاچاقچیان سوخت و تشکیل صف های 
طولانی از سوی مردم به منظور سوختگیری، دادستانی این شهرستان از باب حقوق عامه 
به این موضوع ورود پیدا کرد.  این مقام قضایی ادامه داد: در بازدید سرزده شب گذشته 
از جایگاه مذکور، پس از احراز صحت گزارش های مردمی، دستورات قضایی لازم صادر 
شد.  میرتاج الدینی اظهار داشت: در خصوص تخلفات این جایگاه سوخت پرونده قضایی 
تشکیل شده و بازدیدهای سرزده و میدانی از تمام جایگاه های توزیع سوخت ریگان و 
برخورد با متخلفان در دستور کار جدی  دادستانی این شهرستان قرار گرفته است.  این 
مقام قضایی از اهالی شهرستان ریگان خواست، گزارش های مستند خود را در این زمینه 

به دادستانی ارائه کنند.

لیاتی استان کرمان گفت: به  مدیرکل امور ما
مناسبت هفته دولت جرایم مودیانی که دارای 
شرایط بخشودگی جرائم مالیاتی مودیان باشند 

بخشوده می شود.
فزود: دراین راستا مودیان   حمید زینل پور ا
حقیقی سقف ۲۰۰ میلیون تومان بدون پیش 
شرط و مودیان حقوقی تا سقف سیصد میلیون 
را بودن شرایط مدنظر از  تومان در صورت دا

بخشودگی جرائم بهره مند می شوند.
او اضافه کرد: مودیان مالیاتی در صورت پرداخت 
نند از این بخشودگی  اصل مالیات خود می توا

استفاده کنند.

فرماندار رفسنجان خبر داد:
جشنواره ملی پسته در مهرماه

سه متهم به قاچاق گسترده سوخت در ریگان
تحت تعقیب قضایی قرار گرفتند 

 بخشودگی جرایم مالیاتی
مودیان در هفته دولت

عکس نوشت

دادستان عمومی و انقلاب شهرستان 
ریالی  میلیارد   ۳ ز کمک  ا جیرفت 
نیان جیرفت به  نجمن حمایت زندا ا

خانواده زندانیان خبر داد.
هیات  نشست  در  سلامی  حسین   
نیان  زندا ز  ا حمایت  نجمن  ا مدیره 
جیرفت گفت: مشکلات و آسیب های 
را  جامعه  د  فرا ا همه  اجتماعی 
نیان  ده زندا نوا تهدید می کند و خا
ر  اختیا در  ا  ر خود  سرپرست  که 
ز دیگران در معرض  رند بیش ا ندا
ز  ا ید  با رند و  ر دا ین آسیب ها قرا ا
رات و خیران برای  دا ظرفیت های ا
نیان استفاده  ده زندا نوا کمک به خا

کرد.
نجمن حمایت  رییس هیات مدیره ا
نیان جیرفت اظهار داشت: طی  زندا
امسال بیش از ۳ میلیارد ریال از محل 
ده های  نوا خا به  خیران  کمک های 
زندانیان در قالب کمک های موردی، 
کمک  نقدی  و  معیشتی  بسته های 

شده است.
او افزود: برای رفع مشکلات خانواده 
نیان می طلبد هم خیران و هم  زندا
دستگاه های اجرایی انجمن را حمایت 

کنند.

مدیر اداره نظارت و ارزیابی فرآورده های دارویی علوم 
پزشکی کرمان گفت:در مراکز درمانی کمبود دارو و سرم 

نداریم و داروخانه ها بدون نسخه سرم نمی فروشند.
محمد حسین حسیبی با اعلام اینکه در مراکز درمانی 
کمبود دارو و سرم نداریم افزود: در داروخانه ها سرم و 
یکسری آنتی بیوتیک های خوراکی کودکان در کل 
کشور کمبود است البته بصورت سهمیه محدود به 
داروخانه های داده می شود که بدون نسخه پزشک 

تحویل داده نمی شود.

او بیان کرد: برای ما اولویت سرم بیماران در مراکز 
درمانی است این هفته سرم به صورت محدود و 

سهمیه ای در اختیار داروخانه ها قرار خواهیم داد.
مدیر اداره نظارت و ارزیابی مواد و فرآورده های دارویی 
معاونت غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی کرمان با اشاره 
به اینکه کمبود دارو برای بیماران سرطانی، کرونایی 
و دارو های آنتی بیوتیک های بزرگسالان وجود ندارد 
گفت: داروخانه ها نباید بدون نسخه پزشک راحت دارو 

در اختیار مردم قرار دهند.

مدیر جهاد کشاورزی شهرستان رفسنجان گفت:در 
هفته دولت ۱۶ طرح کشاورزی و دامپروری شهرستان 
رفسنجان با هزینه ۱۱۶۳ میلیارد ریال به بهره برداری 
می رسد و ۱۳ شغل در منطقه ایجاد می شود. حاج 
عبداللهی اظهارداشت، در هفته دولت شانزده طرح 
کشاورزی و دامپروری در این شهرستان با هزینه 
۱۱۶۳ میلیارد ریال که بیش از 55 میلیارد ریال آن 
از اعتبارات دولتی است به بهره برداری می رسد و ۱۳ 
شغل در منطقه ایجاد می شود. او افزود: این طرح ها 
شامل ۱۳ طرح آب و خاک و ۳ طرح دامپروری است. 
حاج عبداللهی تصریح کرد: ۱۳ طرح آب و خاک شامل 
سه طرح آبیاری تحت فشار در سطح ۱۹۹ هکتار و ۱۰ 
طرح آبیاری کم فشار در سطح ۳۸ هکتار می باشد که 
با هزینه اعتبار دولتی بیش از 55 میلیارد ریال به بهره 
برداری می رسد.  او اظهارکرد: همچنین طرح پرورش 
گاو شیری ۲۰ راسی با ظرفیت تولید سالانه ۱۸۰ تن 

شیر و 5 تن گوشت، طرح توسعه مرغ تخم گذار ۱۰۰ 
هزار قطعه ای با ظرفیت تولید سالانه 4۰۰۰ تن تخم 
مرغ و یک واحد پرورش گاو شیری ۱۱۰ رأس مولد 
با تولید سالانه ۹5۰ تن شیر و ۳۰ تن گوشت نیز در 
این هفته به بهره برداری می رسد و ۱۳ شغل در منطقه 

ایجاد می شود.
بهره برداری از دو طرح کشاورزی در ریگان

نخعی مدیر جهاد کشاورزی شهرستان ریگان گفت: 
در هفته دولت دو طرح کشاورزی و دامپروری در این 
شهرستان با هزینه ۷۳ میلیارد ریال به بهره برداری 
می رسد و ۲5 شغل در منطقه ایجاد می شود. او افزود: 
این طرح ها شامل یک طرح شیلات و یک واحد 
سردخانه خرما می باشد. نخعی تصریح کرد: یک واحد 
سردخانه با ظرفیت نگهداری سالانه ۶۰۰ تن و یک 
باب استخر پرورش ماهی با ظرفیت پرورش ۹ تن در 

این هفته به بهره برداری می رسد.

در طرح تفصیلی شهر ماهان خیابان ولیعصر)خیابان ورودی شهر ماهان از سمت جاده 
هفت باغ( باید تعریض شود، شهردار ماهان می گوید امیدوارم این خیابان پیاده راه شود 

اما اگر نشد چنارهای دو طرف این خیابان در رفوژ وسط بلوار قرار می گیرند.
 مسئول میراث فرهنگی بخش ماهان گفته بود، نگران نگاه شهرداری و شورای شهر 

ماهان به بافت تاریخی ماهان و منظر تاریخی آن هستیم.
او با اشاره به اینکه مدیران شهری ماهان نگاهی که باید به مدیریت یک شهر تاریخی 
داشته باشند را ندارند گفت: »مثلا چند بوستان در حال احداث است که مشکلاتی دارند. 

مطالعه نشده اند و پیوست مطالعات بافت تاریخی هم ندارند«.
اما شهردار ماهان می گوید شهرداری ماهان همیشه با میراث فرهنگی هماهنگ بوده 
است و حتی برای وسایل بازی پارک ها در محدوده تاریخی نظر میراث فرهنگی را 

گرفته است.
معین الدینی با اشاره به اظهارنظر مسئول میراث فرهنگی ماهان گفت نمی دانم چه 

موضوعی باعث ناهماهنگی شده است و حتما از ایشان می پرسم.
او افزود: برای احیا و حفظ کوچه باغ های ماهان با نظر اداره میراث فرهنگی در حال آماده 

کردن طرح هستیم.
معین الدینی ادامه داد: برای سنگ فرش خیابان های اطراف شاه نعمت الله ولی هم با 

هماهنگی معاونت عمرانی استانداری کرمان و میراث فرهنگی عمل کردیم.
به گزارش کرمان نو شهردار ماهان در پاسخ به این پرسش که آیا هیچ خیابانی در ماهان 
قرار است عقب نشینی کند یا خیر گفت:»در طرح تفصیلی ماهان خیابان ولیعصر 
عقب نشینی دارد و اطراف عمارت شترگلو هم پیاده راه سازی دیده شده است و قرار 
است در طرح بازنگری شود و در نشستی که با مدیرکل میراث فرهنگی استان داشتیم 
قرار شد اطراف شترگلو طاق هایی باشد و شبیه به میدان گنجعلی خان کرمان فضا را 

محصور کند«.
معین الدینی در خصوص تعریض خیابان ولیعصر و نگرانی  بابت چنارهای این خیابان 
گفت:» با مشاور طرح تفصیلی شهر ماهان قرارداد مطالعه و مشاوره برای خیابان ولیعصر 
بستیم و پیشنهاد من این بود که خیابان ولیعصر پیاده راه شود اما اگر به لحاظ قوانین 
محدودیت داشتیم چنارهای دو طرف خیابان بعد از تعریض در رفوژ وسط بلوار قرار 

بگیرند و لاین رفت  و برگشت به ماهان از سمت جاده هفت باغ جدا شود.«
معین الدینی ادامه داد: »هیچکس حق ندارد چنارهای این خیابان را قطع کند و طرح با 
وجود این چنارها اجرا خواهد شد، البته من امیدوارم این خیابان تبدیل به پیاده راه شود.«
شهردار ماهان می گوید:» وضعیت چنارهای ماهان خوب است اما به طور کلی فضای 

سبز ماهان نیاز به رسیدگی بیشتری دارد.«
او افزود: »بودجه شهرداری ماهان در سال گذشته ۱۲ میلیارد تومان بوده و برای امسال 
این بودجه به ۲۸ میلیارد تومان افزایش داشته است و امسال تمرکز شهرداری ماهان 
بر روی کارهای عمرانی و زیرساختی خواهد بود.« معین الدینی در خصوص جزئیات 
پروژه های عمرانی و زیرساختی شهرداری ماهان اینطور توضیح داد:» پروژه های زیادی به 
شورای شهر بردیم که همگی به نتیجه نرسیدند اما برخی پروژه های عمرانی و زیرساختی 
مجوز گرفتند و در اولویت ما برای اجرا هستند مانند کاشت 5هزار اصله درخت زیتون 
در باغ شهرداری ماهان که برای کسب درآمد پایدار کمک زیادی به شهرداری می کند 
و با توجه به اینکه زیتون همیشه سبز است و محصول هم پیش از فراوری قابل مصرف 
نیست برای کاشت در شهر گزینه مناسبی ست. 5 هزار اصله درخت زیتون اگر شرایط 
مناسبی فراهم شود پس از سه سال که هزینه های خودش را پوشش می دهد، در سال 

حدود ۲۰ میلیارد تومان درآمد برای شهرداری ایجاد می کند.«

طبیعت جهان نما
منطقـه ی جهان نمـا کـه در جنوب شـرقی 
کردکوی قرار دارد پس از پارک ملی گلسـتان، 
وسیع ترین منطقه ی حفاظت شـده این استان 
به  شـمار مـی رود. در منطقـه ی جهـان نما که 
در میـان جنگل هـای چندیـن میلیون سـاله 
هیرکانـی و کوه های البرز احاطه شـده اسـت، 

آثـاری از زندگـی شـهری دیده نمی شـود.

حمایت از خانواده زندانیان 
نیازمند در جیرفت

کمبود دارو در مراکز درمانی کرمان وجود ندارد

بهره برداری از ۱۶ طرح آب و خاک و دامپروری در رفسنجان

میراث فرهنگی نگران بافت تاریخی ماهان است
شهردار ماهان: ورودی ماهان تعریض می شود

خبر

شرکت  با  د  ردا قرا طبق  گفت:  کرمان  ر  شهردا
آب منطقه ای، حدود 5۰ لیتر آب به فضای سبز 

»پردیسان قائم)عج(« اختصاص می یابد.
  سعید شعرباف، در جلسه عمومی شورای اسلامی 
د  ردا ینکه در حال حاضر قرا شهر کرمان با بیان ا
منعقد و تجهیزات در محل نصب شده است، گفت: 
ین  بیاری ا یجاد می شود، مشکل آ با شبکه ای که ا
مجموعه برطرف خواهد شد و دوره آبیاری به حد 

استاندارد می رسد.
نه فضای سبز گفت:  و درخصوص پایین بودن سرا ا
شهر کرمان در زمینه پارک و بوستان نسبت به دیگر 
شهرهای گرم وخشک وضعیت بهتری دارد، اما با در 
نظر گرفتن استانداردهای مربوط، توزیع و کیفیت 

مناسبی ندارد.
شهردار کرمان، مشکل شوری آب را در غرب شهر 
ین، به دلیل  برا فزود: بنا کرمان جدی تر دانست و ا
سختی آب در بعضی از مناطق شهر، به جای فضای 
سبز، بهتری فضای تفریحی باکیفیت ایجاد می کنیم.

ینکه فضای سبز در غرب  شعرباف، با تأکید بر ا
ز  بد، گفت: ا ید با احتیاط توسعه یا شهر کرمان با
کارشناسان فضای سبز خواستیم در مکان یابی 

پارک ها نگاه تخصصی خود را لحاظ کنند.
پیشنهاد  درخصوص  همچنین  کرمان  ر  شهردا
مطرح شده برای تعیین تکلیف نحوۀ پوشش حوادث 
در حاشیه و روستاهای اطراف شهر، گفت: در این 
خصوص با مصوبات شورای تأمین و تماس مستقیم 
با فرماندار کرمان و اعلام به معاون عمرانی استاندار، 
ا به محل  نان ر ده و آتش نشا حوادث را پوشش دا

حادثه اعزام کردیم.
نداری  استا و  ری  ندا فرما با  تبه  مکا به  شعرباف، 
درخصوص تعیین تکلیف تأمین هزینه های مادی 

نی به خصوص در زمینه پوشش  نات آتش نشا مکا ا
ز حریم شهر  ا آتش سوزی های بزرگ در خارج 
اشاره کرد و افزود: همچنین تفاهم نامه ای را در این 
ری منعقد کردیم که در قالب  ندا خصوص با فرما
تبصره ۱۸ در بخش شهرستان کرمان، مبلغی به 
سازمان آتش نشانی اختصاص پیدا می کند که میزان 

آن نیز مشخص شده است.
او افزود: با این وجود، امسال براساس ابلاغ بودجه 
۱4۰۱ کشور، از تبصره ۱۸ و مفاد قانونی آن، امکان 
تخصیص اعتبار مستقیم به شهرداری ها وجود ندارد 
و هرچند فرایند قانونی آن در فرمانداری انجام شده، 
ما طبق تکلیف بودجه ۱4۰۱ کشور، اجرای آن  ا

مقدور نیست.
ینکه تنها مصوبه ای که  ر کرمان با بیان ا شهردا
می توان از آن استفاده کرد، مصوبه سفر استانی است، 
گفت: طبق این مصوبه ازسوی وزارت کشور برای 
شهرداری استان به خصوص مرکز استان، کمک هایی 
در قالب تجهیزات آتش نشانی در نظر گرفته شده که 
برخی از این تجهیزات، خودروی »فوماتیک« است؛ 
بنابراین، تنها کمکی که دولت به آن متعهد شده، 

مصوبه سفر استانی است.
بین  امضاشده  تفاهم نامه  شد:  یادآور  شعرباف 
شهرداری و فرمانداری برای خدمت رسانی به اطراف 
شهر، به جایی نرسیده وعملیاتی نشده، اما براساس 
نامه شورای تأمین و نامه مکتوب فرماندار، مأموریت 
نی به  نجام می شود تا خدمت رسا به اطراف شهر ا

حاشیه ها معطل نماند.
شهردار کرمان همچنین با اشاره به اعلام گزارش 
مالی شهرداری به شورای شهر در زمینه هزینه و 
لی تأکید کردم  اصلاح بودجه، گفت: به حوزه ما
یه  ا ر گزارش های خواسته شده، به شورای شهر ا

شود؛ بنابراین، با در نظرگرفتن تأخیر یک ماهه در 
سطح درآمدها، می توان تا انتهای تیرماه، اطلاعات 
مشخص و درست را استخراج کرد و آن را به شورای 

شهر ارایه داد.
شعرباف با بیان اینکه در زمینه پروژه ها تغییراتی رخ 
داده و ارائه گزارش دقیق آن مستلزم بررسی بیشتر 
است، افزود: برخی از ردیف های بودجه، به صورت 
کلی در اختیار معاونت ها قرار گرفته که با ریزشدن 
پروژه ها، نیاز شد بعضی  از موارد به مناطق شهرداری 

انتقال پیدا کند یا توسط پیمانکار انجام شود.
به جایی ردیف  د: با در نظر گرفتن جا مه دا دا و ا ا
بودجه، برای ارائه گزارش دقیق تر، باید این موارد 

را در نظر گرفت.
ز پروژه هایی  ینکه برخی ا ر کرمان با بیان ا شهردا
که گزارش  نشده، ناشی از قرار نگرفتن جزییات آن 
به صورت دقیق در بودجه است، ادامه داد: بنابراین، 

باید تغییرات لازم در ردیف بودجه لحاظ شود.
شعرباف با تأکید بر اینکه می طلبد درخواست های 
مردمی و مطالبه شورای شهر و معاونت ها شهرداری 
نده شود، خاطرنشان کرد: لازم  در گزارش گنجا
سال جاری  بودجه  در  ا  ر رد  موا جزییات  است 
ا در  به صورت دقیق ذکر کنیم، یا ردیف بودجه ر
اختیار معاونت ها و مناطق قرار دهیم که ترجیح بر 
مورد اول است، اما در گزارش بودجه امسال، هر دو 

مورد را لحاظ کردیم.
شهردار کرمان، با تأکید بر اینکه با در نظر گرفتن 
تغییر اولویت پروژه ها، گزارش باید تدوین شود و 
بعضی از پروژه های عمرانی نیز در حال انجام است، 
ینکه نقاط ضعف را باید جبران  گفت: درخصوص ا
کنیم، قبول داریم و علاوه بر آن باید تدابیری برای 
گنجاندن پروژه ها در بودجه سال آینده بیاندیشیم.

دوره آبیاری فضای سبز پردیسان قائم)عج( به حد مطلوب می رسد

عنوان کتاب : عقاید یک دلقک
 نویسنده: هاینریش بل

مترجم: سمیه داننده
ناشر: هنر پارینه

درباره ی  بل،  هاینریش  نوشته ی  دلقک  یک  عقاید  کتاب 
زندگی، افکار و عقاید دلقکی به نام هانس شنیر است. هانس 
به  برای گرفتن پول  که دیگر دلقکی شکست خورده است 
سراغ آشنایان قدیمی خود می رود تا از آن ها کمک بگیرد. 
این کتاب، روایت زندگی دلقکِ تلخی است که از سوی همه 

حتی خانواده ی خود طرد شده است.

فراخوان مسابقه طراحی لباس و 
 World of WearableArt مد

2۰23 منتشر شد.

مهلت: ۹ مهر تا ۱۱ اسفند ۱4۰۱
المللی شناخته  بین  رویداد  پوشیدنی یک  »جهان هنرهای 
جهان  کشور   4۰ از  بیش  هنرمندان  سالانه  که  است  شده 
اثر  یک  می تواند  که  چیزی  هر  می کند.  جذب  خود  به  را 
هنری پوشیدنی باشد، تا زمانی که اصیل، خلاقانه و دارای 
خود  به  رقابت  این  در  جایی  تواند  می  باشد،  اجرای خوب 
اختصاص دهد.هر سال به مدت سه هفته WOW بهترین 
خلاقیت ها را در یک ارائه دیدنی عرضه می کند و پایتخت 
پرجنب وجوش نیوزلند، ولینگتون را در انفجاری از خلاقیت 

به نمایش در می آورد. 
لینک ها و دانلودها

وبسایت مسابقه طراحی لباس و مد 
۲۰۲۳ World of WearableArt

کتاب

فراخوان 

خبری خوش برای روستاییان جنوب کرمان؛
رفع تشنگی ۱8هزار نفر با اجرای پروژه آبرسانی


